

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း နိုင်ငံသားစိစစ်ခံရမည့်သူ၏ သက်သေခံကတ်ပြား (National Verification Card) စိစစ်ထုတ်ပေးရေးဦးဆောင်အဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး

အမိန့်ကြော်ငြာစာ

အမှတ်၊ ၂၁/၂၀၁၇

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလဆန်း ၁၂ ရက်

(၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်)

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း နိုင်ငံသားစိစစ်ခံရမည့်သူ၏ သက်သေခံကတ်ပြား (National Verification Card) စိစစ်ထုတ်ပေးရေးဦးဆောင်အဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်း

၁။ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ၁၉၈၂ ခုနှစ်၊ မြန်မာနိုင်ငံသားဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ စိစစ်ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည့်သူများအား ၁၉၉၅ ခုနှစ်က ထုတ်ပေးထားခဲ့သော ယာယီသက်သေခံလက်မှတ်(White Card)များ ၂၀၁၅ခုနှစ်၊ မေလ ၃၁

ရက်နေ့တွင် သက်တမ်းကုန်ဆုံးသောကြောင့် ယင်းနေ့မှတိုင်မီ အဆိုပါယာယီသက်သေခံလက်မှတ်များကို ပြန်လည်အပ်နှံစေခဲ့ပါသည်။ ယင်းကတ်ပြားလည်အပ်နှံထားသူများကိုယ်တိုင် မြို့နယ်အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်နှင့် နိုင်ငံသားဦးစီးဌာနသို့ သွားရောက်ကာ သတ်မှတ်ပုံစံလျှောက်လွှာဖြင့် လက်မှတ်ရေးထိုး(သို့မဟုတ်)လက်တွေ့နိမိတ်ပြား နိုင်ငံသားစိစစ်ခံရမည့်သူ၏ သက်သေခံကတ်ပြား (National Verification Card) ရရှိရေး လျှောက်ထားရပါသည်။ ယင်းလျှောက်ထားမှုအပေါ် မြို့နယ်အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်နှင့် နိုင်ငံသားဦးစီးဌာနက မှန် / မမှန် တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ပြီး မှန်ကန်ပါက နိုင်ငံသားစိစစ်ခံရမည့်သူ၏ သက်သေခံကတ်ပြား (National Verification Card) ထုတ်ပေးခြင်းကို မြို့နယ်အလိုက် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအကောင်အထည်ဖော်ရေးဗဟိုကော်မတီဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ခံရမည့်သူ၏ သက်သေခံကတ်ပြား (National Verification Card) ထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းကို ဦးစားပေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားပြီး တိုးတက်မှုများဖြစ်ပေါ်လာစေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း နယ်မြေဒေသအခြေအနေအပါအဝင် အကန့်အသတ် အခက်အခဲများရှိနေခြင်း၊ လျှောက်ထားလိုသူကိုယ်တိုင် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်ရုံးများသို့ သွားရောက်ဆောင်ရွက်ရခြင်း၊ မြို့နယ်အတွင်း သွားလာရာတွင်လည်း စစ်ဆေးမှုများရှိနေသောကြောင့် တစ်နေရာမှတစ်နေရာသို့ သွားလာမှုနည်းပါးနေခြင်း၊ အခြားသော ဖိအားပေးမှုများရှိနေခြင်း စသည့်အကြောင်းများကြောင့် ယာယီသက်သေခံလက်မှတ် (White Card) ပြန်လည်အပ်နှံထားသူ ၃၉၇၄၉၇ ဦးအနက် ၁၆-၁-၂၀၁၇ ရက်နေ့အထိ

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ *

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် WHO ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာဌာနကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ခန့်အပ်ခြင်းခံရသူ၏ ခန့်အပ်လွှာအား လက်ခံ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အား ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ (WHO) ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဌာနကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် အသစ်ခန့်အပ်ခြင်းခံရသူ Dr.Stephan Paul Jost သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ လာရောက် တွေ့ဆုံပြီး ၎င်း၏ ဌာနကိုယ်စားလှယ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်သည်။

ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်စဉ် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့တို့အကြား ဆက်လက်ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်သွားလိုသည့် အစီအစဉ်များ၊ ပြည်သူများအတွက် ကောင်းမွန်သော ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှု၊ လူသုံးဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရေး၊ အာဟာရ ပြည့်ဝရေးနှင့် ဉာဏ်ရည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သော စားနပ်ရိက္ခာများ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ (WHO) ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဌာနကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် အသစ်ခန့်အပ်ခြင်းခံရသူ Dr.Stephan Paul Jost က ၎င်း၏ ဌာနကိုယ်စားလှယ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်စဉ် (သတင်းစဉ်)



သဒ္ဓါထက်သန် မြန်မာအားမာန် ကမ္ဘောဇဘဏ်

မြန်မာ့အလင်း

တစ်ဆင့်ချင်း၊ တစ်လှမ်းချင်းသွားရမည် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးဖြစ်စဉ်

(၂၁) ရာစုပင်လုံကို ပထမအကြိမ်အဖြစ် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ်လကုန်က ကျင်းပခဲ့ရာ တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သတ်မှတ်ချက်အရ ခြောက်လပြည့်မြောက်ချိန်ဖြစ်သည့် ယခုနှစ်ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်တွင် ဒုတိယအကြိမ် (၂၁) ရာစုပင်လုံကို ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ပထမအကြိမ် ညီလာခံကျင်းပပြီးသည့်နောက်ပိုင်း ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းမြောက် ဒေသတို့တွင် သေနတ်သံများပေါ်ထွက်ခဲ့ သော်လည်း ငြိမ်းချမ်းရေး ဖြစ်စဉ်အတွက် ဆောင်ရွက်ရန်ခြေလှမ်းများကို မှန်မှန်ပြုလုပ်လာခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ NCA သဘောတူညီချက်အရ ညီလာခံများကြားကာလတွင် အမျိုးသားအဆင့်နိုင်ငံရေးဆွေးနွေး ပွဲများကို ကျင်းပရန်ဖြစ်ရာ ယခုအချိန်အထိ လူမျိုးအလိုက် အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကို ကရင်ပြည်နယ်တွင် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပြီး ဒေသအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကို တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတွင် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်။ အကြောင်းအရာအလိုက် ဆွေးနွေးရန် ဖြစ်သော အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်း များကလည်း နေပြည်တော်တွင်ကျင်းပနိုင်ရန် ကြိုးစားပြင်ဆင်လျက်ရှိ သည်။

ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ ရက်က ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်း ရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) အစည်းအဝေးသို့ အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော်မှ ၁၅ ဦး၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းများမှ ၁၂ ဦးနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ၁၆ ဦး တက်ရောက် ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က အဖွင့်မိန့်ခွန်းပြော ကြားခဲ့သည်။ ယင်းမိန့်ခွန်းတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးလိုချင်ခြင်းသည် နိုင်ငံသား များ၏ စိတ်လုံခြုံမှုအတွက်ဖြစ်ပြီး မတူကွဲပြားသည့်သဘောထားများ အား ငြိမ်းချမ်းသည့်နည်းဖြင့် ဖြေရှင်းနိုင်ခြင်းအပေါ် ယုံကြည်ရန်လိုအပ် ကြောင်း နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ပြောကြားသွားသည်။ ၎င်းက နှစ် ၃၀ နီးပါး ဒီမိုကရေစီအတွက်လှုပ်ရှား ခဲ့သည့် အချိန်များအတွင်း ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ပြီး အချင်းချင်းအကြား မတူကွဲပြားသည့် ပြဿနာများအား ဖြေရှင်း နိုင်မည်ဆိုသည့် ယုံကြည် ချက်ဖြင့် ရပ်တည်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ယင်းယုံကြည်ချက်အား တစ်ခါမျှ မသွေဖည်ခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ အဖွဲ့ချုပ်အနေဖြင့် ဘယ်လိုပုံစံနည်းနှင့်မျှ အကြမ်းဖက်ပြီး လုပ်ဖို့ဆိုတာကို မစဉ်းစားခဲ့ ကြောင်း၊ အင်အားကိုသုံးပြီးတော့တောင်မှ လုပ်ဖို့ မစဉ်းစားခဲ့ကြောင်း၊ မိမိတို့သုံးသောအင်အားမှာ စိတ်ဓာတ်အင်အားပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ စိတ်ဓာတ်အင်အားနှင့် ပြည်သူလူထု၏ ထောက်ခံအင်အားကိုသာ အားကိုးခဲ့ကြောင်း ပြောကြားသွားသည်။

မတူကွဲပြားသည့် သဘောထားများဆိုသည်မှာ ပုံစံအမျိုးမျိုးဖြင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးအရ မတူကွဲပြားသည့် သဘောထား များ၊ တိုင်းရင်းသားရေးအရ မတူကွဲပြားသည့်သဘောထားများ၊ လူမှုရေးအရ မတူကွဲပြားသည့်သဘောထားများ အမျိုးမျိုးရှိနေကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံး၌ ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးဆိုသည်မှာ မတူကွဲပြားသည့် သဘောထားများကို သင့်မြတ်စေဖို့ပင်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ပြောကြားခဲ့ သည်ကို တွေ့ရပါသည်။

ယခု UPDJC အစည်းအဝေးနှင့်တစ်ပြိုင်နက်လိုပင် ပြည်ထောင်စု အဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ (JMC-U)၏ နဝအကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကိုလည်း ရန်ကုန်မြို့ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဟိုဠာန (NRPC)၌ သုံးရက်ကြာကျင်းပလျက်ရှိသည်။ JMC-U အနေဖြင့် တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-S) ငါးခုကိုဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပြီး ၎င်းအဖွဲ့များက လူထုကြားထဲတွင် NCA နှင့် ပတ်သက်သည့် ရှင်းလင်းပွဲများ၊ JMC နှင့်ပတ်သက် သည့်ရှင်းလင်းမှု များပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထိုသို့ရှင်းလင်းပွဲများကြောင့် NCA နှင့် JMC လုပ်ငန်းစဉ်များအပေါ် နားလည်သဘောပေါက်လာပြီး လုံခြုံရေးအရ အာမခံချက်ရရှိလာသည့်အတွက် ယုံကြည်မှုများ ပိုများလာကြောင်း သိရသည်။

ဤသို့ညီလာခံနှစ်ခုကြား တစ်ဆင့်ချင်း၊ တစ်လှမ်းချင်းပြင်ဆင်မှု များက ဒုတိယအကြိမ် (၂၁) ရာစုပင်လုံကျင်းပရာတွင် အထောက်အကူ ပြုမည်ဖြစ်ပါသည်။ အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲရလဒ်များ က (၂၁) ရာစုပင်လုံတွင် အနာဂတ်ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး အတွက် အချို့သောအရေးပါသည့်ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချမှတ်နိုင်လိမ့်မည် ဟု ယူဆရပါသည်။ တဖြည်းဖြည်း အားလုံးပါဝင်လာနိုင်သော အချိန် တွင် ပိုမိုပြည့်စုံသော သဘောတူညီချက်ရလဒ်များဖြင့် ပြည်ထောင်စု သားအားလုံး မျှော်မှန်းနေသော ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံတော်ကြီးကို တည်ဆောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း တင်ပြရ ပါသည်။ ။

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နှစ်(၇၀)မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက် (၄)ရပ်

- (၁) ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် နိုးကြားရှင်သန်ရေး၊
- (၂) အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်ရေး၊
- (၃) ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ပေါ်ပေါက်ရေး၊
- (၄) ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ တိုးတက်မြင့်မားရေး၊



ငြိမ်းချမ်းချစ်ကြည်၊
တွဲလက်ညှီ၊
ပြည်ထောင်စုသား
သွေးချင်းများ။
တန်းတူညီမျှ . . .
အခွင့်အရေးရ၊
ငြိမ်းချမ်းသာယာ . . .
ပြည်ထောင်စုမှာ ။

စာမူရှင်များသို့ ပန်ကြားချက်

မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတွင် ဖော်ပြပါရှိခဲ့သော ဆောင်းပါး၊ သတင်း၊ ကာတွန်း၊ ကဗျာနှင့် ဓာတ်ပုံများအတွက် စာမူခရီးမြှင့်မှုများကို သတင်းစာတွင် ဖော်ပြပြီးနောက် ရက်သတ္တတစ်ပတ်အတွင်း ထုတ်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ စာမူရှင်များနှင့် ဆက်သွယ်ရရှိမှုအလိုက် လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ကိုယ်စားလှယ် လွှဲစာဖြင့်ဖြစ်စေ လာရောက်ထုတ်ယူမှုအပေါ်မူတည်၍ စာမူခရီး ထုတ်ပေးလျက် ရှိသည့်အပြင် စာတိုက်မှပေးပို့သည့် နည်းလမ်းဖြင့်လည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ သို့သော်လည်း ပေးပို့သည့်စာမူများ၌ ဆက်သွယ်ရမည့် လိပ်စာများမပါရှိသဖြင့် စာမူထုတ်ပေးရာတွင် ကြန့်ကြာမှုများရှိနေပြီး စာမူပေးရန်ကျန်များ ဖြစ်ပေါ်လျက် ရှိပါသည်။ သို့ပါ၍ မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတွင် ဖော်ပြပါရှိခဲ့သော စာမူများအတွက် စာမူခရီးမြှင့်ငွေများကို မန်နေဂျာ၊ မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတိုက် ရန်ကုန် ဖုန်းနံပါတ် ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ စာတည်းမှူး (သတင်းထောက်ချုပ်) ဖုန်း-၀၁-၅၄၄၁၂၇၁ သို့ ဆက်သွယ်ထုတ်ယူဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန်နှင့် နောင်တွင် စာမူများပေးပို့ရာ၌ ဆက်သွယ်ရမည့်လိပ်စာများ၊ ပေးပို့စေလိုသည့်နည်းလမ်းများတို့အား ဖော်ပြပေးပို့ ပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။ စာတည်းမှူးချုပ်(မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတိုက်)

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း

၈-၂-၂၀၁၇ ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။

ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာဓိ ရွှေဆိုင်)			နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးဈေးနှုန်း (ပဟိုဘက်)			
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၉၀၅၀၀	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၃၅၀ . ၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၃၈၁၀၀	ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၄၅၆ . ၉
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၉၀၀၀၀	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၉၅၅ . ၈
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (စက်သုံးဆီအသင်း)			ထိုင်း	တစ်ဘတ်		၃၈ . ၄
ဒီဇယ်		၆၉၀/၇၀၀ ကျပ်	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး		၁၉ . ၉
အောက်တိုန်း	၉၂	၇၀၀/၇၁၀ ကျပ်	တရုတ်	တစ်ယွမ်		၁၉၆ . ၁
အောက်တိုန်း	၉၅	၇၄၀/၇၅၀ ကျပ်	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်		၃၀၄ . ၇
ပရိဗီယံဒီဇယ်	၉၅	၇၁၀/၇၂၀ ကျပ်				

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က စတင်ထောင်သည်။

Myanmar Alinn Daily

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
 စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
 စာတည်းမှူး - မြင့်ဆွေ (သတင်းထောက်ချုပ်)
 စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊
 သက်မွန်ဦး၊ ခြူးစန္ဒီနွေး၊ ကလျာမိုးမြင့်
 ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

မြန်မာ့အလင်း www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊
 ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊
 စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ စီမံ
 ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၈၄၃၊ ၀၁- ၅၅၉၁၁၈၊ Fax
 ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၆၆၀၄၅၆။

*** ရှေ့မှ**
 ၆၂၀၂ ဦးကိုသာ နိုင်ငံသားစိစစ်ခံရမည့်သူ၏သက်သေခံကတ်ပြား (National Verification Card) ထုတ်ပေးနိုင်သည့် အခြေအနေရှိကြောင်းတွေ့ရှိရပါသည်။ နယ်မြေဒေသအခြေအနေအရ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ခံရမှု ဖြစ်ပွားပြီးနောက် တပ်မတော်နှင့် နယ်ခြားစောင့်ရှောက်ဖွဲ့စည်းပေးထားသည့် စစ်ဆင်ရေးအသွင် ဆောင်ရွက်နေချိန် လက်ရှိကာလတွင် NVC စိစစ်ထုတ်ပေးရေးလုပ်ငန်းများကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရပူးပေါင်းကာ အလေးထားဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ် လျက်ရှိကြောင်းလည်း တွေ့ရှိရပါသည်။

၃။ သို့ဖြစ်၍ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း နိုင်ငံသားစိစစ်ခံရမည့်သူ၏ သက်သေခံကတ်ပြား (National Verification Card) စိစစ်ထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းများအား အရှိန်အဟုန်ဖြင့် လျင်မြန်ပြီးမြောက်အောင်မြင်စွာထုတ်ပေးနိုင်ရေး နယ်လှည့် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် **“ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း နိုင်ငံသားစိစစ်ခံရမည့်သူ၏ သက်သေခံကတ်ပြား (National Verification Card) စိစစ်ထုတ်ပေးရေးဦးဆောင်အဖွဲ့”** ကိုအောက်ပါအတိုင်း ဖွဲ့စည်းလိုက်သည်-

(က)	ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန	ဥက္ကဋ္ဌ
(ခ)	ဒုတိယဝန်ကြီး ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန	အဖွဲ့ဝင်
(ဂ)	ဒုတိယဝန်ကြီး ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန	အဖွဲ့ဝင်
(ဃ)	လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့	အဖွဲ့ဝင်
(င)	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တစ်ဦး နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန	အဖွဲ့ဝင်
(စ)	ဒုတိယဝန်ကြီး နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန	အတွင်းရေးမှူး
(ဆ)	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်နှင့် နိုင်ငံသားဦးစီးဌာန အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန	တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး

၄။ ဦးဆောင်အဖွဲ့သည် နယ်လှည့်ကွင်းဆင်း၍ ဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ရေးအတွက် အခြားလိုအပ် သည့် လုပ်ငန်းအဖွဲ့များ၊ အထောက်အကူပြုအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

(ပုံ) ထင်ကျော်
နိုင်ငံတော်သမ္မတ
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ မက္ကဆီကိုပြည်ထောင်စုနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအဖြစ် မစ္စတာ နေသန် ဝုဗ် လပ်စ်ဘာဒါအားခန့်အပ်ရန် သဘောတူညီပြီးဖြစ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော မက္ကဆီကိုပြည်ထောင်စုနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအဖြစ် မစ္စတာ နေသန် ဝုဗ် လပ်စ်ဘာဒါအား ခန့်အပ်ရန် မက္ကဆီကိုပြည်ထောင်စုနိုင်ငံအစိုးရမှ အဆိုပြုလာခြင်း ကို ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရက သဘောတူညီပြီးဖြစ်သည်။

မစ္စတာ နေသန် ဝုဗ် လပ်စ်ဘာဒါသည် အမေရိကန်တက္ကသိုလ်မှ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဘာသာရပ်ဖြင့် ဘွဲ့လွန်တန်း တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ၁၉၉၂ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ စတင်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ရာထူးအဆင့်ဆင့်တွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ၁၉၉၂ ခုနှစ်မှ ၁၉၉၄ ခုနှစ်အထိ မက္ကဆီကိုနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးရာဌာန ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတာဝန်ခံအရာရှိအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ၁၉၉၄ ခုနှစ်မှ ၁၉၉၈ ခုနှစ်အထိ ဥရုဂွေးနိုင်ငံ မွန်တီဗီဒီယိုမြို့နှင့် ၁၉၉၈ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၁ ခုနှစ်အထိ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၃ ခုနှစ်အထိ မက္ကဆီကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး၏ ဒုတိယဌာနအကြီးအကဲအဖြစ် လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၃ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၅ ခုနှစ်အထိ မက္ကဆီကို သမ္မတ၏ သံတမန်ရေးရာအကြံပေးအဖြစ် လည်းကောင်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ မစ္စတာ နေသန် ဝုဗ် လပ်စ်ဘာဒါသည် စပိန်ဘာသာစကား၊ အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကား၊ ဟီဘရူးဘာသာစကား၊ ပြင်သစ် ဘာသာစကားနှင့် ဝေါဟိုက်ဘာသာစကား တို့ကို တတ်ကျွမ်းသည်။

မစ္စတာ နေသန် ဝုဗ် လပ်စ်ဘာဒါသည် စင်ကာပူအခြေစိုက်ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ မက္ကဆီကို သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ပူးတွဲတာဝန်ထမ်းဆောင်မည်ဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

အင်းလေးကန်ဒေသအတွင်း အရေးကြီးနေရာသတ်မှတ်၍ ဦးစားပေးထိန်းသိမ်းရန် ကိစ္စရပ်များဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းသည် နော်ဝေနိုင်ငံ Department for Climate, Energy and Environment, Norwegian Agency for Development Cooperation မှ Senior Advisor , Ms. Helle Biseth နှင့် UNDP Bangkok မှ Regional Coordinator ဖြစ်သူ Mr. Timothy Boyle တို့အား ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံးညွှန်ကြားမှုဌာန ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

တွေ့ဆုံစဉ် နော်ဝေနိုင်ငံအထောက်အပံ့ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အင်းလေးကန်ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင် ရေး လုပ်ငန်းစီမံကိန်းရလဒ်များ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းများ၊ အင်းလေးကန်အတွင်း စီးဝင်သည့် ချောင်းများနှင့် ယင်း တို့၏ ရေဝေရလဒေထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ၊ အင်းလေးကန်ဒေသအတွင်း အရေးကြီးနေရာ သတ်မှတ်၍ ဦးစားပေးထိန်းသိမ်း ရန် ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ၏ နဝမအကြိမ်အစည်းအဝေး ဆက်လက်ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-U) ၏ နဝမအကြိမ် တတိယ နေ့ အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီ လမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟို ဌာန (NRPC) ရန်ကုန်ရုံး၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

“ဒီနေ့ကတော့ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း (SOP) တွေကို ဆွေးနွေး ဖြစ်ပါတယ်။ JMC ရဲ့ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန် (TOR) မှာ အရပ်သား စောင့်ကြည့်ရေးကိစ္စရပ်တွေအပြင် လုံခြုံရေး ဘယ်လိုလုပ်မလဲ

ဆိုတဲ့ကိစ္စတွေကို ဆွေးနွေးတယ်။ ပြီးတော့ ကျွန်တော်တို့ ရေးဆွဲ ခဲ့တဲ့လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ရှေ့မှာ CSO တွေရဲ့ အခန်းကဏ္ဍက ဘယ်လိုရှိမလဲဆိုတဲ့ ကိစ္စရပ်တွေကို ဆွေးနွေး ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ကျန်တာတွေကိုတော့ မနက်ဖြန်မှာ ထပ်ပြီး ဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု JMC အလုပ်အမှုဆောင် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာမင်းဇော်ဦး က ယနေ့ ဆွေးနွေးမှုနှင့် ပတ်သက်၍ မီဒီယာများအား ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ “JMC ရဲ့ သဘောသဘာဝက ပဋိပက္ခဖြစ်တဲ့ သူတွေ ကိုယ်တိုင်ပါပြီးတော့လုပ်တာဆိုတော့ အလုပ်လုပ်တဲ့

အခါမှာ ဘက်လိုက်မှုနည်းနည်းနည်းအောင်ဆိုလို့ရှိရင်အလုပ် မလုပ်ခင်အချိန်ကတည်းက အလုပ်လုပ်ရင် ဘယ်လိုလုပ်မလဲ ဆိုတဲ့ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေကို အရင်ရေးဆွဲရပါတယ်။ ဥပမာ တိုက်ပွဲဖြစ်ရင် ဘယ်လိုလုပ်မလဲ၊ စိစစ်အတည်ပြုရေးလုပ်ရင် ဘယ်လိုလုပ်မလဲ ဒါတွေကို အရင်ရေးဆွဲရပါတယ်။ အဓိက က တော့ တိုက်ပွဲဖြစ်ရင် ဘက်လိုက်မှုတွေ နည်းနည်းနည်းနည်းအောင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေကို အခြေခံပြီးတော့ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း စနစ် ကို သုံးတာဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းပေါင်း ၄၅ ခုလောက်ရေးရပါမယ်။ အခုတော့ ၁၀ ခု ကို အတည်ပြုပြီးဖြစ်ပါ တယ်။ ကျန်တာတွေကို အတည်ပြုနိုင်အောင် ဆက်လက်ပြီး တော့ ကြိုးစားဆဲပဲဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပြောသည်။

JMC-U ၏ နဝမအကြိမ်အစည်းအဝေးကို မူလက ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်ကစတင်ကာ သုံးရက်ကြာကျင်းပရန် လျာထား ခဲ့သော်လည်း ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC) ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန် (TOR) မှာ များသည့်အတွက်ကြောင့် အစည်းအဝေးကျင်းပမှု ကို တစ်ရက်တိုးကာ ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက်အထိ ဆက်လက်ကျင်းပ ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

ယင်းနေ့တွင် နော်ဝေနိုင်ငံ၏ စီစဉ်မှုဖြင့် JMC အဖွဲ့ဝင်များ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်လေ့လာမည့် ကိစ္စရပ်များအား ဆွေးနွေးခြင်း၊ နော်ဝေပြည်သူများ ထောက်ပံ့ရေးအဖွဲ့ (NPA) ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် မိုင်းရှင်းလင်းရေးသင်တန်းပြုလုပ်မည့် ကိစ္စ ဆွေးနွေးခြင်း၊ နှစ်ဖက်တပ်များအကြား နယ်မြေသတ်မှတ်မှုနှင့် မိုင်းရှင်းလင်းမည့် ကိစ္စရပ်များအားဆွေးနွေးခြင်းတို့အပြင် ကျန်ရှိ နေသည့်အချက်များကို ဆက်လက်ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။



JMC-U ၏ နဝမအကြိမ်အစည်းအဝေးကို ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်က စတင်ကာ ကျင်းပလျက်ရှိပြီး အစည်းအဝေး ပထမနေ့ တွင် နှစ်ဖက်တပ်များနှင့် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ထုံးလုပ်နည်း (SOP) နှင့် JMC အတွက် လိုအပ်သည့် ဘတ်ဂျက်အကြောင်း များကိုလည်းကောင်း၊ ဒုတိယနေ့တွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း (SOP) နှင့် ပတ်သက်သော ဒေသဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်သူများ၏ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန် (TOR) များနှင့် ဆက်စပ်သည့် မြကြမ်းကိစ္စ များ၊ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်အဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲ ရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-S) ရုံးများ ၏ အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ ရုံးလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် ဝန်ထမ်း ကိစ္စရပ်များအပြင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ရန်ပုံငွေဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ (JCB) ၏ လမ်းညွှန်ချက်အတိုင်းရေးဆွဲ ထားသော JMC-U ဘတ်ဂျက်ကိစ္စများကို လည်းကောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အစည်းအဝေးတွင် JMC-U ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ JMC-U ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ တပ်မတော် သားကိုယ်စားလှယ်များ၊ JMC-U အတွင်းရေးမှူးများ၊ တိုင်း ရင်းသားလက်နက်ကိုင်အစုအဖွဲ့များမှ ခေါင်းဆောင်များနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များ၊ နည်းပညာ အထောက်အကူပြုအဖွဲ့များ တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြပြီး အစည်း အဝေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် JMC-U အတွင်းရေးမှူးများက သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ပြုလုပ် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

သတင်း-ဇော်ကြီး (ပဏီတ)၊ ဓာတ်ပုံ-ဖေဖော်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် လက်ပံတန်းမြို့မရဲစခန်းအချုပ်ခန်းအား စစ်ဆေး

လက်ပံတန်း ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးမောင်မောင်ရွှေနှင့် တာဝန် ရှိသူများသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်က လက်ပံတန်းမြို့မရဲစခန်း အချုပ်ခန်းရှိ တရားရုံး အမှုစစ်ဆေးဆဲ အချုပ်သားများ၊ တရားမစွဲတင်မီ အမှုစစ်ဆေးဆဲ အချုပ်သားများ အား ဥပဒေပါအခွင့်အရေးများရရှိခြင်းရှိမရှိ၊ ဥပဒေနှင့်မညီဘဲ မတရားဆောင်ရွက်

ထားမှုများရှိမရှိ၊ အချုပ်တရားခံများ၏ နေရာထိုင်ခင်းသက်သာချောင်ချိမှု ရှိမရှိ၊ စားသောက်ရာတွင် အာဟာရရသင့်တင့်မှုရှိမရှိ၊ ကျန်းမာရေးပြည့်စုံမှု ရှိမရှိ၊ မကျန်းမာပါက ဆေးကုသရန်အခွင့်အရေး ရှိမရှိ၊ အမျိုးသမီးအဖော်အစောင့်အရှောက် ဖြင့် ထားရှိခြင်းရှိမရှိ၊ ညှင်းပန်းနှိပ်စက်မှု ရှိမရှိတို့ကို အချုပ်သားများအား တွေ့ဆုံ မေးမြန်းကာ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သန့်စင်(ပဲခူး)



ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍသည် နိုင်ငံစီးပွားရေးကို အဓိကမောင်းနှင်ရမည့် စီးပွားရေးအင်အားစုဖြစ် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် အလွန်အရေးကြီး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက် ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။



ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးမှာကြားစဉ် (သတင်းစဉ်)

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ က အမှာစကားပြောကြားရာ၌ ကော်မတီ ၏ ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး ကော်မတီအနေဖြင့် အဓိကထား ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းတာဝန်ငါးရပ်နှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း။

မူဝါဒလမ်းညွှန်ချက်များချမှတ်ပေး

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်း နိုင်ငံတော်တွင် စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည်သာမက ကဏ္ဍပေါင်းစုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် အလေးအနက်ထား ဆောင်ရွက်နေခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မဏ္ဍိုင် ငါးရပ်ဖြစ်သည့် ပထမအချက်အနေဖြင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့်စည်းမျဉ်းများ အရည်အသွေးတိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရေးနှင့် အငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းခြင်းတို့အတွက် ကောင်းမွန်သော အစီအမံများ ချမှတ်နိုင်ရန် မူဝါဒလမ်းညွှန်ချက်များ ချမှတ်ပေးခြင်း၊ ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဖြေရှင်းပေးခြင်း၊ ဒုတိယအချက်အနေဖြင့် ငွေကြေးဆိုင်ရာကဏ္ဍနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပိုမိုပိုင်လင်းမြင်သာမှုရှိသည့် မူဝါဒများနှင့် စည်းမျဉ်းများရေးဆွဲနိုင်ရန် မူဝါဒလမ်းညွှန်ချက်များချမှတ်ပေးခြင်း၊ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ တတိယအချက်အနေဖြင့် ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု

ပိုမိုတိုးတက်လာစေရန် မူဝါဒလမ်းညွှန်ချက်များ ချမှတ်ပေးခြင်း၊ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ စတုတ္ထအချက်အနေဖြင့် နိုင်ငံပိုင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး၊ ခိုင်မာသောအစိုးရ ပုဂ္ဂလိကပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (Private Public - Partnership) လုပ်ငန်းအစီအစဉ်တို့အတွက် မူဝါဒလမ်းညွှန်ချက်များ ချမှတ်ပေးခြင်း၊ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ပဉ္စမအချက်အနေဖြင့် လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာရေး၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချရေး၊ ပညာရေး ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးတို့အတွက် မူဝါဒလမ်းညွှန်ချက်များ ချမှတ်ပေးခြင်း၊ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း

မဏ္ဍိုင်ငါးရပ်အား အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အခြေခံလူသားအရင်းအမြစ် တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီကို အဖွဲ့ဝင် ၂၁ ဦးဖြင့် လည်းကောင်း၊ ငွေကြေးရရှိစေနိုင်မှုဆိုင်ရာများ ဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီကို အဖွဲ့ဝင် ၁၂ ဦးဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဥပဒေနှင့်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းဆိုင်ရာ ဝန်းကျင်တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေး လုပ်ငန်းကော်မတီကို အဖွဲ့ဝင် ကိုးဦးဖြင့် လည်းကောင်း၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ရေး

လုပ်ငန်းကော်မတီကို အဖွဲ့ဝင် ၁၅ ဦးဖြင့် လည်းကောင်း၊ စီးပွားရေးနှင့် ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများတွင် နိုင်ငံ၏အခန်းကဏ္ဍအား ပြန်လည်ရေးဆွဲရေး လုပ်ငန်းကော်မတီကို အဖွဲ့ဝင် ၁၆ ဦးဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းလုပ်ငန်းကော်မတီ ငါးရပ်အနေဖြင့် မဏ္ဍိုင်ငါးရပ်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည့် အဖွဲ့များဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါအဖွဲ့များ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု တင်ပြချက်များ အပေါ် မိမိတို့ကော်မတီမှ မူဝါဒများ ချမှတ်ပေးခြင်းနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များအနေဖြင့် ပြည်သူများ၏ အခက်အခဲများ၊ တွေ့ကြုံနေရသည့် ပြဿနာများကို ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရန်အတွက် မပြတ်ထိတွေ့နေရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် မိမိတို့ကော်မတီများမှ ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့်များက မူဝါဒများ၊ ဖြေလျှော့ပေးမှုများနှင့် ဥပဒေအကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ သိရှိအောင် ချပြရှင်းလင်းရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အလားတူ ပြည်သူများတွေ့ကြုံနေရသည့် ဥပဒေကြောင်းအရ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပြုပြင်ပေးရမည့် ကိစ္စရပ်များကိုလည်း ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ပေးရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုဖွဲ့စည်းထားသည့်ကော်မတီများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၌ အစည်းအဝေးများ ပြုလုပ်သည့်အပြင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ

ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်၌လည်း တစ်လလျှင် နှစ်ကြိမ်ခန့် ပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံနိုင်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးအောင်ဆောင်ရွက်

နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် အားပေးမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နေသည်ကို အားလုံးအသိပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဈေးကွက်စီးပွားရေးကို ကျင့်သုံးသည့်အတွက် စီးပွားရေးကဏ္ဍ အပြိုင်အဆိုင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရန်အတွက် မျှတသည့် ဈေးကွက်ယှဉ်ပြိုင်မှု ဖြစ်စေရန်အတွက်လည်း မူဝါဒများကို ခေတ်နှင့်လျော်ညီအောင် ပြင်ဆင်ရေးဆွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အရေးကြီးသည့် လုပ်ငန်းများမှအပ နိုင်ငံပိုင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို တဖြည်းဖြည်း လျှော့ချပြီး ပုဂ္ဂလိကပိုင် ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးအောင် ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပူးပေါင်းရေးဆွဲနေပြီဖြစ်

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍသည် နိုင်ငံစီးပွားရေးကို အဓိကမောင်းနှင်ရမည့် စီးပွားရေးအင်အားစုဖြစ်သည့်အတွက် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် အလွန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်သည့်

နေရာတွင် လုပ်ငန်းနယ်ပယ်အရ ကျယ်ဝန်းသည့်အတွက် စနစ်တကျ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် အာရုံစွဲပြီး ရေးဘဏ်၏ အကူအညီနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးမူဘောင်နှင့် လုပ်ငန်းစီမံချက်ကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှ တာဝန်ရှိသူများ ပူးပေါင်းရေးဆွဲနေပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း။

အဓိကအရေးပါ

နိုင်ငံစီးပွားရေးလုပ်ငန်း၏ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ပုဂ္ဂလိကစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အဓိက မောင်းနှင်အား ဖြစ်သော ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု မြှင့်တင်ရာ၌ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍရှိသည့် လုပ်ငန်းရှင်များသာမက ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊ ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ၏ အခန်းကဏ္ဍသည်လည်း အရေးကြီးပါကြောင်း၊ အဆိုပါအခန်းကဏ္ဍမှ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်ရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု မြှင့်တင်နိုင်ရေးနှင့် နိုင်ငံတကာဈေးကွက် ထိုးဖောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရေးတို့တွင် အဓိကအရေးပါသည်ကို လည်း တွေ့ရပါကြောင်း။

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစီမံချက်ပါ မဏ္ဍိုင်ငါးရပ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်း ကော်မတီများအနေ ဖြင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အလေးအနက်ထား ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် သွားကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပုဂ္ဂလိက

ကဏ္ဍ သိသာစွာ တိုးတက်လာပြီး နည်းပညာနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ တိုးတက်၍ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်ကာ နိုင်ငံစီးပွားရေးသည် လည်း သိသိသာသာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေး တင်ပြ

ထို့နောက် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ ငါးရပ်မှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ကော်မတီဝင်များက ကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီဝင်များက ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေး တင်ပြကြသည်။

တင်ပြချက်များအပေါ် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ မြန်မာနိုင်ငံဘဏ်များ အသင်း ဥက္ကဋ္ဌ မြန်မာနိုင်ငံကုန်ထုတ်လုပ်သူများအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

ကလေးမြို့ စိမ်းလန်းစိုပြည် သာယာလှပရေးအတွက် ချယ်ရီပင်များ ပေးအပ်

ကလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း ကလေးမြို့ စိမ်းလန်းစိုပြည်သာယာလှပရေးအတွက် Japan SAT Consulting Co., Ltd က ကလေးမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီသို့ Sakura ချယ်ရီပင် ၃၀၀ ပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်က ကလေးမြို့နယ် စည်ပင်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဇော်မင်းလတ်က အမှာစကားပြောကြားပြီး Japan SAT Co.,Ltd မှ Mr.Mitsuru Nishigaki က Sakura ချယ်ရီပင်များပေးအပ် လှူဒါန်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဦးစီးဌာန အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးကျော်မင်းထိုက်က ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားပြီး Sakura ချယ်ရီပင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံယူခဲ့ပြီး ဂျပန်-မြန်မာချစ်ကြည်ရေးအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မြို့နယ်ခန်းမရှေ့၌ Sakura ချယ်ရီပင်များစိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

ရခိုင်ပြည်နယ် လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် သီးသန့်ရန်ပုံငွေမှ ကျပ်သန်း ၃၆၀၀ ကျော် ခွဲဝေသုံးစွဲရေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ရခိုင်ပြည်နယ် လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေပါ သီးသန့်ရန်ပုံငွေမှ ကျပ်သန်း ၃၆၀၀ အသမ ၈၂၀ ခွဲဝေသုံးစွဲမည်ကိုစွဲရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး ပဉ္စမနေ့တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။



ပြည်သူ့ဝေဖန်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူးက နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့ထားသော ရခိုင်ပြည်နယ် လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေပါ သီးသန့်ရန်ပုံငွေမှ ကျပ်သန်း ၃၆၀၀ အသမ ၈၂၀ ခွဲဝေသုံးစွဲမည် ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက်အစီရင်ခံစာ (၂/၂၀၁၇)ကို ဖတ်ကြားတင်ပြသည်။

သီးသန့်ရန်ပုံငွေ ခွဲဝေသုံးစွဲရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရသေ့တောင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်စောဝေက မြန်မာနိုင်ငံတွင် တိုင်းနှင့်ပြည်နယ် ၁၄ ခုရှိသည့်အနက် ရခိုင်ပြည်နယ်သည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နောက်အကျဆုံး ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်သည် မြို့နယ် ၁၇ မြို့နယ်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားပါကြောင်း၊ ထိုမြို့နယ်များထဲမှ ရသေ့တောင်မြို့နယ်သည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နောက်အကျဆုံး မြို့နယ်တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ် လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လမ်းစဉ်တမ်းလုပ်ငန်းစဉ် ၁၈ ခု ဆောင်ရွက်ရန် မြို့နယ် ၁၆ မြို့နယ်တွင် လျာထား

သည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။ ရသေ့တောင်မြို့နယ်တစ်ခု ကျန်ရှိနေပါကြောင်း၊ ရသေ့တောင်မြို့နယ်သည် ရေလမ်းခရီးကို အဓိကထားပြီး သွားလာနေရသည့်အတွက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုနှင့် သွားလာရေး အင်မတန်ခက်ခဲလျက်ရှိသည့်အပြင် ရသေ့တောင်မြို့နယ်အတွက် လိုအပ်ချက်များစွာရှိနေပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ကျန်ရှိနေသည့် သီးသန့်ရန်ပုံငွေထဲမှ ဖြည့်စွက်ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်လျက်ရှိပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ပါးစေတီခင်အောင်က ရခိုင်ပြည်နယ်သည် ဒုတိယဖွံ့ဖြိုးမှုအနည်းဆုံးဖြစ်နေရသည်မှာ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲမှုသည် အဓိက အကြောင်းအရင်းတစ်ရပ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြားမြို့နယ်များ၌ အထူးလိုအပ်နေသည့် လမ်း၊ တံတားများ တည်ဆောက်ရန်အတွက် သီးသန့်ရန်ပုံငွေမှ ခွဲဝေပါရ

သည့်အပြင် နိုင်ငံတော်၏ အနောက်ဘက် လုံခြုံရေးအတွက် မဖြစ်မနေလိုအပ်လျက်ရှိသည့် မောင်တောနှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်များတွင် လမ်း၊ တံတားများ တည်ဆောက်ရန်အတွက်လည်း လျာထားချက်များပါရှိသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများအားလုံး တန်းတူညီတူ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအနေဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် လက်တွေ့ကျကျဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုအပ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

မအူပင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ပါးစိန်ဝင်းက ရခိုင်ပြည်နယ်အပြင် တိုင်းရင်းသားများ နေထိုင်လျက်ရှိသည့် ဒေသများကိုလည်း တန်းတူညီမျှအခွင့်အရေး ဖော်ဆောင်သည့်အနေဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးရေး အစီအစဉ်များကို နိုင်ငံတော်ဝင်ငွေ တိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ နှစ်အလိုက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

သွားရန်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်စီမံချက်ကို ဒေသခံပြည်သူများ အဖွဲ့အစည်းများ ဖွဲ့စည်းပြီး စနစ်တကျစီမံကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ရမ်းဗြဲမဲဆန္ဒနယ်မှ ပါးကျော်ရွှေက ရခိုင်ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်မှ စီမံကိန်းရေးဆွဲ၍ ဆောင်ရွက်ရန်လျာထားသော ပုဏ္ဏားကျွန်း စက်မှုဇုန်နှင့် ကျောက်ဖြူစက်မှုဇုန်တို့ကို ဒေသစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဒေသနေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိအောင် စနစ်တကျ စီမံ၍ အမြန်ဆုံးအကောင်အထည်ဖော် စီမံဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဒေသနေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိလာပြီး စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အခွင့်အလမ်းများရှိပါသဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ် လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်

သီးသန့်ရန်ပုံငွေမှ ခွဲဝေသုံးစွဲရေးကို ထောက်ခံပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။ ထို့အတူ ဂန့်ဂေါမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ယုဦးမင်းလှိုင်က လှိုင်းဘွဲ့မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခင်ချို ကျောက်ဖြူမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဘရီနီ၊ ရှမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၀)မှ ဦးကျော်နီနိုင်၊ ပုဏ္ဏားကျွန်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဦးထွန်းမောင်တို့ကလည်း အကြံပြုထောက်ခံဆွေးနွေးကြသည်။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယကက သီးသန့်ရန်ပုံငွေမှ ခွဲဝေသုံးစွဲရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းဝင်၏ ပြန်လည်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်းအစီအစဉ်တို့ကို စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး ဆဋ္ဌမနေ့တွင် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီဝင် ဒေါ်နွယ်နွယ်အောင်က လွှတ်တော်နှစ်ရပ်သဘောတူလွှဲသော “ပြည်တွင်းရေးကြောင်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့ဥပဒေကို ရုပ်သိမ်းသည့်ဥပဒေကြမ်း” နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက်များပါဝင်သော ကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ပြည်သူ့ဝေဖန်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီဝင် ဒေါ်ချိုချိုဝင်းက ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့မှ ပေးပို့သော ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပထမခြောက်လပတ် လျာထားချက်အပေါ် အခွန်ကောက်ခံရရှိမှု အခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက်များ ပါဝင်သော ကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကိုလည်းကောင်း ဖတ်ကြားကြသည်။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကက အခွန်ကောက်ခံရရှိမှုအခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းဝင်က ပြန်လည်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်းတို့ကို စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး ဆဋ္ဌမနေ့တွင် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ဂျပန်-မြန်မာပူးတွဲ၍ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေး



နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ဂျပန်-မြန်မာ ပူးတွဲကျင်းပသော Work Shop for Disaster Management Collaboration Dialogue

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စုဝေးဆောင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဂျပန်နိုင်ငံ (Ministry of Land, Infrastructure & Tourism) ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စိုက်ပျိုး

ရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေး ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက Dam Operation, Management and Improvement ကိစ္စဆိုင်ရာများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ဂျပန်နိုင်ငံမှ Dr. Hitotada MATSUKI (Director, International Affairs, MLIT) ဦးဆောင်သောအဖွဲ့ဝင် ၂၉ ဦးနှင့် ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်မြင့်လှိုင် ဦးဆောင်သော အရာထမ်း ၅၀ တက်ရောက် ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သန်းဦး(လေးမျက်နှာ)

အင်ကြင်းအချောထည် အကောက်ခွန်ပိုမိုဖြည့်စွန်း၍ အခက်တွေ့

နွားထိုးကြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၈

အင်ကြင်းကျောက်အချောထည်များ နိုင်ငံခြားဈေးကွက်တင်ပို့ရာတွင် အကြမ်းထည်ထက် အကောက်ခွန်အချောထည်များ ဈေးပိုမိုအခွန်ကောက်နေ၍ အခက်တွေ့နေရကြောင်း အင်ကြင်းကျောက်လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးက ပြောသည်။

အင်ကြင်းကျောက်လုပ်ငန်းရှင်များသည် ပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင်ရရှိရေးနှင့် ပြည်ပဈေးကွက်ရရှိရေးအတွက် အကြမ်းထည်ထက် အချောကိုင်၍ ပြည်ပသို့ တင်ပို့ကြသည်။ သို့ရာတွင် အင်ကြင်းအချောထည် တင်ပို့ခြင်းထက် အကြမ်းထည် တင်ပို့ခြင်းက အခွန်အခသက်သာနေကြောင်း ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။

အကောက်အခွန်ကလည်း အချောထည်တွင် အကြမ်းထည်ထက် ဈေးကောင်းရနေ၍ အကောက်အခွန် ပိုမိုကောက်ယူရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နွားထိုးကြီးနွားထွတ် အင်ကြင်းကျောက်ကုမ္ပဏီ ၂၀ ကျော်တွင် အင်ကြင်းကျောက်အချောကိုင်၍ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို ထုတ်လုပ်နေရာ အကြမ်းထည်ထက် အခွန်အခပိုကောက်နေခြင်းကြောင့် အခက်တွေ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အင်ကြင်းကျောက်အချောထည်များမှာ ဈေးကွက်တွင် အောင်မြင်နေ၍ အခွန်အခအတားအဆီးများဖြစ်နေကြောင်း သိရသည်။
ဌေးမြင့်မောင်

ညအပူအချိန် အနည်းငယ်ကျဆင်းနိုင်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အရှေ့တောင်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် အများအားဖြင့်သာယာနေသည်။

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ အသင့်အတင့်ရှိမည်။ နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့သာယာမည်။

နောက်နှစ်ရက်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်တို့တွင် ညအပူချိန်များ အနည်းငယ်ကျဆင်းနိုင်သည်။
(မိုး/လေ)

ရွှေတောင်၌ ကလေးပုံပြောပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

ရွှေတောင် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

နှစ်(၇၀)မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကိုကြိုဆိုသောအားဖြင့် ရွှေတောင်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ ပညာရေးဌာနနှင့် ရှန်တီစေတနာ့ဝန်ထမ်းအဖွဲ့တို့ပူးပေါင်း၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာပေအသိပညာဗဟုသုတ တိုးပွားစေရန်၊ ထူးချွန်ထက်မြက်သော လူတော်လူကောင်းများဖြစ်လာစေရန်အတွက် မြို့နယ်ရုံးကလေးစာဖတ်ခန်း၌ ပုံပြောပြိုင်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီလပထမပတ်က ပြုလုပ်ရာ အ.လ.က(ခွဲ)ချည်မျှင်မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၅ ဦး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး ဆုရရှိသူများကို ရှန်တီစေတနာ့ဝန်ထမ်းအဖွဲ့နှင့် ပြန်/ဆက်ဦးစီးမှူးတို့က ဆုချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၀ထူး

ဥပဒေဘာသာပြန်ကော်မရှင်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

ဥပဒေဘာသာပြန်ကော်မရှင်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ (၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၁။) ၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလဆန်း ၁၂ ရက် (၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်)

- ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။
- ဤဥပဒေကို ဥပဒေဘာသာပြန်ကော်မရှင်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။
- ဥပဒေဘာသာပြန်ကော်မရှင်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၄ ကို အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည် -
 - ၄။ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ကော်မရှင်ကို အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းရမည် -
 - (က) ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ
 - (ခ) ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ်က အမည်စာရင်းပေးသော ဥပဒေဘာသာပြန် လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်သူနှစ်ဦး အဖွဲ့ဝင်
 - (ဂ) ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်က အမည်စာရင်းပေးသော ဥပဒေဘာသာပြန် လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်သူနှစ်ဦး အဖွဲ့ဝင်
 - (ဃ) ဥပဒေဘာသာပြန် လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်သည့် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေနှစ်ဦး အဖွဲ့ဝင်
 - (င) တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ် အင်္ဂလိပ်စာ ဌာနများမှ တာဝန်ထမ်းဆောင်ဆဲ အဖွဲ့ဝင်

- သို့မဟုတ် အငြိမ်းစားပါမောက္ခ၊ ကထိကနှစ်ဦး
 - (စ) တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ် ဥပဒေပညာဌာနများမှ တာဝန်ထမ်းဆောင်ဆဲ သို့မဟုတ် အငြိမ်းစားပါမောက္ခ၊ ကထိကနှစ်ဦး အဖွဲ့ဝင်
 - (ဆ) တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ် မြန်မာစာဌာနများမှ တာဝန်ထမ်းဆောင်ဆဲ သို့မဟုတ် အငြိမ်းစားပါမောက္ခ၊ ကထိကနှစ်ဦး အဖွဲ့ဝင်
 - (ဇ) ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဥပဒေများစိစစ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး အတွင်းရေးမှူး
 - (ဈ) ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။
(ပုံ) ထင်ကျော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်



လယ်ယာကဏ္ဍသွင်းအားစုဆိုင်ရာ အရည်အသွေးပြည့်မီရေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၇ မွန်းလွဲ ၂ နာရီက မြန်မာနိုင်ငံ ပင်လယ်ရပ်ကမ်းလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်စိုး၊ ဦးဆောင်သောအဖွဲ့အား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံ၍ ငါးသယ်ဇာတ ထိန်းသိမ်းမှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ငါးလုပ်ငန်းရှေ့ရည် ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို လည်းကောင်း၊ ညနေ ၄ နာရီ တွင် မြန်မာ့ဩဘာလုပ်ငန်းစုများဥက္ကဋ္ဌ ဦးသတိုးဟိန်၊ ဦးဆောင် သောအဖွဲ့အား တွေ့ဆုံ၍ လယ်ယာကဏ္ဍသွင်းအားစုဆိုင်ရာ အရည်အသွေးပြည့်မီရေးနှင့် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး

အတွက် သတ်မှတ်ထားသော ဥပဒေစည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများ နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရေး၊ ပြည်တွင်း ပြည်ပ ပညာရှင်များနှင့် ပူးပေါင်း၍ အဆင့်မြင့်နည်းပညာများဖြင့် ပြည်တွင်း၌ ထုတ်လုပ် ပြီး ပြည်ပသွင်းကုန်အစားထိုး စိုက်ပျိုးရေးသွင်းအားစုဆေးပါး များ ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို လည်းကောင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲက ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ LS Mtron Ltd. မှ Executive Vice President ဖြစ်သူ Mr. Kyung Nyung Woo ဦးဆောင်သောအဖွဲ့ (အပေါ်ပုံ) အား တွေ့ဆုံ ၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စက်မှုလယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

စွမ်းအင်ရရှိအသုံးပြုရေး လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ မူဘောင်များချမှတ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းအား ပြင်သစ်နိုင်ငံ အခြေစိုက် Terrawatt Initiative (TWI) မှ အတွင်းရေးမှူးချုပ် Mr. Jean-Pascal Pham Ba နှင့် အဖွဲ့က ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ လာရောက်တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးသည်။ (အောက်ပုံ) တွေ့ဆုံစဉ် နေရောင်ခြည်သုံး စွမ်းအင် (Solar Energy) ဖြင့် လျှပ်စစ်

လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ မူဘောင်များချမှတ် ခြင်း၊ ပြည်တွင်း ပြည်ပ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ တို့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ပြည်သူများ၏ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လိုအပ် ချက်ကို ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု အနည်း ဆုံးနည်းဖြင့် ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ပြီး Win-Win-Win အခြေအနေရရှိနိုင်မှု ဆက်နွှယ်သည့်ဌာနများ ပူးပေါင်းရေးဆွဲ ပြုစုလျက်ရှိသည့် အမျိုးသားအဆင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု လျော့ချရေး

ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအစီအစဉ် (NDC) အရ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် အကျိုးဝင်မှု၊ နေရောင် ခြည်သုံးစွမ်းအင် အသုံးပြုခြင်းဖြင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ ထင်း လောင်စာလိုအပ်ချက် လျော့ကျပြီး သစ်တောပြန်စိုက်မှု လျော့နည်းလာခြင်း က ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု လျော့ချခြင်း ကို အထောက်အကူပြုနိုင်မှု ကိစ္စရပ်များ နှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



တရားစီရင်ရေးကဏ္ဍတွင် အာဏာသုံးရပ်ခွဲဝေခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ တရားစီရင်ရေးနှင့် ဥပဒေရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဝင်းသည် နော်ဝေနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Ms. Tone Tinnes အား ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်ရေးရာ ဆောင် အမှတ် (I-4) ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် တရားစီရင်ရေးနှင့် ဥပဒေရေးရာကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များ၊ နော်ဝေနိုင်ငံအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီစနစ်ပြောင်းလဲရေးတွင် ဆက်လက်ကူညီပေးမည့်ကိစ္စ ရပ် များ၊ တရားစီရင်ရေးကဏ္ဍတွင် အာဏာသုံးရပ်ခွဲဝေခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

သံဓာတ်ချိုတဲ့ အသိပညာပေးအမျိုးသမီး ၇၀၀၀ ကျော် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်မည်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် Ferrovit သံဓာတ်အားဖြည့် ဆေးတို့ ပူးပေါင်း၍ အမျိုးသမီးများ သံဓာတ်ချိုမှုနှင့် ပတ်သက်သော အသိပညာ ပိုမိုတိုးပွားစေရန်ရည်ရွယ်ကာ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် Ferrovit Walkathon အမျိုးသမီးစုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကြီးကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ ကျောင်းမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်သန္တာမောင်က ပြောကြားသည်။ “ဒီအမျိုးသမီး စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကတော့ အမျိုးသမီးထုတစ်ရပ် လုံး သံဓာတ်ချိုမှုကြောင့် ဖြစ်ရတဲ့သွေးအားနည်းရောဂါကို သတိမူလာ စေဖို့ ဆောင်ရွက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ အားကစားလုပ်တဲ့ အမျိုးသမီး ငယ်တွေဟာ သာမန်အမျိုးသမီးတွေထက် သွေးအားနည်းရောဂါဖြစ်ရ အောင် သတိပြုလုပ်ဆောင်ကြရပါတယ်။ ဒီလမ်းလျှောက်ပွဲမှာ အားကစား နှင့် ကာယပညာသိပ္ပံကျောင်းမှာ အမျိုးသမီးငယ် ၃၀၀ ပါဝင်ဆင်နွှဲသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဒေါ်သန္တာမောင်က စကောင်းစကားဟိုတယ်၌ ပြုလုပ်သော စာနယ်ဇင်းရှင်းလင်းပွဲတွင် သတင်းထောက်များအား ပြောသည်။ အဆိုပါ အမျိုးသမီးများစုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကို နံနက် ၄ နာရီမှ ၉ နာရီအထိကျင်းပကာ သုဝဏ္ဏမိုးလုံလေလုံအားကစားကွင်းမှ စတင်တာလွှတ် ပြီး ဝေဖယန္တလမ်းတစ်လျှောက် သစ္စာလမ်းမီးပျိုင့်အထိ သတ်မှတ်အကွာ အဝေး သုံးမိုင်ခန့် အမျိုးသမီး ၇၀၀၀ ကျော်က စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ကြမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းလမ်းလျှောက်ပွဲအပြီး အမျိုးသမီးများသွေးအားနည်းခြင်း

ရှိ မရှိစစ်ဆေးပေးခြင်း၊ ဟောပြောအသိပညာပေးခြင်း၊ အမှတ်တရလက် ဆောင်ပစ္စည်းများပေးအပ်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သံဓာတ်သည် သွေးတွင်းရှိ သွေးနီဥထုတ်လုပ်မှုနှင့် သွေးနီဥအတွင်းရှိ ဟေမိုဂလိုဘင်ထုတ်လုပ်မှုအတွက် အရေးပါပြီး ခန္ဓာကိုယ်ထဲတွင် သံဓာတ် မလုံလောက်ပါက သွေးနီဥလျော့နည်းလာကာ သွေးအားနည်းရောဂါ ဖြစ်ပွားရကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံရှိ အမျိုးသမီး ၄၅ ရာခိုင်နှုန်းသည် သွေးအား နည်းရောဂါ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိကြောင်း၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီး ၇၀ ရာခိုင် နှုန်းမှာ သံဓာတ်ချိုတဲ့မူကြောင့် သွေးအားနည်းရောဂါ ဖြစ်ပွားနေကြောင်း၊ အသက် ငါးနှစ်အောက် ကလေး ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းမှာ သံဓာတ်ကို စုပ်ယူသော သန်ကောင်များကြောင့် သွေးအားနည်းရောဂါဖြစ်ပွားရကြောင်း၊ Ferrovit မှ ဒေါက်တာဒေါ်သိန်းနိုင်ဦးက ရှင်းပြသည်။ သံဓာတ်ကြွယ်ဝသော အစားအစာများအဖြစ် အသား၊ အမဲသား၊ သွေးခဲ၊ ဥအမျိုးမျိုး၊ ကန်စွန်းရွက်၊ ဟင်းနုနုယိုရွက်နှင့် ပဲအမျိုးမျိုးစားသုံးသင့် ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါစုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲ၌ ပါဝင်ဆင်နွှဲလိုသော အမျိုးသမီးများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာ ဆေးဆိုင်များတွင် လည်းကောင်း၊ SMS နှင့် Viber Mobile နံပါတ် ၂၅၇၂၅၇၁၄၆၂၈ သို့လည်းကောင်း၊ www. Facebook / Ferrovit Myanmar တွင်လည်းကောင်း၊ မိမိတို့၏ နာမည်၊ အသက်၊ မှတ်ပုံတင်နံပါတ်၊ နေရပ်လိပ်စာနှင့် ဖုန်းနံပါတ်များဖြင့် ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (မြင့်မောင်စိုး)

ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးကဏ္ဍများ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ပြည်သူ့လွှတ်တော် သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးသူရထွန်း သည် နော်ဝေနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Ms. Tone Tinnes အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော် ရှိ လွှတ်တော်ရေးရာဆောင်အမှတ် (I-10) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံစဉ် နော်ဝေနိုင်ငံအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်မည့် ကဏ္ဍများဖြစ်ကြသည့် ရေအားလျှပ်စစ်ကဏ္ဍ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကဏ္ဍ၊ EITI နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးကဏ္ဍ၊ သစ်တောစိုက် ခင်းများ ပြုစုပျိုးထောင်ရေးကဏ္ဍများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး သယံဇာတမူဝါဒနှင့် ဥပဒေဆိုင်ရာအားနည်းချက်၊ အားသာချက်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

မောင်တောဒေသ လက်ရှိတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်နေမှုများဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၉

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယ ဝိုင်းချုပ်ကြီး ရဲအောင်အား ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့မှ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ရိုလန်ကိုဘီယာသည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လာရောက်တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် နယ်စပ်ဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် နယ်စပ် ဒေသများရှိ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး UN, NGOs, INGOs အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်းများ ရရှိစေရန် ပြည်ထောင်စု မောင်တော ဒေသ၏ လက်ရှိတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ဆက်လက်၍ ပိုမို ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ နှစ်ဖက်လူ့အဖွဲ့အစည်း အတွင်း ရေရှည်သဟဇာတဖြစ်စွာ အတူလက်တွဲနေထိုင်နိုင်ရေး

အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ အလှူရှင် များနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုအကူအညီများ ထောက်ပံ့ပေးနေမှုနှင့် လူမှုစီးပွား ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးနေမှု နိုင်ငံတော် အစိုးရ၏ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအား အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် ဘက်ပေါင်းစုံ ဝိုင်းဝန်းကူညီထောက်ပံ့ ပေးနေမှုများ၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ တို့ ရှေ့ဆက်လက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ် များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)



လွိုင်ကော် ခုတင်(၅၀၀)ဆံ့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး တိုးချဲ့အဆောက်အအုံသစ်နှင့် ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

သတင်း - မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း)

ဓာတ်ပုံ - မင်းထက်

လွိုင်ကော် ဖေဖော်ဝါရီ ၉

ဂျပန်နိုင်ငံက အကူအညီအဆင်ပြေ တင် မွမ်းမံတည်ဆောက်ပေးသည့် ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော် ခုတင်(၅၀၀) ဆံ့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနသို့ လွှဲပြောင်း ပေးအပ်သည့်အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် အောင်မြင်စွာကျင်းပ ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် ကယားပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်စောင်ရွှေက ဆေးရုံဆိုင်ဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး စည်ပင်သာယာရေးနှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကျော် ဌေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်း၊ ဂျပန်သံရုံးမှ Counsellor Mr. Hideaki Matsuo၊ ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာဌေးအောင်နှင့်



ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်စောင်ရွှေနှင့် တာဝန်ရှိသူများ လွိုင်ကော်ခုတင် (၅၀၀)ဆံ့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲအပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်

JICA(မြန်မာသံရုံး)မှ Senior Representative Mr. Kotaro Nishigata တို့က ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် က “လွိုင်ကော်ဆေးရုံကြီး အဆင်ပြေတင် ရေးစီမံကိန်းအဖြစ် ဂျိုက်ကာအကူအညီ

နဲ့ ဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့ ဆေးရုံတိုးချဲ့ အဆောက်အအုံသစ်များ၊ သတ်မှတ် ကာလအတွင်း ပြီးစီးရေးနဲ့ ရေ၊ လျှပ်စစ် မီးရရှိရေးအပါအဝင် လိုအပ်ချက်တွေကို ဆေးရုံအုပ်ကြီး တင်ပြမှုအပေါ် ကျွန်တော် တို့ အစိုးရအဖွဲ့အနေနဲ့ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့လို့ အခုလို ခေတ်မီဆေးရုံအဆောက်အအုံ သစ်ကြီးနဲ့ ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းတွေကို ဒေသခံပြည်သူတွေ သုံးစွဲခွင့်ရရှိမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် တည်ဆောက်ခွင့်ပြုပေး ခဲ့သော ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာန၊ ကူညီထောက်ပံ့ပေးပါသော ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရနဲ့ ဂျိုက်ကာအဖွဲ့၊ တည်ဆောက်ရေးကုမ္ပဏီများနဲ့ အခြား ကူညီပံ့ပိုးပေးသူတွေကို ကျေးဇူးအထူး တင်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ဂျပန်နိုင်ငံက တရားဝင်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး အထောက်အပံ့စီမံကိန်း အဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော အဆိုပါ လွိုင်ကော်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး အဆင် ပြေတင် မွမ်းမံတည်ဆောက်ပေးသည့် စီမံကိန်းကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဧပြီတွင် စတင် အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ရာ ယခုအခါ

ဘက်ပေါင်းစုံမှ အဆင်ပြေတင်မွမ်းမံ တည်ဆောက်မှု ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပြီ ဖြစ်သဖြင့် ပြည်သူများအတွက် ကျန်းမာ ရေးစောင့်ရှောက်မှုများ လုပ်ဆောင်ပေး နိုင်ပြီဖြစ်၍ ယခုကဲ့သို့ ဝန်ကြီးဌာနသို့ အခမ်းအနားဖြင့် တရားဝင်လွှဲပြောင်း ပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံအနေဖြင့် ယင်းလွိုင်ကော် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးကို ဂျပန်ယန်းငွေ ၁၉၄၅ သန်း အကူအညီ ကူညီ ထောက်ပံ့ ဆောက်လုပ်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး စီမံကိန်းကာလအနေဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်းအထိ လျာထား သတ်မှတ်လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ လျာထားသတ်မှတ်ကာလအတွင်း ဆေးရုံ ပင်မအဆောက်အအုံသစ် (အရှေ့ဘက်) နှင့် ပင်မအဆောက်အအုံ (အနောက် ဘက်) တွဲလျက်အဆောင်တို့ကို သံကူကွန်ကရစ် နှစ်ထပ်အဆောက် အအုံများအဖြစ် ဆောက်လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ် ပြီး အရှေ့ဘက်ခြမ်းရှိ ပင်မအဆောက် အအုံသစ်တွင် ပြင်ပလူနာဌာန (အထွေထွေရောဂါကု ဆေးပညာ၊ ခွဲစိတ်၊ မျက်စိ၊ စိတ်၊ ကင်ဆာ၊ သွား)၊ အရေးပေါ်

ဌာန၊ ပုံရိပ်ဖော်ဌာန၊ ရောဂါပေဒဌာန၊ ခွဲစိတ်ဌာန၊ ခွဲစိတ်ခန်းမ စသည်ဖြင့် ဌာန အလိုက် ကုသဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပြီး ပင်မအဆောက်အအုံ (အနောက် ဘက်ခြမ်း) တွင် သားဖွားနှင့် မီးယပ်ဌာန၊ ရူပဗေဒဆေးကုဌာန၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းဌာနနှင့် အထွေထွေရောဂါ ကုဌာနစသည်ဖြင့် ခွဲခြားကုသပေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယခု အဆင်ပြေတင်မွမ်းမံတည် ဆောက်ပေးခဲ့သော လွိုင်ကော်ပြည်သူ့ ဆေးရုံကြီးတွင် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်း များအဖြစ် လျှပ်စစ်ဆိုင်ရာအသုံး အဆောင်ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးသည့် ပစ္စည်းကိရိယာများ၊ မီးစက် များ၊ မိုးကြိုးလွှဲစနစ်၊ မီးသတ်ပေးစနစ်၊ ICT ဆိုင်ရာပစ္စည်းများ၊ လေအေးပေး စက်များ၊ ရေပိုက်လိုင်းစနစ်၊ ဆေးဘက် ဆိုင်ရာဓာတ်ငွေ့စနစ်၊ ခုတင် ပစ္စည်းသိမ်း ဝိရိ၊ စားပွဲခုံ၊ လျှပ်စစ်မီး စသည်တို့အပြင် ဆေးရုံအတွက် လိုအပ်သော အဓိက ပစ္စည်းကိရိယာများဖြစ်သည့် လူနာတင် ယာဉ်များ၊ မေ့ဆေးပေးစက်များ၊ သွေးစစ် ကိရိယာများ၊ အဆင်ပြေခွဲစိတ်ကိရိယာ ပစ္စည်းအစုံများ၊ မွေးကင်းစကလေး အနွေးပေးစက်၊ ခွဲစိတ်ခန်းသုံး အဏုကြည့်မှန်ပြောင်း၊ အောက်ဆီဂျင် အားဖြည့်ကိရိယာ၊ လူနာစောင့်ကြည့် ပြသပေးသည့် စက်ကိရိယာ၊ အီးစီဂျီ၊ အသက်ရှူစက်နှင့် အဆင်ပြေဓာတ်မှန် ရိုက်စက် စသည်တို့ကို ခေတ်နှင့်လျော်ညီ စွာ အသုံးပြုနိုင်ရန် ကူညီထောက်ပံ့ တပ်ဆင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခုတင်(၅၀၀) ဆံ့ လွိုင်ကော်ပြည်သူ့ ဆေးရုံကြီး အဆင်ပြေတင်မွမ်းမံတည် ဆောက်မှုကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အေဂျင်စီ (JICA) တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ပြီး Toda Corporation က တာဝန် ယူတည်ဆောက်ကာ Mitsubishi Corporation က လိုအပ်သော ပစ္စည်း များကို ကူညီထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်စောင်ရွှေနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ဆေးရုံကြီးအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်

သူငယ်ချင်းထံသို့ပေးစာ

- ❖ ပြည်ထောင်စု တည်ထောင်ပြု ညီနောင်ထုတို့ရဲ့အားမာန်။
- ❖ သမိုင်းကိုအခြေခံ

- ပြန်လှန်တွက်စစ် ခိုချစ်တဲ့နိုင်ငံ
- ခိုတွေထာဝရပိုင်စေဖို့ ခိုင်ခိုင်မာမာပြု

- ❖ ညီညွတ်မှုသက်သေကို ပင်လုံမြေမှာစုလို ခိုတွေကတိပြုခဲ့ကြတာပဲ။
- ❖ ခုတော့လည်း ပြည်ထောင်စုကို တည်ထောင်ပြုခဲ့တဲ့ ညီနောင်ထုက ထိန်းလျှောက်တော့ မတိမ်းမမှောက်ဘဲ

- ❖ နှစ်ပေါင်း(၇၀)တောင် မြောက်ခဲ့ပြီ။ ရှေ့နောက်ဆင်ခြင် အမြင်ရှင်းရှင်း ချစ်ခြင်းတူလက်တွဲ ခိုင်မြဲမှုကိုချည်နှောင် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်နှင့် ညီညွတ်မှုကိုအပ်နှင်း ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုလမ်းခင်းလို

- ❖ ဒီမိုကရေစီပန်းခင်းထဲ ချင်းနင်းဝင်ရောက် မမောပျောက် အပန်းဖြေဖို့ လမ်းသာနေပြီကွ ဝမ်းသာစရာပဲပဲ သူငယ်ချင်း။

ကိုချမ်းမြေ့

ပါကစ္စတန်အနောက်ပိုင်း၌ ပြင်းအား ၆ ဒသမ ၆ အဆင့်ရှိ ငလျင်လှုပ်ခတ်

အစ္စလာမာဘတ် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ပါကစ္စတန်အနောက်ပိုင်း၌ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၃ နာရီ ၃ မိနစ်တွင် ပြင်းအား ၆ ဒသမ ၆ အဆင့်ရှိ ငလျင်တစ်ခုလှုပ်ခတ်ခဲ့ပြီး နေရာအများအပြား၌ သိသာစွာတုန်ခါမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်တွင် သေဆုံးဒဏ်ရာ ရရှိသည့်စာရင်းကို မသိရသေးကြောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်က ပါကစ္စတန် အမျိုးသားငလျင်တိုင်းတာရေးစင်တာက သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ငလျင်သည် ဘာလို့ချီစတန်ပြည်နယ် ပက်စ်နီမြို့အနောက်ပိုင်း ၂၃ ကီလိုမီတာအကွာ မြေအောက်အနက် ၁၀ ကီလိုမီတာကိုဖဟိုပြုကာ လှုပ်ခတ်ခဲ့ပြီး နေရာအနှံ့အပြားတွင် တုန်ခါမှုသိသာစွာခံစားခဲ့ရကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ငလျင်လှုပ်ခတ်သည့်အချိန်တွင် ပြည်သူများ ကွင်းပြင်သို့ ထွက်ပြေးခဲ့ရကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်တွင် သေဆုံးဒဏ်ရာရရှိသူစာရင်းကို မသိရသေးကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံမြောက်ပိုင်းတွင် ပြင်းအားရစ်ခဲ့တာ စကေး ၅ ဒသမ ၈ အဆင့်ရှိ ငလျင်တစ်ခုလှုပ်ခတ်သွားခဲ့ပြီး နောက်နှစ်ရက်အကြာတွင် ပါကစ္စတန်၌ ယခုကဲ့သို့ ငလျင်လှုပ်ခတ်သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အမျိုးသားသဘာဝဘေးစီမံခန့်ခွဲရေး အာဏာပိုင်အဖွဲ့က ပါကစ္စတန်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့်ငလျင်သည် ပြင်းအား ၆ ဒသမ ၆ အဆင့်ရှိကြောင်း အတည်ပြုခဲ့သည်။

ပါကစ္စတန်သည် အိန္ဒိယနှင့်ယူရေးရှားဒေသ၏ အပေါ်ဆုံးလွှာတွင်ခွဲလျက် တည်ရှိနေပြီး ငလျင်ဒဏ်ထိခိုက်နိုင်မှုများသော နေရာတစ်ခုအဖြစ် တည်ရှိနေသည်။ နိုင်ငံအတွင်း၌ ပြီးခဲ့သည့် နှစ်အနည်းငယ်အတွင်းမှာပင် ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုများစွာ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

ပါကစ္စတန်တွင် လှုပ်ခတ်ခဲ့သည့် ငလျင်များအနက် ၂၀၀၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလက ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ငလျင်သည် အဆိုးရွားဆုံး ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုဖြစ်ကာ လူ ၇၄၀၀၀ ကျော်ကို အသက်ဆုံးရှုံးစေခဲ့သည်။

(ဆင်ဟွာ)

တူရကီအစိုးရဝန်ထမ်း ၄၅၀၀ အား ရာထူးမှထုတ်ပယ်

အန်ကာရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ဂူလ်နုန် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့နှင့် ချိတ်ဆက်မှုရှိကြောင်း သံသယရှိမှုဖြင့် တူရကီ နိုင်ငံ၌ အစိုးရဝန်ထမ်းဦးရေ ၄၅၀၀ အား ရာထူးမှထုတ်ပယ်လိုက်သည့် ပြစ်မှုဆိုင်ရာ အမိန့်တစ်ရပ်ကို ယမန်နေ့က ကြေညာခဲ့သည်။

ထုတ်ပြန်လိုက်သည့် ပြစ်မှုဆိုင်ရာအမိန့်အရ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ၂၅၈၅ ဦး၊ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ၈၉၃ ဦး၊ အထွေထွေလုံခြုံရေးဦးစီးဌာနမှ ၄၇၁ ဦး၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ၄၉ ဦးနှင့် အခြားပြည်သူ့အဖွဲ့အစည်းများမှ ၅၂၀ တို့အား အလုပ်မှ ထုတ်ပယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

လွန်ခဲ့သည့်နှစ် ဇူလိုင်လက လူပေါင်း ၂၄၈ ဦး သေဆုံးပြီး ၂၂၀၀ ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည့် တူရကီနိုင်ငံ အာဏာသိမ်းရန် ကြိုးပမ်းမှုအတွက် ဖိတိုအဖွဲ့အား တူရကီအစိုးရက စွပ်စွဲထားကြောင်း သိရသည်။

အာဏာသိမ်းမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီးနောက် တူရကီအစိုးရက နိုင်ငံအား အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာခဲ့ပြီး ဂူလ်နုန်အဖွဲ့နှင့် ချိတ်ဆက်ကြောင်း သံသယရှိသူ အစိုးရဝန်ထမ်းထောင်ပေါင်းများစွာကို ရာထူးမှထုတ်ပယ်ခြင်းနှင့် ဆိုင်းငံ့မှု ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ဆင်ဟွာ)

တူရကီသမ္မတနှင့်ထရန်တို့ အိုင်အက်စ်အိမ်နင်းရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် သဘောတူ



ဝါရှင်တန် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
စစ်သွေးကြွများက ထိန်းချုပ်ထားသည့် ဆီးရီးယားရှိ အယ်လ်ဘတ်နှင့် ရက်ကွာမြို့တို့တွင် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများအား အတူတကွပူးပေါင်းကာ တိုက်ခိုက် နှိမ်နင်းသွားရန် တူရကီသမ္မတ တေယစ် အာဒိုဂန်နှင့် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်တို့သည် တစ်ညတာလုံး ဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်ပြောဆိုခဲ့ကြောင်း တူရကီသမ္မတရုံး သတင်းရင်းမြစ်များက ဖုဒွဟူးနေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။
နိုင်ငံခေါင်းဆောင် နှစ်ဦးတို့သည်

ဆီးရီးယားဘေးမဲ့ဒေသ ထူထောင်ရေး၊ ဒုက္ခသည်အကျပ်အတည်းနှင့် အကြမ်းဖက်ဖြိုခွင်းရေးကိစ္စများ အပါအဝင် အကြောင်းအရာများစွာတို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရင်းမြစ်များက ဖော်ပြထားသည်။ တူရကီသမ္မတသည် ဒေါ်နယ်ထရန်အား ဆီးရီးယားရှိ ကာဒ်မိုးနွယ်စု ပိုင်ပိုင်အိုင်အားစုများကို ကူညီထောက်ပံ့မှုမပြုလုပ်ရန် ပြောကြားခဲ့သည်ဟု မီဒီယာများက ဖော်ပြသည်။
ထရန်က နှစ်နိုင်ငံသည် အကြမ်းဖက်

မှုများကို ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ဖြိုခွင်းသွားရန် အပြန်အလှန်ကတိကဝတ်ပြုခဲ့ကြပြီး အိုင်အက်စ်အဖွဲ့အား နှိမ်နင်းရာတွင် တူရကီက ပူးပေါင်းပါဝင်မည်ဆိုခြင်းကိုကြိုဆိုကြောင်း အိမ်ဖြူတော်က ဖော်ပြခဲ့သည်။ သို့သော် ဖုန်းဆက်သွယ်ပြောဆိုခဲ့သမျှ အကြောင်းအရာအားလုံးကိုမူ အသေးစိတ်ဖော်ပြခဲ့ခြင်းမရှိပေ။ အမေရိကန်က အရေးပေါ်ချောဆိုထားသည့် စစ်အင်အားစုများ၏ မဟာမိတ်ဖြစ်သည့် ဆီးရီးယားဒီမိုကရက်တစ်အင်အားစုသည် ပြီးခဲ့သည့် စနေ

နေ့က ရက်ကွာမြို့တွင် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများအား နှိမ်နင်းသည့် ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်မှု အသစ်တစ်ရပ်ကို ဆင်နွှဲခဲ့သည်။
တူရကီနှင့်အမေရိကန် ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးစလုံး၏ သက်ဆိုင်ရာရုံးတော်များက ထရန်သည် ဖုန်းပြောဆိုမှုအတွင်း အမေရိကန်က တူရကီအားပေးအပ်သည့် အကူအညီများအကြောင်းကို ထပ်တလဲလဲပြောဆိုခြင်းဖြင့် မဟာမိတ်ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကို ဖော်ပြခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
(ရိုက်တာ)

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ ကဘူးလ်မြို့ တရားရုံးချုပ်ပိတ်ပေါက်၌ အသေခံပုံးခွဲတိုက်ခိုက်

ကဘူးလ် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ ကဘူးလ်မြို့ရှိ တရားရုံးချုပ်ပိတ်ပေါက်တွင် ယမန်နေ့က အကြမ်းဖက်သမားတစ်ဦး အသေခံပုံးဖောက်ခွဲမှုပြုလုပ်ခဲ့ရာ လူ ၁၃ ဦးထက်မနည်းသေဆုံးပြီး ၂၅ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း အကြီးတန်းရဲအရာရှိ ဖာရီဒွန်အဘီဒီက ပြောကြားခဲ့သည်။
အသေခံပုံးဖောက်ခွဲမှုကြောင့် အမျိုးသမီးများအပါအဝင် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ၁၃ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး အခြား ၂၅ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း အခင်းဖြစ်ပွားရာနေရာမှ သတင်းထောက်များက ပြောသည်။

နှင့် ဒဏ်ရာရသူတချို့အား ပုဂ္ဂလိက ဆေးရုံများသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ကြသဖြင့် သေဆုံးဒဏ်ရာရရှိသူ အရေအတွက်သည် အစိုးရ၏ဖော်ပြချက်ထက် ပိုမိုများပြားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
တရားရုံးချုပ်က ယခုတိုက်ခိုက်ခံရမှုသည် ဒုတိယအကြိမ်ဖြစ်ပြီး လွန်ခဲ့သည့် သုံးနှစ်ကလည်း တာလီဘန်တို့က အလားတူတိုက်ခိုက်မှုမျိုး ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ပြောသည်။

အဆိုပါ အသေခံပုံးဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်ခြင်းသည် မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းက ပြုလုပ်ခဲ့သည်ကိုမူ သိရှိခြင်းမရှိသေးကြောင်း သိရသည်။

(ဆင်ဟွာ)



ယီမင်၌ ဖြစ်ပွားနေသည့် ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးမှုများကိုဖြေရှင်းရန် ကုလသမဂ္ဂငွေကြေးတောင်းခံ



ဂျီနီဗာ ဖေဖော်ဝါရီ ၈
နှစ်နှစ်ကြာဖြစ်ပွားခဲ့သည့်စစ်ပွဲကြောင့် ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးမှု ဒုက္ခကိုခံစားနေကြရသည့် ယီမင်နိုင်ငံရှိ ပြည်သူ ၁၂ သန်းအတွက် အစာရေစာနှင့် အခြားသော အသက်ကယ်အကူအညီများပေးအပ်နိုင်ရန် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃ ဒသမ ၁ ဘီလီယံကိုသုံးစွဲနိုင်ရေး ကုလသမဂ္ဂက မေတ္တာရပ်ခံထားကြောင်း သိရသည်။
ယီမင်နိုင်ငံအတွင်းဖြစ်ပွားနေသည့် အခြေအနေများသည် ကပ်ဆိုးအသွင်ကျရောက်နေခြင်းဖြစ်ပြီး လျင်မြန်စွာ ပျက်စီးယိုယွင်းလျက်ရှိသည်ဟု ယီမင်ရှိ ကုလသမဂ္ဂလူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သူ ဂျမီမက်ဂိုးရစ်က အသနားခံစာတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြထားသည်။
ကလေးငယ်ပေါင်း ၂ ဒသမ ၃ သန်းပါဝင်သည့် ယီမင်ပြည်သူ ၃ ဒသမ ၃ သန်းကျော်သည် ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးမှုနှင့် အာဟာရချို့တဲ့မှုဝေဒနာကို ပြင်းပြင်းထန်ထန်ခံစားရလျက်ရှိသည်။

ယီမင်နိုင်ငံ၌ ဖြစ်ပွားနေသည့် ပြည်တွင်းစစ်သည် နှစ်နှစ်နီးပါးကြာမြင့်နေပြီဖြစ်ကာ ဆော်ဒီအာရေဗျဦးဆောင်သည့် ဆွန်နီအစ္စလာမိဘာသာဝင် အာရပ်မဟာမိတ်အဖွဲ့နှင့် ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်သည့် အီရန်မဟာမိတ် ဟူသီသူပုန်များအဖွဲ့က ယီမင်ကို နှစ်ပိုင်းကွဲသွားစေခဲ့သည်။
တိုက်ခိုက်မှုများအတွင်း ပြည်သူများစွာအသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရပြီး ယီမင်နိုင်ငံသား ၁၉ သန်းနီးပါး (နိုင်ငံလူဦးရေ၏ သုံးပုံနှစ်ပုံကျော်)မှာ အကာအကွယ်နှင့် ကူညီထောက်ပံ့မှုများ အရေးပေါ်လိုအပ်လျက်ရှိသည်။
နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးမှာလည်း လုံးဝပျက်သုဉ်းသွားကာ လမ်းများ၊ တံတားများ၊ စက်ရုံများနှင့် ဈေးများမှာလည်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးသွားခဲ့သည်။
ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က ယီမင်ရှိကလေးငယ် ၆၃၀၀၀ ခန့်သည် အစာရေစာငတ်မွတ်မှုနှင့် အခြားသောဆက်စပ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုများကြောင့် သေဆုံးခဲ့ရသည်။

(ရိုက်တာ)

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ဝင်များ နေပြည်တော်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို ဆက်လက်လေ့လာကြည့်ရှု

နေပြည်တော် ဇေတ်ဝါရီ ၈

နှစ် (၇၀)မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်မည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ဝင်များ သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစတင်၍ နေပြည်တော်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို ဆက်လက်လေ့လာကြည့်ရှုကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ဝင်များသည် နံနက်၆နာရီခွဲမှ စတင်၍ အဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့ခွဲကာ တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်၊ နက္ခတ်တာရာပြခန်း၊ အမျိုးသားအထိမ်းအမှတ်ဥယျာဉ်နှင့် စစ်သမိုင်းပြတိုက်များသို့ သွားရောက်လေ့လာကြည့်ရှုကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ဝင်များသည် နေပြည်တော်ဗုဒ္ဓဂယာ၊ ဥပုတသန္တိစေတီတော်၊ ရေပန်းဥယျာဉ်၊ လွှတ်တော်၊ ကျောက်မျက်ရတနာပြတိုက်နှင့် Junction Center/Capital Hyper Market များသို့ ဆက်လက်လေ့လာကြည့်ရှုသည်။

အဆိုပါလေ့လာရေးအဖွဲ့များတွင် တိုင်းဒေသကြီး နှစ်ခုနှင့် ပြည်နယ် ခုနစ်ခုတို့မှ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ဝင်စုစုပေါင်း ၃၂၈ ဦး ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ရသွင်(သတင်းစဉ်)



မြန်မာစာပေချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်းက ကြီးမှူး၍ မြန်မာစာပေချစ်မြတ်နိုးရေးတရားပွဲ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇေတ်ဝါရီ ၈

“မြန်မာစာပေချစ်မြတ်နိုးရေး”ခေါင်းစဉ်ဖြင့် မြန်မာစာပေချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်းက ကြီးမှူးကျင်းပမည့် တရားပွဲကို ဇေတ်ဝါရီ ၉ ရက် (ယနေ့) မွန်းလွဲတစ်နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဓမ္မာရုံ၌ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“မြန်မာစာပေ ချစ်မြတ်နိုးရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် တရားတော်ကို ဆရာတော် အရှင်ဆေတိန္ဒက ဟောကြားချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ပြီး ဗိုလ်ကလေး တင်အောင်၊ ဂုဏ်ထူးဦးသိန်းနိုင်၊ မောင်ခင်မင်(ခနုဖြူ)တို့က မြန်မာစာပေ ချစ်မြတ်နိုးရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ဟောပြောကြမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာစာပေ ချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်းကို မြန်မာစာပေဂုဏ်ထူးဆောင်များနှင့်အတူ မြန်မာစာပေပြန့်ပွားတိုးတက်စေရန်၊ မြန်မာစာပေ၏ ဂုဏ်ကို မြှင့်တင်ရန်၊ မြန်မာစာပေချစ်မြတ်နိုးသူများ တိုးပွားစေရန်၊ မြန်မာစာပေ ချစ်မြတ်နိုးမှုကို အခြေခံ၍ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု အစဉ်အလာကောင်းများ ထိန်းသိမ်းတတ်စေရန်၊ မြန်မာစာပေ စွမ်းအားဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ နိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံသားတို့၏အကျိုးကို သယ်ပိုးရန် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းသွားရန် ဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်ပြီး မြန်မာစာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အင်အားဖြစ်စေရန် မည်သူမဆို ကြွရောက်ခြင်းဖြင့် မြန်မာစာပေမြှင့်တင်ရေးကို ဝိုင်းဝန်းပါဝင်ကြပါရန် မြန်မာစာပေချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်းက နှိုးဆော်ဖိတ်ကြားထားကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



တောင်ငူမြို့မှဈေးကြီး မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် မီးသတ်ဆေးဘူး ကိုင်တွယ်အသုံးပြုခြင်းနှင့် မီးငြိမ်းသတ်ရေးသရုပ်ပြ

တောင်ငူ ဇေတ်ဝါရီ ၈

တောင်ငူမြို့မှဈေးကြီး မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် မီးသတ်ဆေးဘူး စနစ်တကျကိုင်တွယ်အသုံးပြု၍ မီးငြိမ်းသတ်ရေးသရုပ်ပြပွဲကို ဇေတ်ဝါရီ ၈ ရက်က မြို့မှဈေးကြီးစက်တန်းထိပ်၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ သရုပ်ပြပွဲတွင် ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးအောင်စိုးမိုး၊ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ဒုတိယရဲမှူးကြီး၊ သန်းထွန်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအေးမင်းဝင်း၊ ဦးမိုးမခ၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ရုံးအဖွဲ့မှူး၊ ဦးသိန်းလွင်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မမြို့ဖများ၊ မီးသတ်ယာဉ်ခြောက်စီးနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ သဘာဝဘေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်း၍ သရုပ်ပြလေ့ကျင့်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)



စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန

မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု နည်းဥပဒေများ(မူကြမ်း)နှင့် ကန့်သတ်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းအမျိုးအစားများ စာရင်းအမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်နိုင်ရေးအတွက် အကြံပြုချက်များ တောင်းခံခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေကို ၂၀၁၆ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၄၀ဖြင့် ၂၀၁၆ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၈ရက်တွင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

ယင်းဥပဒေအား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနည်းဥပဒေများ ဆက်လက်ရေးဆွဲလျက်ရှိရာ နည်းဥပဒေ များရေးဆွဲခြင်းနှင့် အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရေး အများပြည်သူ၏အကြံပြုချက်ရယူနိုင်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနည်းဥပဒေများ (တတိယမူကြမ်း)နှင့် ကန့်သတ်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းအမျိုးအစားများစာရင်းတို့အား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ကုမ္ပဏီ များ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ website: www.dica.gov.mm တွင် အင်္ဂလိပ်-မြန်မာနှစ်ဘာသာဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။ သို့ပါ၍ အများပြည်သူများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနည်းဥပဒေများရေးဆွဲရေးနှင့် ကန့်သတ်သည့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းအမျိုးအစားစာရင်း သတ်မှတ်ထုတ်ပြန် နိုင်ရေးအတွက် အကြံပြုချက်များအား policylegal.dica@gmail.com သို့လည်းကောင်း၊ ဖက်စ်နံပါတ်-၀၁-၆၅၈၁၃၉၊ ဖုန်းနံပါတ်-၀၁-၆၅၈၁၃၁တို့သို့လည်းကောင်း ပေးပို့နိုင်ပါကြောင်း ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန

ဖခင်အမည်မှန်

အထက(၁) ဟုမ္မလင်း ကျောင်းဝင် အမှတ်(၁၂၄၈) တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(C)မှ မောင်မင်းမင်းသိန်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအုန်းကျော်(ခ)ဦးအုံးကျော်ဖြင့် ၅/ ဟမလ(နိုင်)၀၀၀၈၄၁ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဦးအုံးကျော်ဖြင့်

ဖခင်အမည်မှန်

ဆားလင်းကြီးမြို့နယ်၊ ကျားတက်ကျောရွာ အထက နဝမတန်း(၅)မှ မယုန်းသော်စင်နှင့် ပုလဲမြို့နယ်၊ ရွှေလောင်းကျောရွာ အထက (၅)အငွေမတန်းမှ မောင်အောင်သန်းမိုးတို့၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးကျော်တင် ၅/ပုလဲ (နိုင်)၀၂၈၅၈ ဖြစ်ပါသည်။ ဦးကျော်တင်

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

ပြီးသီဟအောင် ၁၂/တကန (နိုင်)၁၅၇၀၀၉၏ CDC စာအုပ် ပျောက်ဆုံးသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။

ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၇၀၅၅

EXCELLENT Wedding Dress & Photostudio

ခါတ်ပုံ၊ဗီဒီယို၊မင်္ဂလာဝတ်စုံ

ဘွဲ့ဝတ်စုံ၊ဆံပင်မိတ်ကပ်

Prewedding ဝိတ်တိုင်းကျရနိုင်ပါသည်။

01504317.095195684.09421005393

၆၆.အင်းစိန်လမ်း၊မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊လှည့်တန်းကားဈာတ်၊ရန်ကုန်မြို့

ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်း၊ ဒဂုံမြောက်ပိုင်း၊ ဒဂုံတောင်ပိုင်း၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းရှိ မြေကွက်များဝယ်သည့်

09 421888366

09 420506033

09 457195194

ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 3B/1212၏ ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း)

ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 2G/7311၏ ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း)

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 1G/7824, Honda Fit, GE6 Hatch Back(4x2)ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ခန်းစန်းဦး ၁၂/ရပသ(နိုင်) ၀၂၃၅၂၂က(ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။

ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံသားအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်းအောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုင် တိုင်လားရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း)

EXCELLENT MUSIC ACADEMY

တေးရေးတေးဆို၊ဂီတ၊ဂီတသစ်၊ဂီတသစ်၊ဂီတသစ်

097 888 455 07 ,095121467 ,0931452059

၆၀/အင်းစိန်လမ်း၊မလှည့်တန်း၊စံရိပ်ခြင်၊ကမာရွတ်ရန်ကုန်

ဝန်ထမ်းအမြန်အလိုရှိသည်

၁။ Steel Structure စတိုးလ်သံပန်းလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ကျွမ်းကျင်သော ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်။

၂။ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကျွမ်းကျင်သော ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်။ လစာကောင်းကောင်းပေးမည်။

လျှောက်ထားလိုသူများသည် CV Formနှင့်တကွ ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ-အမှတ် ၂၄၂၊ ကမာကြည်လမ်း၊ ၂၉ရပ်ကွက်၊ သုဝဏ္ဏ၊ သလန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊

ဖုန်း-၀၉-၅၁၇၈၉၇၉၊ ၀၉-၄၃၀၂၂၈၂၊ ၀၉-၄၂၀၃၀၀၉၁

အများသိစေရန် ကြေညာချက်

၁။ သယ်နံ့ကျွန်းမြို့နယ်၊ သွပ်ပိုင်း(ကြီး)ရပ်ကွက်၊ သံသုမာလမ်း၊ အမှတ် (၆၅/က)တွင် (၆)ထပ်တိုက် အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်ခွင့်အား မြေရှင် ဦးကျော်ဝင်း၊ လိုင်စင်ရ ကန်ထရိုက်တာ ဒေါ်ခိုင်ခိုင်မင်း (LC-895)၊ လိုင်စင်ရ အင်ဂျင်နီယာ ဦးသူရအောင် (LS-1276)တို့မှ တင်ပြလျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ဤဌာန၏ (၈-၇-၂၀၁၅)ရက်ခွဲစာအမှတ်(၁၄၇၈/၁၄၇၉/ ဧည့်ပင်-ယာ(အ))ဖြင့် ဆောက်လုပ်ခွင့်ပြုခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၂။ ယခုအခါ အဆိုပါ (၆)ထပ်တိုက် အဆောက်အအုံအား ဆောက်လုပ်ရန် ဆန္ဒမရှိတော့သဖြင့် ဆောက်လုပ်ခွင့်ပြုမိန့်အား ပယ်ဖျက်ခွင့်ပြုပါရန် မြေရှင်၊ လိုင်စင်ရကန်ထရိုက်တာနှင့် လိုင်စင်ရ အင်ဂျင်နီယာတို့မှ လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ဤဌာနချက်ပါရှိသည့်နေ့မှစ၍ ရက်ပေါင်း(၁၅)ရက်အတွင်း လျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဌာနမှူး၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန(အဆောက်အအုံ) ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ပင်လင်သာယာရေးကော်မတီ

စမြဲတော်ဓာတ်နှင့် ဂူဝဘုရားပွဲတော်၌ ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကျင်းပ

ပုဏ္ဏားကျွန်း ဖေဖော်ဝါရီ ၈
စမြဲတော်ဓာတ်နှင့် ဂူဝဘုရားပွဲတော်ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက်မှ ၆ ရက်အထိ လေး ရက်တိုင်တိုင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



အဆိုပါဘုရားသည် ရခိုင်ပြည်နယ် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ် ရန်ကုန်စစ်တွေ ကားလမ်းကြီး၏ အနောက်ဘက်ခြမ်း တွင်တည်ရှိပြီး ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နှင့်နှစ်မိုင်ခန့်ကွာဝေးသော သမိုင်းဝင်ဓာတ်တော် တစ်ဆူဖြစ်သည်။

ဘုရားပွဲတော်ကို သံဃာဒါန ဆွမ်းကျွေးပွဲ၊ ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်း လှူပွဲ၊ ဇာတ်ပွဲ၊ နတ်ပူဇော်ပွဲ၊ ရခိုင်ရိုးရာ ကျင့်ကိုင်ပွဲနှင့် ချောတိုင်တက်ပွဲများ စသည့် အခြားပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများ ကျင်းပလျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်း လှူပွဲကို ကျင်းပသည်။

သံဃာတော်အပါး ၃၀၀ ကျော်တို့အား ကုသိုလ်လာပြုကြသူများဖြင့် စည်ကား နေသည်ကို တွေ့ရသည်။

ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်မှာ ရခိုင်ရိုးရာ ကျင့်ကိုင်ပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပလျက် ရှိရာ အနိုင်ရကျင်သန်များကို ပထမဆု ငွေကျပ် ခုနစ်သိန်း၊ ဒုတိယဆု ငွေကျပ်

ငါးသိန်း၊ တတိယဆု ငွေကျပ် သုံးသိန်းစီ နှင့် ဆုတံဆိပ်များ ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

ရောဂါမြစ်ရေကြောင်း သောင်များပေါ်ထွန်းလာ၍ သရက်မြို့အနီးရေယာဉ်များသွားလာမှုခက်ခဲ



သရက် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် သရက်မြို့အနီး ရောဂါမြစ်ရေကြောင်း တစ်လျှောက် နေရာသီကာလအစတွင် သောင်ပြင်များ ပေါ်ထွန်းလာခြင်း ကြောင့် ရေလမ်းကြောင်းများ ကြပ်တည်း ကျဉ်းမြောင်းလာလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ ရေလမ်းကြောင်း ကျဉ်း မြောင်းလာခြင်းကြောင့် စက်တပ် ရေယာဉ်သင်္ဘောကြီးများ၊ ကျောက်တင် စီးဘီတွဲများ၊ မော်တော်များနှင့် စက်လှေ ငယ်များ သွားလာမှုခက်ခဲကာ ရေယာဉ် များ သောင်မတင်ရန် ရေအနက်ရေစူး များတိုင်းတာ၍ သတိထားခုတ်မောင်း နေကြရကြောင်း သိရသည်။
ပေါက်ကလေး(သရက်)

မြစ်စိမ်းရောင် စိမ့်ကိန်းဆိုင်ရာ မွမ်းမံသင်တန်းဖွင့်

တောင်ငူ ဖေဖော်ဝါရီ ၈
သံတောင်ကြီးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန အစီအစဉ်ဖြင့် သံတောင်ကြီးမြို့နယ်အတွင်း မြစ်စိမ်းရောင်စိမ့်ကိန်းပါ ကျေးရွာ ၅၈ ရွာမှ မြစ်စိမ်းရောင်ကျေးရွာ ကော်မတီဝင်များကို မြစ်စိမ်းရောင်စိမ့်ကိန်းဆိုင်ရာ ငွေစာရင်းများရေးသွင်းခြင်း၊ စာရင်းထိန်းသိမ်းခြင်းများဆိုင်ရာ မွမ်းမံသင်တန်းကိုသံတောင်ကြီးမြို့နယ် ဇိုင်ယန်းနစ်ခြင်းအသင်းတော် သင်တန်းခန်းမ၌ ဖေဖော်ဝါရီလ ပထမပတ်က နှစ်ရက်ကြာဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေး ခဲ့သည်။
အဆိုပါသင်တန်းသို့ သံတောင်ကြီးမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်စိမ်းရောင်စိမ့်ကိန်းပါကျေးရွာခုနစ်ရွာမှ သင်တန်းသားသင်တန်းသူ ၂၁ ဦးတက်ရောက်ခဲ့ပြီး မြစ်စိမ်းရောင်ကျေးရွာစိမ့်ကိန်းဆိုင်ရာ ငွေစာရင်းများရေးသွင်းခြင်း၊ စာရင်းများထိန်းသိမ်းခြင်းဆိုင်ရာ မွမ်းမံသင်တန်းကို သံတောင်မြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာ ၁၇ ရွာမှသင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၅၁ ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်မှ ၇ ရက်အထိလည်းကောင်း၊ လိပ်သိုမြို့နယ်၌ကျေးရွာ ၂၁ ရွာမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၆၃ ဦးကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ နှင့် ၁၁ ရက်တို့တွင်လည်းကောင်း သင်တန်းများထပ်မံပို့ချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သူရ(တောင်ငူ)

မူးယစ်ဆေးဝါးအကြောင်းပညာပေးဟောပြော

တောင်ငူ ဖေဖော်ဝါရီ ၈
တောင်ငူမြို့ သူနာပြုသင်တန်းကျောင်း၌ ဖေဖော်ဝါရီပထမပတ်က ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးအကြောင်းနှင့် လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေး အကြောင်းကို ပညာပေးဟောပြောခဲ့သည်။
ဟောပြောပွဲတွင် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်တင်ဦး၊ စစ်ဆေးရေးမှူး(၂) ဦးစောမင်းဆွေတို့က ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းနှင့် ပတ်သက်သည့်များကို ဟောပြောပြီး မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ပရိဂျက်တာဖြင့် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။
သူရ(တောင်ငူ)

မူခင်းကျဆင်းရေးနှင့် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းဝေးရေး နေ့စဉ်ဆောင်ရွက်

ရေတာရှည် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူခရိုင် ရေတာရှည်မြို့နယ်အတွင်း မူခင်းဖြစ်ပွားမှု လျော့ကျစေရန်နှင့် ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်းတစ်လျှောက် အစုန်-အဆန် သွားလာလျက်ရှိသော ယာဉ်မျိုးစုံအား ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက် ညပိုင်းမှစတင်ကာ ရဲစခန်းအလိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး မောင်မောင်ဦးက ပြောကြားသည်။
“မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်အလိုက် လမ်းဆုံလမ်းခွဲတွေမှာ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေ အသင့် အနေအထားနဲ့ ရှိနေပါတယ်။ ခိုက်ရန်ဒေါသဖြစ်လို့ ရန်ဖြစ်မယ်ဆိုရင်တောင် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေကို မြင်တွေ့ရရင်အလိုလို ထိန်းသိမ်းပြီးသားဖြစ်တာပေါ့။ နောက် ယာဉ်အန္တရာယ်မဖြစ်ရအောင် မြောက်ဘက်အဝင် တောင်ဘက်အထွက် မြို့တွင်း ကရင်ချောင်းလမ်းဆုံတွေမှာ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေ အသင့်ထားရှိပေးထားတယ်” ဟု ရဲမှူးက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။
ရေတာရှည်မြို့မရဲစခန်းအပြင် ဆွား၊ သာဂရ၊ မြို့လှ၊ ရေနံမြို့တို့တွင်လည်း အလှည့်ကျဖြင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား တာဝန်ပေးအပ် ထားကြောင်း သိရသည်။
ကိုလွင်(ဆွာ)

မူခင်းကြိုတင်ကာကွယ်ကျဆင်းရေး အသိပညာပေး

တံတေး ဖေဖော်ဝါရီ ၈
သက်ဝယ်မုဒိမ်းနှင့် မူခင်းကြိုတင်ကာကွယ်ကျဆင်းရေး အသိပညာပေးဟောပြော ပွဲကို တံတေးမြို့နယ်တံမဲကြီးကျေးရွာ ဓမ္မာရုံ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်က ကျင်းပခဲ့ သည်။
အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် မြို့နယ်ဒုတိယရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးမြင့်လွင်နှင့် အဖွဲ့က ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ပြည်သူများပူးပေါင်း၍ ဒုစရိုက်သမားများ၊ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများ ကို ဖော်ထုတ်ရေး၊ ခိုး-ဆိုး-လု-နှိုက် မူခင်းဖြစ်ရပ်များအကြောင်း ပြစ်မှု ပြစ်ဒဏ် များနှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်ပုံများနှင့် ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန်အချက်များကို ပြောကြားခဲ့သည်။
သန်းဌေး(ဒလ)

ပျက်စီးနေသည့် ချောင်းကူးတံတားချဉ်းကပ်လမ်း မြေထိန်းနံရံ အမြန်ပြန်လည်ပြုပြင်ပေးရန်ဒေသခံများလိုလား

တပ်ကုန်း ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ပြီးခဲ့သည့် နိုဝင်ဘာလအတွင်းက မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ် သပြေချောင်းကျေးရွာအုပ်စုနှင့် ရွှေမြို့ကျေးရွာအုပ်စုတို့ကို ဆက်သွယ်ထားသည့် ဆင်သေချောင်းကူး စိန်နှင့်ရွှေ သံကူကွန်ကရစ်တံတား၏ ချဉ်းကပ်လမ်းများနှင့် မြေထိန်းနံရံများ ရေတိုက်စားပြီး ပျက်စီး သွားခဲ့မှုကို အမြန်ဆုံးပြန်လည်ပြုပြင်ပေးရန် ဒေသခံများက လိုလားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



“ပြီးခဲ့တဲ့ နိုဝင်ဘာလက ဆင်သေချောင်းရေကြီးပြီး တံတားရဲ့ချဉ်းကပ်လမ်းမြေခုံရုံတွေ ရေတိုက်စား ပျက်စီးသွားခဲ့တယ်။ ဖြစ်ပွားတဲ့အချိန်မှာ သက်ဆိုင်ရာက တာဝန်ရှိသူတွေရော၊ မြို့နယ်ကတာဝန်ရှိသူ တွေပါ လာရောက်ကြည့်ရှုကြတယ်။ အခုချိန်ထိ မပြုပြင်ရသေးတော့ မိုးဦးကာလဆိုတံတားအတွက် အားလုံးက စိုးရိမ်နေကြပါတယ်။ ဖြစ်နိုင်ရင်တော့ အခုလို ပွင့်လင်းရာသီမှာ အမြန်ဆုံးပြန်လည်ပြုပြင်ပေး စေလိုပါတယ်” ဟု ရွှေမြို့ကြီးရိုဏ်းထောက်ကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဉာဏ်ဓာရိယက မိန့်ကြား သည်။

ပြုပြင်ဖို့ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ မတတ်နိုင်ဘူး။ ဒါကြောင့် တာဝန်ယူတည်ဆောက်သွားတဲ့ ဆောက်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီအဖွဲ့တွေ လာရောက်ပြုပြင်ပေးမှပဲ အဆင်ပြေမှာပဲ” ဟု သပြေချောင်းကျေးရွာမှ ဒေသခံ ဦးမြင့်သိန်းက ပြောပြသည်။

အဆိုပါတံတားအား မိုးရာသီအချိန်တွင် ပိတ်ထားမည်ဆိုလျှင် နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ဖြတ်သန်းသွားလာနေကြသည့် ဒေသခံများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် အခက်အခဲရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောပြသည်။

“တံတားကြီးကိုမပြုဘဲ ဒီအတိုင်းဆက်ထားမယ်ဆိုရင် ကုန်ကျမှုလည်းပိုများလာနိုင်သလို မိုးဦးကျမှဆိုလုပ်ရကိုင်ရတာလည်း ပိုပြီး အခက်အခဲ ရှိလာနိုင်တယ်” ဟု ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။

“ကျွန်တော်တို့ ဆင်သေချောင်းကို ဖြတ်ကူးဖို့ ဒီတံတားကိုပဲ အဓိကအားထားပြီး သွားရတာ။ ရေတိုက်စားသွားမယ်ဆိုရင် သွားလာဖို့အဆင်ပြေမှာ မဟုတ်တော့ဘူး။ အခု ကျွန်တော်တို့ ကျေးရွာသား တွေ သဲအိတ်တွေချ၊ သဲတွေကိုသယ်ပြီး ဖို့ထားလို့သာ အခုလိုသွားလို့လာလို့ရတာပါ။ ပြန်လည်

သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ-မောင်လွင်(တပ်ကုန်း)

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

ထိုသို့ ဖြတ်ချခွင့်ရရုံမက နောက်ဆုံးတွင် တတိယအဆင့် တစ်ဆင့်တည်းသာလျှင် အပိုလို-၁၁ ယာဉ်နှင့်အတူ ပူးတွဲကျန်ရှိသည်။ လပေါ်သို့ ဆင်းရန်အတွက် ကွပ်ကဲ ယာဉ်ပေါ်၌ ပါရှိလာသော ယာဉ်မှူး နှစ်ဦးသည် လဆင်းယာဉ်ထဲသို့ ကြိုတင်ဝင်ရောက် ကြ ရသည်။ ထိုကဲ့သို့ဝင်နိုင်ရန် ကွပ်ကဲထောက်ပံ့ယာဉ်နှင့် လဆင်းယာဉ်တို့ ထိပ်ချင်း တွေ့ဆုံကြရသည်။ ထိုယာဉ်နှစ်စင်း တွေ့ဆုံနိုင်ရန်အတွက် ကမ္ဘာ့ပတ်လမ်း ကြောင်းထဲမှ ဖယ်ခွာ၍ လဆိုင် ရှေးရှုပျံသန်းနေခိုက် ကွပ်ကဲထောက်ပံ့ယာဉ်သည် စေတနာခံပျံမှ ခွာလိုက်ချိန်တွင် စေတနာ၏အတွင်းပိုင်း၌ ပါလာသော လဆင်း ယာဉ်က ပေါ်လာသည်။ ထိုအခါ ကွပ်ကဲထောက်ပံ့ယာဉ်သည် လဆင်းယာဉ်နှင့် မျက်နှာချင်းဆိုင်မိရန်အတွက် ထိန်းကျောင်းမောင်းနှင်ရင်းယာဉ်ကို နောက်ပြန် လှည့်ရသည်။ မျက်နှာချင်းဆိုင်မိကြသောအခါ ကွပ်ကဲထောက်ပံ့ယာဉ်နှင့် လဆင်း

ယာဉ်တို့ တဖြည်းဖြည်းချင်း ထိပ်တိုက်ချိတ်ဆက်ကြရသည်။ ဤသို့အား ဖြင့် ယာဉ် အချင်းချင်း ချိတ်ဆက်မိသွားသောအခါ စေတနာခံပျံ၏ တတိယအဆင့်ကို အာကာသထဲတွင်ချန် ထားခဲ့ပြီး ကွပ်ကဲထောက်ပံ့ယာဉ်နှင့် လဆင်းယာဉ်အတွဲ ဖြစ်သော အပိုလို-၁၁ သည် လဆိုင် ရှေးရှုခရီးနှင့်ကြရသည်။ အပိုလို-၁၁ အာကာသယာဉ်သည် လပတ်လမ်းကြောင်းထဲသို့ ရောက်သည့်အခါ ကွပ်ကဲထောက်ပံ့ယာဉ်ထဲမှ ယာဉ်မှူး သုံးဦးအနက် အမိစတုရန်းနှင့် အော်လ်ဒရင် တို့က လဆင်းယာဉ်ထဲဝင်ပြီး လဆင်းယာဉ်ကို ကွပ်ကဲထောက်ပံ့ယာဉ်မှ ခွာထုတ်ကာ လမျက်နှာပြင်ပေါ်သို့ ဆင်းသက်ရန် ပြင်ဆင် ကြသည်။ ကျန်ယာဉ်မှူးတစ်ဦးဖြစ်သည့် ကောလင်းကမူ ကွပ်ကဲထောက်ပံ့ယာဉ်ကို လပတ်လမ်းထဲတွင် လှည့်ပတ် မောင်းနှင်ရင်း စောင့်ဆိုင်းနေခဲ့သည်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဦးဆောင်သည့် တောင်သူအဖွဲ့ စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာနသို့ လေ့လာ

နေပြည်တော် ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက် မြန်မာ့နိုင်ငံတော် ဦးစီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီး ဌာန(နေပြည်တော်)သို့ မကွေးတိုင်း ဒေသကြီး ဂန်ဒေါမြို့နယ် အမျိုးသား လွှတ်တော်နှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်တို့မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်နှစ်ဦး ဦးဆောင် သည့်တောင်သူ ၆၀ ပါဝင်သော လေ့လာ ရေးအဖွဲ့က ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်က လာရောက် လေ့လာခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

အဆိုပါ လေ့လာရေးအဖွဲ့ဝင်များ သည် စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနဦးစီးဌာန၊ ရေအသုံးချရေးဌာနကွင်းသို့ သွား ရောက်လေ့လာကြရာ ဌာနစုတာဝန်ခံ ဒေါက်တာ ခင်မာဌေးက သုတေသနပြု စမ်းသပ်ထားသည့် စပါး၊ လမိုင်း၊ စမ်းသပ် ကွက်ကိုပြသ၍ ရှင်းလင်းပြသရာ တောင်သူများက စိတ်ပါဝင်စားစွာ လေ့လာမှတ်သားကြပြီး သိလိုသည် များကိုလည်း မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။ ဆက်လက်၍ ရေချွေတာသုံးစွဲ နည်းစနစ်ဖြင့် စမ်းသပ်ထားသည့် မြေပုံ

နှင့် ခရမ်းချဉ်သီးနှင့် စမ်းသပ်ကွက်များ ကိုလည်းကောင်း၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် သစ်သီးဝလံ ဌာနစုကွင်းအတွင်းရှိ မုန်လာဥနီမျိုးများ စမ်းသပ်ယဉ်ပြိုင် စိုက်ပျိုးထားမှုများကို လည်းကောင်း၊ မုန်ညင်းမျိုးရင်းဝင် သီးနှံဖြစ်သော ပတ်ချိုင်းသီးနှံအပေါ် အကောင်းဆုံး အာဟာရ ရည်အချိုးအစား ရှာဖွေမှု စမ်းသပ်ထားခြင်းများကိုလည်းကောင်း၊ လိုက်လံကြည့်ရှုခဲ့ကြပြီး တာဝန်ရှိသူ များက ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် လေ့လာရေးအဖွဲ့ဝင်

များသည် မျိုးစေ့တစ်သို့ သွားရောက် ခဲ့ကြပြီး ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဒေါ်သန်း သန်းစိုး၊ ဦးဆောင်သည့် သီးနှံဌာနစုနှင့် သီးနှံ အထောက်အကူပြု နည်းပညာ ဌာနစုတို့မှ တာဝန်ခံများက စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနဦးစီးဌာနအနေဖြင့် လက်ရှိ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသော သုတေသနနှင့် ပတ်သက်သည့် ဝီဒီယိုမှတ်တမ်းကို ပြသသည်။ ထို့နောက် တောင်သူများက မျိုးစေ့တစ်ပြောင်းအတွင်း ပြသထား သည့် စပါး၊ ပြောင်းနှင့် နံစား၊ ဆီထွက် သီးနှံ၊ ပဲမျိုးစုံသီးနှံ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် သစ်သီးဝလံ၊ စက်မှုကုန် ကြမ်းသီးနှံ အစရှိသော သီးနှံအလိုက် သုတေသန ပြကွက်များကိုလည်းကောင်း၊ သီးနှံစိုက် စနစ် မြေဆီ လွှာ၊ ရေအသုံးချရေး၊ ပိုးမွှား၊ ရောဂါ၊ ဇီဝနည်းပညာ အစရှိသော သုတေ သန ပြကွက်များကို လည်းကောင်း လေ့လာခဲ့ကြပြီး သိရှိလိုသော မေးမြန်း ချက်များကို သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိ သူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ ကြသည်။



လမ်းမတော်မြို့နယ်အတွင်း နောက်ဖေးလမ်းကြားသန့်ရှင်းရေးနှင့် အိမ်ရှေ့ရေမြောင်းဆယ်ယူခြင်းပြုလုပ်

ရန်ကုန် ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက် မြန်မာ့နိုင်ငံတော် လမ်းမတော် မြို့နယ် ၆ ရပ်ကွက် မဟာဝန္တလမ်းနှင့် အနော်ရထာလမ်းကြား ၁၃ လမ်း၊ အလယ်လမ်း၏နောက်ဖေးလမ်းကြားသို့ သန့်ရှင်းရေး လုပ်ဆောင်နေသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။ လမ်းမတော်၊ လသာ၊ ပန်းပဲတန်း၊ ပုဇွန်တောင် စသည့်မြို့ လယ်မြို့နယ်များ၏နောက်ဖေးလမ်းကြား များကို စီမံချက်ဖြင့် သန့်ရှင်းရေး လုပ်ဆောင်ခဲ့မှု ၂၀၁၆ နှစ်လယ်နောက် ပိုင်းတွင် မြင်တွေ့ရသည်။

ယင်းသို့ ပြုလုပ်အပြီး ထပ်မံ၍ အမှိုက်များ စွန့်ပစ်ခြင်း မပြုရန်နှင့် ကျူး ကျော်အသုံးပြုခြင်းများမရှိရန်အသိပေး စာများ နောက်ဖေးလမ်းကြားအဝင်ဝ များတွင် ချိတ်ဆွဲအသိပေးမှုရှိခဲ့သည်။

နောက်ဖေးလမ်းကြားများအနက် အချို့ နေရာများတွင် ပြန်လည်သန့်ရှင်း ရေးလုပ်ဆောင်မှု မြင်တွေ့ရသကဲ့သို့

လမ်းအချို့တွင်လည်း အိမ်ရှေ့ရေမြောင်း များကို သက်ဆိုင်ရာမှ ဆယ်ယူရှင်းလင်း ပြီး ထွက်ရှိလာသော မြောင်းအတွင်းရှိ အမှိုက်များကိုပါ သယ်ဆောင်သွားသည် ကို ဘုန်းကြီးလမ်း(အလယ်) တစ်ဖက် တစ်ချက်စီတွင် မြင်တွေ့ရသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် အတွင်း မြို့နယ်ရှိမြို့နယ်အလိုက် ရေကြီးရေလျှံမှုလျော့ပါးရေး ကန်ထရိုက် စနစ်ဖြင့် လမ်းမကြီးများရှိရေမြောင်းများ ဆယ်ယူရှင်းလင်းခဲ့သည်။

စီမံချက်ဖြင့် ဆယ်ယူရှင်းလင်းခဲ့ သော်လည်း စွန့်ပစ်မှုများရှိနေဆဲဖြစ်ရာ

သက်ဆိုင်ရာမှ ပြန်လည်ဆယ်ယူ ရှင်းလင်းနေခြင်းဖြစ်သည်။ အချို့နေရာ များတွင် ကားလမ်းမကြီးဘေး ရေမြောင်း အချို့ ရေစီးရေလာမရှိဘဲ ရေငြိမ်နေ သည်ကို မြင်တွေ့ရသည်ဟု ပြော သည်။ ခင်ဆိုင်

ကွန်ပေါင်း ဓာတ်မြေဩဇာများကို အလွန်အကျွံမသုံးမီအောင် သတိပြုရန်လိုအပ်

ရေး ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက် မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့နယ်အတွင်း စိုက်ပျိုးရေးခြံများတွင် ကွန်ပေါင်း ဓာတ်မြေဩဇာများကို အများဆုံးအသုံးပြု နေကြရာ သတ်မှတ်ထားသောအညွှန်းများထက် ပိုမို အသုံးပြုမိလျှင် စားသုံးသူများအတွက် ကျန်းမာရေး ဆိုးကျိုးများ ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သဖြင့် တောင်သူများအနေ ဖြင့် သတိပြုသုံးစွဲရန်လိုကြောင်း သိရသည်။

ရေးမြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ကျန်းမာရေးမှူးအဆင့်(၁) ဦးမင်းတင်ဇော်ဦးက တောင်သူများအနေဖြင့် ဓာတ်မြေဩဇာများကို အသုံးပြုရာတွင် သတ်မှတ်အညွှန်းအတိုင်း သီးနှံပင် များအပေါ် အသုံးပြုမည်ဆိုပါက စားသုံးသူများကို ထိခိုက်မှု နည်းပါးနိုင်သော်လည်း ယနေ့အချိန်အခါတွင်

သီးနှံပင်များစိုက်ပျိုးကြရာ၌ ဓာတ်မြေဩဇာကို အလွန် အကျွံသုံးလာနေကြသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ဓာတ်မြေ ဩဇာကို အလွန်အကျွံသုံးခြင်းကြောင့် လူတို့၏ ကျန်းမာ ရေးဆိုးကျိုးများဖြစ်သော အသည်း၊ နှလုံး၊ ကင်ဆာ ရောဂါများ ဖြစ်ပွားလာနိုင်၍ သတ်မှတ်အညွှန်းထက် ပိုမိုမသုံးသင့်ကြောင်း ပြောသည်။

ရေးမြို့နယ်မှ သီးနှံစိုက်တောင်သူတစ်ဦးဖြစ် သည့် ဦးအောင်မြင့်က ရာသီပေါ်သီးနှံပင်များကို စိုက်ပျိုး ရာတွင် အချိုးမတူသည့် ကွန်ပေါင်းဓာတ်မြေဩဇာကို မိုးဦးကျနှင့် မိုးကျခါနီးတွင် ထည့်သုံးနေကြကြောင်း၊ သဘာဝမြေဩဇာများ မပြုလုပ်နိုင်၍ ကွန်ပေါင်း ဓာတ်မြေဩဇာကို ရေရည်သုံးစွဲပါက မြေဆီလွှာအချင် ဓာတ်ပေါက်ပြီး မြေဆီလွှာပျက်စီးစေနိုင်သည်ဟု

မြေအရည်အသွေးစစ်ဆေးရေး သုတေသနအဖွဲ့က အသိပေးထားပြီး မြေဆီလွှာအချင်ဓာတ်များလာသည့် အခါတွင် မြေဆီလွှာကို ထုံးမူနဲ့ပြန်ပြန်လည်ထည့်ပေးရန် လမ်းညွှန်ထားကြောင်း ပြောကြားသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် ရေးမြို့နယ် ဈေးကွက်အတွင်း ရောင်းချလျက်ရှိသော ကွန်ပေါင်းဓာတ်မြေဩဇာများ အနက် ဈေးနှုန်းအနိမ့်ဆုံးမှာ တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၆၅၀၀ ခန့်ရှိပြီး မြန်မာပြည်တွင်းထုတ် အမြင့်ဆုံး ကွန်ပေါင်း ဓာတ်မြေဩဇာမှာ တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် လေးသောင်းခန့်အထိရှိကြောင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံမှ တင်သွင်း လာသော ပုလဲဓာတ်မြေဩဇာများကို စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနက တားမြစ်ကန့်သတ်ထားကြောင်း သိရ သည်။

နေမျိုးထွဋ် (ရေး)

ဖြူးမြို့၌ ပရိယတ္တိမူလစာမေးပွဲကျင်းပ

ဖြူး ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူခရိုင် ဖြူးမြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီး များ ကြီးမှူးကျင်းပသော(၄၃)ကြိမ်မြောက် ပရိယတ္တိမူလစာမေးပွဲကို ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်မနေ့ ၉ ရက်အထိ ဖြူးမြို့၊ သာသနပိမာန်တော်ကြီး၌ ကျင်းပလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါစာပြေသံဃာတော်များနှင့်ရှင်သာမဏေများ၊ စာမေးပွဲကြီးကြပ်ဆရာတော် ကြီးများအား နေ့စဉ် အရုဏ်ဆွမ်းနှင့် နေ့ဆွမ်းတို့ကို မြို့နယ်အတွင်းရှိ စေတနာရှင် ပြည်သူများက ကပ်လှူကြပြီး ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်မှ ၃၁ ရက်ရက်အထိ ပရိယတ္တိမဟာ ဓမ္မသဘင်ကို ညစဉ် ၇ နာရီမှစ၍ မွေကထိကဆရာတော်ကြီးများက ဟောကြား ချီးမြှင့်လျက်ရှိပြီး ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက် မွန်းတည့်၁၂ နာရီတွင် စာအောင်သံဃာတော်များနှင့် ရှင်သာမဏေ များအား ဆွန့်ဆင်သဘင်အခမ်းအနားကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ စာမေးပွဲသို့ ပထမကြီးတန်း ပါးပါး၊ ပထမလတ်တန်း နှစ်ပါး၊ ပထမငယ်တန်း ၁၁ ပါး ၊ အခြေပြု မူလတန်း ရှစ်ပါး၊ တတိယဆင့် ၂၄ ပါး၊ ဒုတိယဆင့် ၅၆ ပါး ၊ ပထမအဆင့် ၃၆ ပါး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဆက်ပွားကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ HIV/AIDS ကာကွယ်ကုသခြင်းစီမံချက် အသိပညာပေးဆွေးနွေး

ဘားအံ ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက် မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၏ မျိုးဆက်ပွားကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ HIV/AIDS ကာကွယ်ကုသခြင်းဆိုင်ရာစီမံချက် အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်း သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်က ကရင်ပြည်နယ် မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေး အသင်းရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရေးဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း တွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာ ဂျိုဂျွမ်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး MMCWA-IPPF အမှုဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာ ကိုကိုမော်က စီမံချက်လုပ်ငန်းစဉ်အကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားကာ ပြည်နယ်မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ဇော်ဝင်းက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၏ အသိပညာပေးဆွေး နွေးပွဲနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်း သင်တန်းသို့ ဘားအံ၊ မြဝတီ၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီးနှင့် သံတောင်မြို့နယ်များမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၂၄ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ ၄ ရက်ကြာ ဖွင့်လှစ်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါသင်တန်းတွင် HIV/AIDS နှင့် မျိုးဆက်ပွားကျန်းမာရေး ဆိုင်ရာအသိပေးဆွေးနွေးခြင်း၊ ကျား/မလူမှုဆိုင်ရာကဏ္ဍမှရှုထောင့်များ၊ ကျန်းမာရေး ပညာပေးခြင်းနှင့် မြှင့်တင်ခြင်း၊ လူထုနှင့်ဆက်သွယ်စကားပြောခြင်း၊ မျိုးဆက်ပွား အင်္ဂါဆိုင်ရာများ၊ HIV အကြောင်းသိကောင်းစရာများ၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင် ခြင်းနှင့် မွေးဖွားခြင်း အစရှိသည့် ဘာသာရပ်အလိုက်အကြောင်းအရာများကို ဆွေးနွေး ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လူ့အခွင့်အရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာ ဆွေးနွေး

လှိုင်းဘွဲ့ ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက် ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း၌ လူ့အခွင့်အရေးမြှင့်တင်ခြင်း နှင့်ကာကွယ်ခြင်းအားဖြင့် လူ့အခွင့်အရေးကိုလေးစားလိုက်နာကျင့်သုံးသည့် လူ့အဖွဲ့ အစည်းတစ်ရပ်ပေါ်ပေါက်လာစေရန်နှင့် လူ့အခွင့်အရေးကို လူတိုင်းရရှိခံစားနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်က မြို့နယ်ထွေ/အုပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ လူ့အခွင့် အရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာရှင်းလင်းပွဲကို ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြကလူ့အခွင့် အရေးဆိုင်ရာအခြေခံအနုစစ်သရုပ်များနှင့် ကမ္ဘာလူ့အခွင့်အရေးကြေညာစာတမ်းကို လည်းကောင်း၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်ဦးစိုးဘုန်းမြင့်က မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့် အရေးကော်မရှင်ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် တိုင်တန်းချက်လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများအကြောင်းတို့ကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသူများက သိရှိလိုသည့် မေးမြန်းချက်များကို ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

အခမဲ့ကွန်ပျူတာအခြေခံပညာဒါန သင်တန်းဖွင့်

အင်းတော် ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် အင်းတော်မြို့တွင် ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်နေ့ မဟာမိတ်အဖွဲ့ ကွန်ပျူတာအခြေခံအတတ် သင်တန်းဖွင့်လှစ်ထားကြောင်းသိရသည်။ အဆိုပါသင်တန်း ကို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် အင်းတော်မြို့နယ် လူသားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးနှင့် လူငယ်များ အလုပ်အကိုင်ရရှိရေးစီမံချက်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ၏ ညွှန်ကြားမှုဖြင့် ဖွင့်လှစ်ထားကြောင်း သိရသည်။

သင်တန်းကာလမှာ နှစ်လကြာမြင့်မှာဖြစ်ပြီး သင်တန်းသားများအနေဖြင့် စာရွက် စာတမ်းကြေးမှုသာ ပေးသွင်းရမည်ဖြစ်ပြီး အသက်အရွယ်၊ လူဦးရေ၊ ပညာအရည် အချင်း ကန့်သတ်ချက်မရှိ တက်ရောက်နိုင်ပြီး ဘွဲ့ရသူများမှာ သင်တန်းပြီးစီးသွားပါက ကွန်ပျူတာသင်တန်း ဆရာ ဆရာမလျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

လူအောင် (ကသာ)

နိုင်ငံတော်နှင့် စွမ်းအင်မူဝါဒ

ဦးကြည်သာ(ဂ)

စွမ်းအင်သည် နိုင်ငံတိုင်းအတွက် အလွန်အရေးပါလှသဖြင့် နိုင်ငံတိုင်းသည် စွမ်းအင်မူဝါဒကို ဂရုတစိုက်ရေးဆွဲချမှတ်ကြပါသည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် သမ္မတနစ်ဆင်(Nixon)လက်ထက်က ဓာတ်ဆီတစ်ဂါလန်တစ်ဒေါ်လာမကျော်စေရဟု စွမ်းအင်ပေါ်လစီရေးဆွဲခဲ့သလို သမ္မတကာတာ(Carter) လက်ထက်တွင်လည်း အမေရိကန်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံခြားမှ ရေနံတင်သွင်းမှုကို ၁၉၇၄ ခုနှစ်တွင်းက တင်သွင်းခဲ့သည့် ပမာဏထက် ဘယ်တော့မှမကျော်လွန်စေရဆိုသော မူဝါဒ ချမှတ်ခဲ့ပါသည်။ ကမ္ဘာပေါ်တွင် စွမ်းအင်သုံးစွဲမှု အများဆုံးဖြစ်သော တရုတ်နိုင်ငံက ၂၀၁၀-၂၀၁၅ ကာလအတွက် စွမ်းအင်ပေါ်လစီတွင် စွမ်းအင်သုံးစွဲမှု (GDP)၏ ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းသို့ လျှော့ချရန်နှင့် ကာဗွန် ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လုပ်မှုကို (GDP)၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းသို့ လျှော့ချရန် စသည်ဖြင့် ချမှတ်ခဲ့ကြပါသည်။

ယခု ၄၅ ယောက်မြောက် အမေရိကန်သမ္မတကြီး ဒေါက်တာရန့်ကတော့ စီးပွားရေးသမားကြီးပီပီ စွမ်းအင်ပေါ်လစီကို စီးပွားရေးအမြင်ဖြင့် အိမ်ခြံမြေတော်ရောက်ရောက်ချင်း အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ ပထမစွမ်းအင် စီမံချက်(American First Energy Plan)ဆိုပြီး ချမှတ်ခဲ့သည်။ သမ္မတကြီးထရန်က ကျွန်တော်တို့သည် နှစ်ပေါင်းအတော်ကြာ ချမှတ်ခဲ့ကြသော စွမ်းအင်ပေါ်လစီများ၏ ဝန်ပို့မှုဒဏ်ကို ခံစားခဲ့ရသည်။ စင်စစ် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုအပေါ် အရေးယူဆောင်ရွက်မှုစီမံချက်နှင့် ရေမူဝါဒဥပဒေများ (Climate Action Plan and The Water of The US Rule)သည် နိုင်ငံအတွက် အန္တရာယ်ရှိသော၊ မလိုလားအပ်သော ပေါ်လစီများ(Harmful and Unn-

necessary Poilcy)သာဖြစ်သည်ဟု သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ယခင် အိုဘားမားအစိုးရ လက်ထက်က ထိန်းသိမ်းထားခဲ့သော ယေယျကျောက်အလွှာ(Shale)မှ ရေနံနှင့် သဘာဝ ဓာတ်ငွေ့များကို ထုတ်ယူသုံးစွဲမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုအလွှာမှရရှိသည့် ရေနံနှင့် သဘာဝ ဓာတ်ငွေ့တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၀ ထရီလီယံခန့်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ပထမအကြိမ်လွှတ်တော်ကာလ ယခင်အစိုးရလက်ထက်ကလည်း အမျိုးသားစွမ်းအင်မူဝါဒ(National Energy Policy)ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ စွမ်းအင်မူဝါဒနှင့် အခန်းကြီး (၆) ခန်းဖြင့် အသေးစိတ် ရေးဆွဲတင်ပြသွားခဲ့ပါသည်။ စွမ်းအင်မူဝါဒများကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် မြန်မာ့စွမ်းအင် ပင်မစီမံချက်(Myanmar Energy Master Plan)ကိုလည်း ရေးဆွဲခဲ့ပါသည်။ အမျိုးသားစွမ်းအင်မူဝါဒတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စွမ်းအင်သုံးစွဲမှုအခြေအနေ (၂၀၁၁-၂၀၁၂)ကို ဖော်ပြရာ၌ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူဦးရေ ၅၂ သန်းအနက်မှ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကျေးလက်ဒေသတွင် နေထိုင်ကြပြီး နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းသာ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ရရှိကြသည်။ သမားရိုးကျစွမ်းအင်ဖြစ်သော ထင်း၊ မီးသွေး သုံးစွဲမှု ပမာဏသည် မူလစွမ်းအင်သုံးစွဲမှု စုစုပေါင်း၏ ၇၆ ရာခိုင်နှုန်းခန့်အထိ များပြားနေပြီး ရေနံထွက်ပစ္စည်း၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားအစရှိသည့် စီးပွားဖြစ် စွမ်းအင်သုံးစွဲမှုများမှာ ၂၃ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

ထို့အတူ စွမ်းအင်သုံးစွဲမှုကိုလည်း ၂၀၁၂ ခုနှစ်က

အခြေအနေကို ဆန်းစစ်ကြည့်ရာ ကျေးလက်ဒေသ အိမ်သုံးမှုက ၅၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ မြို့ပြဒေသ အိမ်သုံးမှုက ၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ စက်မှုသုံးက ၆ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကုန်သွယ်ရေး လုပ်ငန်းက ၁၃ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးက ၂ ရာခိုင်နှုန်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးက ၁၁ ရာခိုင်နှုန်း သုံးစွဲခဲ့ကြောင်း သိရသဖြင့် စက်မှုနှင့် စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍသုံးစွဲမှု အလွန်နည်းပါးကြောင်း သိရှိရပါသည်။

စွမ်းအင်ကဏ္ဍတွင် လျှပ်စစ်စွမ်းအားသည်လည်း အရေးပါလှပါသည်။ ထို့ကြောင့် အမျိုးသားလျှပ်စစ် ပင်မစီမံချက် (The National Electricity Master Plan)ကိုလည်း ၂၀၁၄ ခုနှစ်ကပင် ရေးဆွဲခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါစီမံချက်အရ သက္ကရာဇ် ၂၀၃၀ တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားတပ်ဆင်မှုစုစုပေါင်း ၂၈၇၄၄ မဂ္ဂါဝပ်ရှိမည်ဖြစ်ပြီး သဘာဝဓာတ်ငွေ့သုံး ၄၉၈၆ မဂ္ဂါဝပ်(၁၇ ဒသမ ၃၂ ရာခိုင်နှုန်း)၊ ကျောက်မီးသွေးသုံး ၂၇၆၀ မဂ္ဂါဝပ်(၉ ဒသမ ၅၈ ရာခိုင်နှုန်း)၊ အကြီးစားရေးအားလျှပ်စစ် ၄၂ ဒသမ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ အသေးစားနှင့် အလတ်စား ရေအား ၂၃ ဒသမ ၉၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင် ၆ ဒသမ ၉၄ ရာခိုင်နှုန်း စသည်ဖြင့် ပါဝင်ပါသည်။

လက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် စုစုပေါင်း လျှပ်စစ် ၄၉၄၀ မဂ္ဂါဝပ် တပ်ဆင်ထားပါသည်။ ရေအားလျှပ်စစ် ၃၁၈၁ မဂ္ဂါဝပ်(၆၄ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း)၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ၁၆၄၀ မဂ္ဂါဝပ်(၃၃ ဒသမ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း)နှင့် ကျောက်မီးသွေးသုံး ၁၂၀ မဂ္ဂါဝပ်(၂ ဒသမ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်း)တို့ ပါဝင်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ၂၀၃၀ ရည်မှန်းချက် မဂ္ဂါဝပ် ၂၈၇၄၄ ရရှိရန် ၁၄ နှစ်တာ ကာလအတွင်း ၂၃၈၀၄ မဂ္ဂါဝပ် လိုအပ်မည်ဖြစ်၍ ပျမ်းမျှ တစ်နှစ်လျှင် ၁၇၀၀ မဂ္ဂါဝပ်ခန့် တိုးချဲ့ရန် လိုအပ်နေပါသည်။ ဤမျှများပြားသည့်ပမာဏကို ရရှိရန် လက်တွေ့တွင် အလွန်ခက်ခဲလှပါမည်။

သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံအနေနှင့် လက်တွေ့ကျသော၊ အကောင်အထည်ဖော် နိုင် စွမ်းရုံ သော လျှပ်စစ်စွမ်းအင် အရင်းအမြစ်များကို အသုံးပြုပြီး စွမ်းအင်မူဝါဒချမှတ်ခြင်း၊ အကောင်အထည်ဖော်ရန် စီမံချက်ကို ချမှတ်ရေးဆွဲခြင်းများ မပြုလုပ်ပါက အရေးပေါ်ရေတုံ့ဝန်ထမ်းများဖြစ်သော သဘာဝဓာတ်ငွေ့သုံး အင်ဂျင်စက်များ၊ မီးထိုးဆီ (H.F.O)သုံး အင်ဂျင်စက်များကို မြေပေါ်နှင့် ရေပေါ် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများငှားရမ်းတည်ဆောက်ပြီး ဈေးကြီးကြီးပေး ဝယ်ယူသုံးစွဲခဲ့ရသည့် အခြေအနေမှ မလွတ်မြောက်နိုင်ပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါသည်။

၂၀၃၀ ရည်မှန်းချက် မဂ္ဂါဝပ် ၂၈၇၄၄ ရရှိရန် ၁၄ နှစ်တာ ကာလအတွင်း ၂၃၈၀၄ မဂ္ဂါဝပ် လိုအပ်မည်ဖြစ်၍ ပျမ်းမျှ တစ်နှစ်လျှင် ၁၇၀၀ မဂ္ဂါဝပ်ခန့် တိုးချဲ့ရန် လိုအပ်နေပါသည်။ ဤမျှများပြားသည့်ပမာဏကို ရရှိရန် လက်တွေ့တွင် အလွန်ခက်ခဲလှပါမည်။ သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံအနေနှင့် လက်တွေ့ကျသော၊ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်စွမ်းရှိသော လျှပ်စစ်စွမ်းအင် အရင်းအမြစ်များကို အသုံးပြုပြီး စွမ်းအင်မူဝါဒချမှတ်ခြင်း၊ အကောင်အထည်ဖော်ရန် စီမံချက်ကို ချမှတ်ရေးဆွဲခြင်းများ မပြုလုပ်ပါက

လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် ကျေးရွာအဆင့်သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိ

မြင်းမူ ဖေဖော်ဝါရီ ၈

စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်တို့ ပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းကို မြောင်းမြမြို့နယ်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျေးရွာအဆင့် စီမံကိန်းကော်မတီဝင်များအနေဖြင့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းဆွဲများကို အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် ကျေးရွာအဆင့်သင်တန်းများကို လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း တာဝန်ရှိဌာနများ ပူးပေါင်း၍ ဖွင့်လှစ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်နည်းပညာအကြံပေးအဖွဲ့(TTA)၊ မြို့နယ်အဆင့် DRD Counterpart လူထုစည်းရုံးရေးမှူး (Community Facilitator)နှင့် လက်ထောက် နည်းပညာမှူး(Technical Facilitator)များ ပူးပေါင်းကာ မြောင်းမြမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာအဆင့် စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်မှု သင်တန်းများအဖြစ် စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်း (Community Management Training)၊ ကျေးရွာအဆင့် ဝယ်ယူရေး သင်တန်း(Community Procurement Training)၊ ဘဏ္ဍာရေးသင်တန်း



(Community Finance Training)နှင့် စောင့်ကြည့်ကြီးကြပ်ရေးသင်တန်း (Monitoring & Evolution Training)များကို ဖွင့်လှစ်ပေးနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (၀၇၇)

မြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးလိမ္မာစာမေးပွဲ ဆုရသူနှင့် အောင်မြင်သူများအား ဆုချီးမြှင့်

မတ္တရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၈

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် မတ္တရာမြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ ဗုဒ္ဓ ဓမ္မ ယဉ်ကျေးလိမ္မာ စာမေးပွဲတွင် ဆုရရှိသူများ၊ ဂုဏ်ထူးရ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် အောင်မြင်သူများအား ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်က မတ္တရာမြို့ အမှတ်(၂) ရပ်ကွက်ရှိ သစ္စာရွှေပြည်မဟာစည်ရိပ်သာ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ဆုချီးမြှင့်ပွဲတွင် ဗုဒ္ဓ ဓမ္မ ယဉ်ကျေးလိမ္မာ စာမေးပွဲ ဒုတိယအဆင့်၊ ပထမအဆင့်နှင့် အခြေပြုအဆင့်များ၌ ပထမ၊ ဒုတိယနှင့် တတိယဆုရရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဘုရားဆင်းတုတော်တစ်ဆူ၊ ဂုဏ်ပြုဆုဓမ္မ၊ ဂုဏ်ပြုဆု၊ ဂုဏ်ပြုမုတ်တမ်းလွှာနှင့် အမှတ်တရလက်ဆောင်များကိုလည်းကောင်း၊ ဂုဏ်ထူးရ ကျောင်းသား

ကျောင်းသူများအား ဘုရားဆင်းတုတော်တစ်ဆူ၊ ဂုဏ်ပြုမုတ်တမ်းလွှာနှင့် အမှတ်တရ လက်ဆောင်များကိုလည်းကောင်း၊ အောင်မြင်ခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုမုတ်တမ်းလွှာနှင့် အမှတ်တရလက်ဆောင်များကိုလည်းကောင်း၊ သင်ကြားပေးသော ဆရာ ဆရာမများအား ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် အမှတ်တရလက်ဆောင်များကိုလည်းကောင်း ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။

မတ္တရာမြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ ဗုဒ္ဓ ဓမ္မ ယဉ်ကျေးလိမ္မာစာမေးပွဲသို့ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဓမ္မစကူးလ်ကျောင်းပေါင်း ၂၇ ကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၈၆၃ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ကြပြီး ၆၀၇ ဦး အောင်မြင်ခဲ့ကာ ၁၉၅ ဦးမှာ ဂုဏ်ထူးများဖြင့် ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **ဦးကျော်သူထွေး(မတ္တရာ)**

မူဝါဒအားတိုးမြှင့်ခြင်း

မန်စီမြို့နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးများဖမ်းဆီးမှု

ကချင်ပြည်နယ် မန်စီမြို့နယ် မလင်ကျေးရွာတွင် နေထိုင်သူတစ်ဦးထံမှ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက်က ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မလင်ကျေးရွာနေ ကျောက်တိုင်(ခ)အဝေ(ခ)သက်ဝေ (၄၅ နှစ်)၏ နေအိမ်သို့ မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းအရ ဝန်းမော်ခရိုင် မန်စီမြို့မရဲစခန်းမှ ရဲအုပ်သိန်းဇော် ဦးစီးသောတပ်ဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း အဖွဲ့က ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ကျောက်တိုင်(ခ)အိတ်တစ်အိတ်ကိုလွှင့်ပစ်၍ နေအိမ်မှ ထွက်ပြေးသော်လည်း ဝိုင်းဝန်းဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ငှင်းလွင့်ပစ်သည့် အိတ်အတွင်းမှ ဆပ်ပြာခွက်အတွင်း ပလတ်စတစ်အိတ်ဖြင့် ထည့်ထားသော တိန်းဖြူဟု ယူဆရသည့် ဖြူဝါကြားမုန့်အလေးချိန် (၁၀)ဂရမ်ခန့်ပါ ဆပ်ပြာခွက် သုံးခု၊ ပလတ်စတစ်အိတ်ဖြင့် ထည့်ထားသော WY စာတန်းပါ ပန်းရောင်စိတ်ကြွရွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀ ပါ ၁၄ ထုပ်နှင့် ပုလင်းတစ်လုံးအတွင်းမှ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွရွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၇၅ ပြား၊ ကော်ဘူးအတွင်းထည့်ထားသည့် တိန်းဖြူဟုယူဆရသည့် ဖြူဝါကြားမုန့်အလေးချိန် ၀ ဒသမ ၅ ဂရမ်ခန့်နှင့် ကော်ဘူးအသေးတစ်ဘူးအတွင်းထည့်ထားသော တိန်းဖြူဟု ယူဆရသည့် ဖြူဝါကြားမုန့် ၀ ဒသမ ၂ ဂရမ်၊ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲရာတွင် အသုံးပြုသည့် စိမ်းနှုတ်ပိုက် ၂၅ ချောင်းတို့ကို တွေ့ရှိခဲ့ပြီး နေအိမ်အတွင်းမှလည်း ပုလင်းတစ်လုံးဖြင့် ထည့်လျက် တိန်းဖြူဟုယူဆရသော ဖြူဝါကြားမုန့် သုံးဂရမ်တို့ကို ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိခဲ့ သဖြင့် ငှင်းအား မန်စီမြို့မရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်ထားကြောင်း သိရသည်။ (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

အင်းတော်မြို့နယ်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများဖမ်းဆီးမှု

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့နယ် နောင်မိုးကျေးရွာ၌ တိန်းဖြူနှင့် စိတ်ကြွရွေးသွပ်ဆေးပြားများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်က ဖမ်းမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အင်းတော်မြို့မရဲစခန်း မူးယစ်ဆေးဝါးမှတ်တမ်းမှ ကွင်းဆက်ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ ဉာဏ်ထွန်းသည် အင်းတော်မြို့နယ် နောင်မိုးကျေးရွာနေ ယင်း၏နေအိမ်၌ ပြန်လည်ရောက်ရှိနေကြောင်း သတင်းအရ မဲဇာရဲကင်းစခန်းမှူး ရဲအုပ်ဖိုးလှိုင်နှင့်အဖွဲ့က အင်းတော်မြို့မရဲစခန်းမှ ရဲအုပ်သောင်းစိန်ထွန်းနှင့်အဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်း၍ ဉာဏ်ထွန်း၏နေအိမ်သို့ ဝင်ရောက် ရှာဖွေရာ ဉာဏ်ထွန်းအား တွေ့ရှိရပြီး ငှင်းထံမှ တိန်းဖြူ ၆ ဒသမ ၉ ဂရမ်ခန့်နှင့် စိတ်ကြွရွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၄၂ ပြားကို ဖမ်းမိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဉာဏ်ထွန်း (၄၂ နှစ်)အား အင်းတော်မြို့မရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့်ပိတ်တောက်တုံးများသယ်လာသူများကိုဖမ်းမိ

သိန်းနီ ရေပူအမြတ်တမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်က စိတ်ကြွရွေးသွပ်ဆေးပြားများ သယ်ဆောင်လာသည့် အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို ဖမ်းမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းအရ ကွတ်ခိုင်မြို့မှ လားရှိုးမြို့သို့ မောင်းနှင်လာသည့် အငှားယာဉ်တစ်စီးအား တားဆီးရှာဖွေ စစ်ဆေးရာ ယာဉ်ပေါ်ပါစရီးသည် မတင်ဇာဝင်း (၂၁ နှစ်)ထံမှ ၈၈ နှင့် ၁ စာတန်းပါ စိတ်ကြွရွေးသွပ်ဆေးပြား ၉၇၉ ပြား၊ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် ၁၉၅၀၀၀၀ ခန့်)ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါးမှတ်တမ်းဆင့် သိန်းနီမြို့မရဲစခန်းသို့ လွှဲပြောင်း ပေးအပ်ခဲ့ပြီး သိန်းနီမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်ကာ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထို့အတူ မန္တလေးမှ မူဆယ်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသည့် ယာဉ်အမှတ် 2B-XXXX တောင်းအခံယာဉ်ကို ရေပူအမြတ်တမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းမှ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့များက ရှာဖွေစစ်ဆေးခဲ့ရာတွင် ယာဉ်ပေါ်မှ ပိတ်တောက် စားရွှေတုံး (အလေးချိန် ၀ ဒသမ ၃၄၅ တန်)ကို တွေ့ရှိသဖြင့် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်နေ ယာဉ်မောင်းမင်းမင်းနှင့် သက်သေခံယာဉ်ကို သစ်တောဥပဒေအရ အမှုဖွင့်တရားရုံးဆိုင်ရာ သိန်းနီမြို့မရဲစခန်းသို့ လွှဲပြောင်းအပ်နှံခဲ့ပြီး ဖမ်းမိသောသူများကို သိန်းနီမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနမှူးရုံးသို့ လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

ကြက်ရိုင်းလောင်းကစားသူများအားဖမ်းဆီးမှု

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မြူးမြို့နယ် ကျောက်တိုင်တောင်ရွာ၌ ကြက်တိုက်လောင်းကစားသူများအား ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက်က ဖမ်းမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယင်း ကျေးရွာနေ ဇော်ကြီး(၄၆ နှစ်)၏ လယ်တဲအတွင်း ကြက်တိုက်လောင်းကစားနေကြောင်း သတင်းအရ မြူးမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၏ စီစဉ်ညွှန်ကြားချက်ဖြင့် ညောင်ပင်သာစခန်းမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြူးမြို့မရဲစခန်းမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဇေယျဝတီမြို့ရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်ဖမ်းဆီးရာ ကြက်တိုက်လောင်းကစားပြုလုပ်နေကြသော သက်နှောင်၊ ကြည်သိန်း၊ ဝင်းအောင်၊ ထွန်းဝင်း၊ စိုးဝင်း၊ ညွန့်မောင်၊ ညွန့်ဌေးနှင့် စိန်မြင့်တို့အား ဖမ်းဆီးရမိပြီး သက်သေခံစွည်းများအဖြစ် ဆိုင်ကယ်အမျိုးအစားစုံအစား ၃၀ နှင့် စက်ဘီး လေးစီးတို့ကိုလည်း ဖမ်းမိခဲ့ကြောင်း၊ ဖမ်းဆီးရမိသော လောင်းကစားသူများအား ညောင်ပင်သာရဲစခန်း အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

မြူးမြို့နယ်

စိတ်ကြွရွေးသွပ်ဆေးပြားပင်လည်ဘူးမြို့နယ်၌ဖမ်းမိ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပင်လည်ဘူးမြို့နယ် လေသာကျေးရွာ၌ စိတ်ကြွရွေးသွပ်ဆေးပြားများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်က ဖမ်းမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မူးယစ်ဆေးဝါး သတင်းအရ လေသာကျေးရွာနေ ဒေါ်ခင်အေး၏နေအိမ်သို့ ပင်လည်ဘူးမြို့မရဲစခန်းမှ ဒုရဲအုပ် လှိုင်ပေါနှင့်အဖွဲ့က ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ နေအိမ်အရှေ့ဘက် စပါးကျိုဘေးရှိ အင်ဂျင်ရိုင်ဘူးအတွင်းမှ စုစုပေါင်း စိတ်ကြွရွေးသွပ်ဆေးပြား ၈၈၂ ပြားကို တွေ့ရှိခဲ့ပြီး ဒေါ်ခင်အေး၏ ထွက်ဆို့မှုအရ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည့် စိတ်ကြွရွေးသွပ်ဆေးပြားများမှာ သားဖြစ်သူ သိန်းဦး၏ ပစ္စည်းများဖြစ်ကြောင်း သိရသဖြင့် ဒေါ်ခင်အေးနှင့် သိန်းဦးတို့အား အမှုဖွင့်ထားပြီး သိန်းဦးအား ဖမ်းဆီးရမိရေးအတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဦးရဲ(ကသာ)

ယနေ့လူငယ်နှင့် အနာဂတ်ကမ္ဘာ

မင်းသိမ်း(နေပြည်တော်)

လူငယ်တစ်ဦးဟာ ကိုယ့်ကိုယ်ကို တန်ဖိုးမရှိတော့ဘူးလို့ အသည်းခွဲခြံသွားပြီဆိုရင် သိမ်ငယ်ခံစားမှုနဲ့အတူ နိမ့်ကျခံစားမှုတွေ ဝင်လာတတ်တဲ့သဘောရှိပါတယ်။ အဲဒီအချိန်မှာ ကလန်ကဆန်လုပ်မှုတွေ၊ မကျေနပ်မှုတွေ၊ ပေါက်ကွဲမှုတွေနဲ့ ရန်လိုမှုတွေဟာ ထိန်းချုပ်မရနိုင်တဲ့ သိမ်ငယ်ခံစားမှုနဲ့ မပြည့်စုံမှုအပေါ်အခြေခံကြောင်း လေ့လာသုံးသပ်မိပါတယ်။ တကယ်တော့ လူငယ်ကျောင်းသားလေးတွေဟာ အနာဂတ်လူ့အဖွဲ့အစည်းအသစ်ကို စီမံဖန်တီးကြမယ့် ဝိသုကာငယ်လေးတွေဖြစ်လို့ လမ်းမှန်ရောက်အောင်လုပ်ပေးဖို့လိုအပ်လိုမှန်ကန်စွာကြိုးပမ်းလားဖို့နဲ့ ဘဝကို ကြံ့ကြံ့ခိုင်ခိုင်ရပ်တည်နိုင်မယ့် စိတ်အင်အားမျိုးလည်း ရှိဖို့လိုပါတယ်။

လူငယ်များနဲ့ တိုက်ရိုက်ဆက်စပ်နေတဲ့ ကျောင်းနဲ့အိမ်ကို ဒီလူငယ်တွေကိုယ်တိုင်က ယုံကြည်စိတ်။ တန်ဖိုးထားလေးစားတဲ့စိတ်ဖြစ်လာအောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်တဲ့နေရာများအဖြစ် ယုံကြည်လာဖို့လိုပါတယ်။ အိမ်လည်း အိမ်အလျောက်၊ ကျောင်းလည်းကျောင်းအလျောက် လူငယ်များအားကိုးရာ၊ လေးစားရာ၊ မျှော်လင့်ရာနေရာမဖြစ်တော့ဘူးဆိုရင် ဒီလူငယ်တွေရဲ့အနာဂတ်ဟာ မတွေ့ပုံစရာဘဲ ဖြစ်ပါတယ်။

မနက်ဖြန်ဆိုတာဟာ ဒီနေ့နဲ့အနီးကပ်ဆုံးဖြစ်တဲ့ နောက်တစ်နေ့ပါပဲ။ အခုအခါမှာ လူငယ်အများစုဟာ ဒီနေ့နဲ့ အနီးကပ်ဆုံးဖြစ်တဲ့ နောက်တစ်နေ့အတွက် ပြင်ဆင်နိုင်ဖို့ အားနည်းနေတယ်။ ကနေ့ ပစ္စုပ္ပန်အခြေအနေမှာ တွေ့ကြုံနေရတဲ့ လူမှုဒုက္ခတွေကို ကြိုးစားရုန်းကန်နေရလို့ အိမ်မပျော်တဲ့ ညပေါင်းများစွာဟာ သူတို့အတွက် အဆန်းမဟုတ်သလိုပါပဲ။

သတ္တဝါတိုင်းဟာ စားကြပါတယ်။ အိပ်ကြပါတယ်။ အဲဒီသတ္တဝါတွေအနက်က အသိဉာဏ်အရှိဆုံးလူသားတွေလည်း စားကြရပါတယ်။ အိပ်ကြရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ကနေ့ ပညာသင်လူငယ်အများစုဟာ မိသားစုစားဝတ်နေရေးအတွက် ပင်ပန်းကြီးစွာလုပ်ကိုင်နေရလို့ အိပ်ချိန်ရောက်တိုင်း အိပ်ပါသော်လည်း အိပ်မပျော်နိုင်ကြပါဘူး။ အချို့ဆိုရင် သတ္တဝါအများစု အိပ်ပျော်နေတဲ့အချိန်မှာတောင် မအိပ်နိုင်ဘဲ အလုပ်လုပ်နေကြရတာကို တွေ့မြင်ရပါတယ်။

ဘယ်ကလာမှန်းသိရင်တော့ ဘယ်ကိုပြန်ရမလဲဆိုတာသိပေမယ့် ဘယ်ကလာမှန်းတောင်မသိရင်တော့ ဘယ်ကိုပြန်ရမလဲမသိတာ အဆန်းမဟုတ်ပါ။ ဒါပေမယ့် ဘယ်ကလာမှန်း သိပေမယ့် ကနေ့ လူငယ်တွေဟာ ဘယ်ကို ပြန်ရမှန်း မသိတာ ဆန်းနေပါတယ်။

ဘာဖြစ်လို့လဲ။ စိတ်ဓာတ်ကျဖူးကြပါမှာ။ ဘယ်အခါမျိုးတွေမှာ ဖြစ်တတ်ကြပါသလဲ။ ကိုယ့်ဖြစ်ချင်တာမဖြစ်တဲ့အခါ၊ ကိုယ်မျှော်လင့်သလို မဖြစ်လာတဲ့အခါ၊ ဒါမဟုတ်ဘဲ ဆုံးရှုံးမှုတစ်ခုခုဖြစ်တဲ့အခါ၊ အကြီးအကျယ်မှန်းထားပြီး မှန်းသလောက်မဖြစ်တဲ့အခါ၊ တစ်ခါတစ်ရံဆုံးရှုံးမှုကြီးကြီး သုံးလေးမျိုးလောက် ဆက်တိုက်ကြုံတွေ့ရတဲ့အခါမျိုးမှာ ခံနိုင်ရည်အတိုင်းအတာကို လွန်သွားတဲ့အတွက်အားငယ်ဝမ်းနည်းပြီး ကိုယ့်ကိုယ်ကို ယုံကြည်မှု သိပ်နည်းသွားတတ်ပါတယ်။ အဲဒီအခါမှာ မိမိပတ်ဝန်းကျင်မှာရှိတဲ့ လူတွေအပေါ်မှာလည်း ယုံကြည်မှုနည်းသွားတယ်။ ပြီးတော့ ကိုယ့်ဘဝကို အဓိပ္ပာယ်မရှိတော့ဘူးလို့ ခံစားလာကြတယ်။

စိတ်ဓာတ်ကျတယ်ဆိုတာဟာ ခံရအခက်ဆုံး စိတ်ဒုက္ခတစ်မျိုးပါပဲ။ လူဆိုတာဟာ မျှော်လင့်ချက်နဲ့အသက်ရှင်တာ၊ မျှော်လင့်ချက်မရှိတော့ရင် သူ့ဘဝဟာ တန်ဖိုးမဲ့သလိုမျိုး ဖြစ်တတ်တယ်။ ကိုယ့်ရဲ့အောင်မြင်မှုတစ်ခုဟာ အများဆုံးဖြတ်ပေးမှုဖြစ်မယ့် ကိစ္စမျိုးကို လုပ်နေတဲ့သူဟာ Depression ဖြစ်ဖို့များပါတယ်။ Service Men တွေပေါ့။ ဥပမာ နိုင်ငံရေးသမားတွေ၊ ဆရာဝန်တွေ၊ အင်ဂျင်နီယာတွေ၊ စာရေးဆရာတွေ၊ အဆိုတော်တွေ၊ သရုပ်ဆောင်တွေပေါ့။ ဒါ့ကြောင့် အကြံပြုချင်တာက ဘာပဲလုပ်လုပ် တတ်နိုင်သလောက် ကောင်းအောင်လုပ်ပါ။ ကြိုက်တာမကြိုက်တာ၊ လက်ခံတာ လက်မခံတာ သူတို့ကပဲ ဆုံးဖြတ်မှာပါ။ ကိုယ့်ဘက်ကတော့ လုပ်နိုင်တာကို အစွမ်းကုန်လုပ်ပါ။ ဆက်ထိန်းနိုင်မလားဆိုတဲ့ သောကတော့ ရှိပါလိမ့်မယ်။ အထူးသဖြင့် ကိုယ့်အရည်အချင်းနဲ့မကိုက်ညီတဲ့ ဘဝနံကို ယူထားရရင်တော့ ပိုဆိုးပါတယ်။

ရှေးခေတ်ကလူတွေဟာ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာအောင်မြင်မှုကို ဒီခေတ်လူတွေ

လောက် ဦးစားမပေးကြဘူး။ အခုခေတ်ကတော့ လူတစ်ဦးရဲ့တန်ဖိုးကို ပိုင်ဆိုင်မှုတွေနဲ့တိုင်းတာကြတယ်။ ရာထူးအဆင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်တွေနဲ့ တိုင်းတာကြတယ်။ ယှဉ်ပြိုင်မှုတွေကလည်း တော်တော်များလာကြတယ်။ စိတ်ဆိုတာက အတက်အကျရှိတယ်။ ဒါသဘာဝပဲ။ မိဘတွေရဲ့အားပေးမှုဆိုတာဟာ သိပ်အရေးကြီးပါတယ်။ ကိုယ့်သားသမီး စိတ်ဓာတ်မကျအောင်၊ ကိုယ့်ကိုယ်ကို ယုံကြည်မှုရှိအောင်၊ ပြောရဆိုရလုပ်ရကိုင်ရရှိအောင် အားပေးနေရပါမယ်။ ကလေးတစ်ယောက်ကို သူ့ကိုယ်သူယုံကြည်မှုနည်းသွားစေမယ့်စကားမျိုး မပြောမိဖို့လိုပါတယ်။ မလုပ်ခင်ကတည်းက လုပ်မနေပါနဲ့ကွာ၊ ဖြစ်မှာမဟုတ်ဘူး။ ဒါဟာ ကလေးရဲ့အဖြူရောင် တက်ကြွမှုကို အရောင်ဆိုးပေးလိုက်သလိုမျိုး ဖြစ်နေတတ်တယ်။ ယုံကြည်မှုနည်းအောင် လုပ်လိုက်တာဟာ အညွန့်ချိုးလိုက်တာနဲ့တူတူပါပဲ။ လမ်းမှန်ပေါ်ရောက်အောင်သာ တင်ပေးပါ။ မမှားဖူးတဲ့ လူဆိုတာမရှိဘူး။ ဘာမှမလုပ်ရင်တော့ ဘာမှမှားမှာမဟုတ်ဘူး။ အမှားထဲက ပညာယူတတ်ဖို့လိုပါတယ်။ တွေးပုံတွေလွဲချော်နေရင်တော့ စိတ်ဓာတ်ကျရှောင်ဖို့ဖို့နဲ့ နီးစပ်လာပါတယ်။

အကြံပေးချင်တာက အတိတ်ကိုတွေးတဲ့နေရာမှာ သင်ခန်းစာယူတဲ့အနေနဲ့ တွေးပြီး သင်ခန်းစာကိုကျေအောင်ပြန်ဖွဲ့တဲ့ အနေနဲ့ပဲတွေးပါ။ ဒီအတွေး

ကိုယ့်သမိုင်းကိုယ် ရေးနေကြရလို့ ကိုယ့်ဟာကိုယ် တွေးပါ ကိုယ့်ဟာကိုယ် လေ့ကျင့်ပါ။ ကိုယ့်ဟာကိုယ် ဆင်ခြင်ပါ။ လူတစ်ယောက်အတွက် မနက်ဖြန်ဟာ ကနေ့ထက် ပိုကောင်းနေဖို့လိုပါတယ်။ ပြောရမတ်မူနဲ့ အမှန်တရားကို ချစ်တတ်မှုတို့ဟာ အရေးပါသလို လူတစ်ဦးရဲ့ စွမ်းရည်မှာ သိရုံတတ်ရုံသာ မက မိမိဖြစ်စေချင်တဲ့ ဆန္ဒပါရှိနေဖို့ လိုပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် လုပ်သင့်တဲ့လုပ်ငန်းတွေကို မိမိရဲ့ ကိုယ်ပိုင်အသိစိတ်နဲ့ လုပ်ဆောင်ဖို့သာ

အကြံထဲက ငါဘာပညာရနိုင်မလဲဆိုတာမျိုး တွေးဖို့လိုပါတယ်။ အနာဂတ်အတွက် တွေးတဲ့အခါကျတော့ အနာဂတ်မှာ အဆင်ပြေအောင်၊ အခု ငါဘာတွေ ကြိုလုပ်ထားသင့်သလဲဆိုတာမျိုး တွေးဖို့လိုပါတယ်။ အဆင်မပြေတာတစ်ခုကို ကြိုတိုင်း ငါကဆိုးတယ် ပြောနေကြတယ်။ အဲဒီကနေ အမြဲတမ်းကဆိုးတယ်ဆိုတဲ့ အဓိပ္ပာယ်မျိုးဖြစ်သွားရင်၊ အဲဒီလိုသိမ်းကျိုးပြီး ကောက်ချက်ချတာတို့ သူဟာ စိတ်ဓာတ်ကျတတ်ပါတယ်။ အကောင်းကို အဆိုးဖြစ်အောင် မြင်တတ်တာဟာ အသိအမြင်မှားယွင်းမှုတွေထဲမှာ အဆိုးဆုံး။ အထိခိုက်ဆုံး အမှားမြင်ပုံပဲလို့ ပြောချင်ပါတယ်။

အသိပညာပဟုသုတဆိုတာဟာ ဘယ်အချိန်မှာပဲ သိသည့်ဖြစ်စေ၊ နောက်ကျတယ်လို့မရှိပါဘူး။ နောင်မျိုးဆက်သစ်အတွက်၊ နိုင်ငံအနာဂတ်အတွက် ထည့်သွင်းစဉ်းစားမယ်ဆိုရင် ဘယ်အချိန် ထလုပ်ထလုပ် လုပ်သင့်တဲ့ကိစ္စဖြစ်ပါတယ်။ Professional အလုပ်တစ်ခုကို ရွေးချယ်တော့မယ်ဆိုရင် လိုအပ်ချက်လည်းရှိတယ်။ လူအများသိပ်မလုပ်သေးတဲ့ အလုပ်လည်းဖြစ်တယ်။ ကိုယ်ကလည်း

တကယ်ဝါသနာပါခဲမယ်ဆိုရင် ရဲရဲသာရွေးချယ်ဖို့လိုပါတယ်။ ဆုံးဖြတ်ချက်ချပြီး လုပ်ခဲ့တဲ့အလုပ်အတွက် ပေးဆပ်မှုနဲ့ ပြန်လည်ရခဲ့မှု အလဲအထပ်ဟာ တန်ဖိုးလားဆိုတာကိုတော့ တွေးတတ်ဖို့လိုလိမ့်မယ်။

လုပ်ငန်းခွင်ကို ဝင်ကြတဲ့အခါမှာ လူတွေနဲ့တွေ့ဆုံရာမှာပါ။ အဲဒီအခါမှာ အလိုက်သင့် ဆက်ဆံတတ်ဖို့လိုပါတယ်။ လူမှုဆက်ဆံရေးနယ်ပယ်မှာ ကိုယ်အမူအရာ၊ နှုတ်အမူအရာဟာ သူ့နေရာနဲ့သူ အရေးကြီးပါတယ်။ အမူအရာအားလုံးရဲ့ အချုပ်ဟာ စိတ်ရင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဆိုလိုတာက စိတ်ရဲ့ဆန္ဒအတိုင်း နှုတ်ကထွက်တတ်လို့ နှုတ်က ဘယ်လိုစကားမျိုးထွက်ရင် စိတ်ထဲမှာလည်း ဘယ်လိုစိတ်ထားမျိုး ရှိမယ်ဆိုတာကို မှန်းဆလို့ရပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် မူလစိတ်ရင်းမှန်ကို သန့်ရှင်းအောင်ထားတတ်ရပါမယ်။ မူလပင်ကိုစိတ်ကိုက ဖြူစင်ရင် နှုတ်ကလည်း အပြုသဘောအလိုလိုဆောင်ပြီးသား ဖြစ်နေပါတယ်။ မိမိမရှိတော့တဲ့အခါမှာ ဥစ္စာပစ္စည်းထက် မိမိနာမည်ကောင်း ကျန်ရစ်ခွင့်ရှိပါတယ်။ ကိုယ့်သမိုင်းကိုယ် ရေးနေကြရလို့ ကိုယ့်ဟာကိုယ်တွေးပါ ကိုယ့်ဟာကိုယ်လေ့ကျင့်ပါ။ ကိုယ့်ဟာကိုယ် ဆင်ခြင်ပါ။ လူတစ်ယောက်အတွက် မနက်ဖြန်ဟာ ကနေ့ထက် ပိုကောင်းနေဖို့ လိုပါတယ်။ ပြောရမတ်မူနဲ့ အမှန်တရားကိုချစ်တတ်မှုတို့ဟာ အရေးပါသလို လူတစ်ဦးရဲ့ စွမ်းရည်မှာ သိရုံတတ်ရုံသာမက မိမိဖြစ်စေချင်တဲ့ဆန္ဒပါရှိနေဖို့ လိုပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် လုပ်သင့်တဲ့လုပ်ငန်းတွေကို မိမိရဲ့ကိုယ်ပိုင်အသိစိတ်နဲ့ လုပ်ဆောင်ဖို့သာ လိုပါတယ်။

“အထူးသဖြင့် လက်သီးဆုပ်ထားတဲ့လက်နဲ့ လက်ဆွဲနှုတ်ဆက်လို့မရဘူး” ဆိုတာကိုသိနေမှတော့ ဘာလုပ်မှာလဲ။ ဆုပ်ထားမြဲ ဆုပ်ထားမှာလား လက်ဆွဲနှုတ်ဆက်မှာလား ကွဲကွဲပြားပြား ဆုံးဖြတ်ရမယ့်အချိန်ကို ရောက်နေပါပြီ...။

စာဖတ်ခြင်းဟာ အသိပညာတိုးပွားစေတဲ့အပြင် အကောင်းအဆိုးအကျိုးအပြစ် အမှားအမှန်ကို ခွဲခြားသိနိုင်စေတဲ့ ပင်ကိုစွမ်းရည်မျိုးရှိစေလို့ လူလောကရဲ့ ပရိယာယ်မာယာ ကြွယ်ဝပုံတွေကိုသိနိုင်တယ်။ သိနိုင်တဲ့အတွက် အမှားကို ရှောင်ပြီး အမှန်ကို မြင်စေနိုင်ပါတယ်...။

ကနေ့ လူငယ်အများစုကိုကြည့်ရင် အိပ်မက်ကြီးကြီး မမက်ရဲကြတာကို တွေ့နေရတယ်။ မက်လည်း မမက်တတ်တော့တဲ့ သဘောမျိုးဖြစ်နေတယ်။မက်ရဲလောက်တဲ့ အနေအထားမျိုးမရှိတော့ဘာ ဘာဖြစ်လို့လဲ။ ဝင်ငွေရဖို့သက်သက်အတွက် သူ့စိတ်မဝင်စားတဲ့အလုပ်ကို လုပ်နေရတယ်ဆိုရင် အလုပ်အပေါ်တန်ဖိုးထား မြတ်နိုးမှုမရှိတဲ့အတွက် သူ့ရဲ့စွမ်းဆောင်ရည်ဟာ သာမန်ထက်မပိုနိုင်ပါဘူး။ ဒီတော့ သူပါဝင်တဲ့အဖွဲ့အစည်းအတွက် သူ့လိုလူမျိုးတွေများလာရင် ဘယ်လိုလုပ်မလဲ။ ဒါ့ကြောင့် အလုပ်တစ်ခုကို ဝင်လုပ်တော့မယ်ဆိုရင် Organization Behaviour လို့ခေါ်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းရဲ့ Work Style ကို အရင်ဆုံးလေ့လာပါ။ သဘောကျမှ၊ လက်ခံနိုင်မှ လုပ်ဖို့ကောင်းတယ်။ ကနေ့အခြေအနေမှာ အများစုဟာ မလေ့လာဘဲ ဝင်လုပ်နေကြတာကို တွေ့နေရတယ်။

အင်္ဂလိပ်စကားတစ်ခုရှိတယ်။ “A LEADER'S HARDEST TASK IS NOT TO DO WHAT IS RIGHT, BUT TO KNOW WHAT IS RIGHT” တဲ့။ “ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးရဲ့ အခက်ဆုံးတာဝန်ဟာ မှန်တာကို လုပ်ဖို့ထက် မှန်တာကိုသိဖို့ပဲ” ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို သိတဲ့သူတွေရဲ့ ခေါင်းဆောင်မှုအောက်မှာသာ လုပ်ကိုင်ခွင့်ရတယ်ဆိုရင် အနာဂတ်ကမ္ဘာဟာ လူမှုပစ္စုပ္ပန် တန်ဆာဆင်ထားသလိုဖြစ်နေမှာပါ။ ဒါ့ကြောင့် ယနေ့လူငယ် နောင်ဝယ်လှကြီးဖြစ်လာကြမယ့် လူငယ်တွေအနေနဲ့ အမြင်မမှားဖို့ အသိမမှားဖို့လိုအပ်လို့ “ရာဇပလ္လင်ဆိုတာဟာ ကတ္တီပရိမ္မိဒ်ခုံးအုပ်ထားတဲ့ ခုံတစ်ခုံပဲဖြစ်တယ်” ဆိုတာကိုသိထားပါမှ ဘာလုပ်ချင်တယ်၊ ဘာလုပ်နိုင်တယ်၊ ဘာလုပ်ပေးမယ်ဆိုတဲ့ အသိမျိုးနဲ့ လူပြီးသားလောကကြီးကို လှသထက်လှအောင် ကြိုးစားရင်း ဖြစ်ထွန်းနေပြီဖြစ်တဲ့ ငြိမ်းချမ်းသာယာမှု၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ ရိုးသားဖြူစင်မှု၊ အပြန်အလှန် လေးစားနားလည်မှု၊ အချင်းချင်း ပေါင်းစည်းဆောင်ရွက်မှုစတဲ့ အခြေခံကောင်းများနဲ့အတူ နိုင်ငံတကာနဲ့ ရင်ပေါင်တန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ကြံ့ခိုင်သော ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်နဲ့ အရှိန်အဟုန်မပျက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြပါဖို့ လို တိုက်တွန်းတင်ပြလိုက်ရပါတယ်။ ။

လွိုင်လင်မြို့၌ Geek Girls

Workshop Tour သင်တန်းဖွင့်

လွိုင်လင် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း လွိုင်လင်မြို့၌ အမျိုးသမီးများ သိသင့်သိထိုက်သော နည်းပညာဆိုင်ရာများအကြောင်းကို သင်ကြားပေးသည့် Geek Girls Workshop Tour သင်တန်းကို ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လွိုင်လင်ခရိုင်ရုံး သင်တန်းခန်းမ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်က ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သင်တန်းတွင် အမျိုးသမီးများအနေဖြင့် အခြေခံသိသင့်သလိုထိုက်သော နည်းပညာနှင့်ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာများဖြစ်သည့် နေ့စဉ်ဘဝနှင့် စီးပွားရေးသုံး အင်တာနက်၊ ဆိုရှယ်မီဒီယာကို အကျိုးရှိစွာသုံးခြင်းများ၊ အမျိုးသမီးများအတွက် Digital Rights များ စသည့်အကြောင်းအရာများအပြင် Personal Development အပိုင်းများကိုပါ သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါသင်တန်းကို ရန်ကုန်မြို့မှ နည်းပညာဆရာမများဖြစ်သော ဒေါ်ခန့်စိန်သိန်း၊ ဒေါ်အိမ်မြတ်နိုးခင်နှင့် ဒေါ်ခင်မြတ်နိုးဝေတို့က သင်ကြားပို့ချပေးပြီး သင်တန်းသို့ နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ပင်လုံ)မှ ကျောင်းသူများ၊ အရပ်ဘက် လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ အဖွဲ့ဝင် အမျိုးသမီးများနှင့် စိတ်ဝင်စားသူ အမျိုးသမီး စုစုပေါင်း ၅၅ ဦး တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

မှီးလွင်ဦး (လွိုင်လင်)

ကျေးဇူးတင်ကြောင်းကို ပြောရလမ်းခင်း

ကျောက်ဖြူ ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်နယ်အစိုးရ ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် ကျောက်ဖြူမြို့နယ် အချေးကုလားဘာကျေးရွာချင်းဆက် ကျောက်ချောလမ်းခင်းခြင်း စုစုပေါင်း (၃/၀) မိုင်ကို ကုမ္ပဏီနှစ်ခုဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မြို့နယ်ကျေးလက်ဦးစီးဌာနနှင့် အင်ဂျင်နီယာတို့မှ ဇန်နဝါရီလ နောက်ဆုံးပတ်က သတ်မှတ်ခံချိန်စံညွှန်း အတိုင်း ပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်မှုရှိစေရေးအတွက် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးကြသည်။ အဆိုပါလမ်းသည် ကျေးရွာ သုံးရွာရှိ ပြည်သူများအား အကျိုးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၆- ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၈၇ အထပ် ၇ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

မူးယစ်ဆေးဝါးသယ်ဆောင်မှု လျော့ကျရန် ပူးပေါင်းစစ်ဆင်ရေးအဖွဲ့ဖြင့် စတင်ဆောင်ရွက်

မိုးညှင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၈
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကချင်ပြည်နယ်ကြား ဆက်သွယ်ထားသည့် ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနား ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတစ်လျှောက်တွင် တရားမဝင်ကုန်စည်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးသယ်ဆောင်မှုများ လျော့ကျစေရန်၊ ယာဉ်များ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း လိုက်နာစေရန်နှင့် တရားမဝင် စက်ယန္တရားများ မောင်းနှင်သွားလာခြင်းမရှိစေရန်အတွက် ပူးပေါင်းစစ်ဆင်ရေးအဖွဲ့ကို စတင်ဖွဲ့လှုပ်ပြီး ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ် ပင်လုံကျေးရွာအုပ်စု နန်းစီးအောင်ကျေးရွာရှိ နန်းစီးအောင်တံတားတွင် အခြေပြုကာ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပူးပေါင်းစစ်ဆင်ရေးအဖွဲ့ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်က စတင်ဖွဲ့လှုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး အဆိုပါ ပူးပေါင်းစစ်ဆင်ရေးအဖွဲ့ကို ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် မိုးညှင်းခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၏ အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် စတင်ဖွဲ့လှုပ်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနား ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးပေါ်တွင် အဆိုပါပူးပေါင်းစစ်ဆင်ရေးအဖွဲ့ကို ထားရှိခြင်းအားဖြင့် နေ့စဉ်ဖြတ်သန်းသွားလာလျက်ရှိသော မော်တော်ယာဉ်များ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်း

စည်းကမ်း လိုက်နာကာ စနစ်တကျ သွားလာခြင်းကြောင့် မလိုလားအပ်သော ပြဿနာများ လျော့နည်းစေရန်၊ တရားမဝင် စက်ယန္တရားဖြတ်သန်းသွားလာမှုနှင့် တရားမဝင် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ လျော့နည်းပပျောက်စေရန်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သယ်ယူရာလမ်းကြောင်း လျော့နည်းပပျောက်၍ မှုခင်းများ

ကျဆင်းလာရန် ရည်ရွယ်၍ ဖွဲ့လှုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပူးပေါင်းစစ်ဆင်ရေး အဖွဲ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ လဝက၊ သစ်တောဦးစီးဌာန၊ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့၊ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ ရပ်ကျေးအုပ်ချုပ်ရေး၊ ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့၊

ဒေသ အရန်စီးသတ်တပ်ဖွဲ့ စသည့် နေ့စဉ် ၂၄ နာရီ အချိန်ပြည့်တာဝန်ကျ အဖွဲ့ ၁၁ ဖွဲ့ပါဝင်၍ စနစ်တကျ ဖြစ်ထားပြီး တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် မှုခင်းကျဆင်းရေး တို့ကို အဓိက ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

နိတိုး



မြို့ဦး အောင်စေတီ ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ် စည်ကားစွာကျင်းပမည်

ကျောက်ပန်းတောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၈
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်၏ ကျက်သရေဆောင် မြို့ဦးအောင်စေတီတော်မြတ်ကြီး၏ နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲဖြစ်သော ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်တော်ကြီးကို ယခုနှစ်တွင် အဋ္ဌမအကြိမ်မြောက်အဖြစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက်(တပို့တွဲလပြည့်နေ့) မှစ၍ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်တော် အကြိုအဖြစ် ပဋ္ဌာန်းဒေသနာတော် ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့ပြီး အကြိုတရားပွဲများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်မှစ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက်တွင် ပင့်သံယာတော် အပါး ၂၀၀ ကျော်တို့အား အရက်ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့နောက် ပင့်သံယာတော်များက မြို့ဦးအောင်စေတီတော်မြတ်ကြီး၏ အတွင်းလိုဏ်၊ အပြင်လိုဏ်များမှ စေတီတော်မြတ်အား အနေကဇာတင် ပူဇော်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့နောက် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်အသီးသီးနှင့် အနီးဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ အလှူရှင်ပြည်သူများက သံယာတော်များအား ဆွမ်းသပိတ်လှူများ လောင်းလှူပူဇော်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နေအောင် (ပြန်/ဆက်)

တွံတေးမြို့နယ်၌ ဝက်သက်ရောဂါကာကွယ်ဆေး အစုလိုက်ထိုးနှံပေး

တွံတေး ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တွံတေးမြို့နယ်တွင် ဝက်သက်ရောဂါကာကွယ်ဆေး အစု လိုက်ထိုးနှံခြင်းကို မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဌာနက ကြီးမှူး၍ ဖေဖော်ဝါရီ

၆ ရက်က ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ နံနက် ၇ နာရီမှစတင်၍ တစ်မြို့နယ်လုံးရှိ စုရပ်များ၌ ကာကွယ်ဆေးများ တစ်ပြိုင်တည်းထိုးနှံပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝက်သက်ရောဂါသည် ဝက်သက်ဝိုင်း

ရပ်ဝိုင်းကြောင့်ဖြစ်ပြီး အလွန်ကူးစက်မြန်သော ရောဂါဖြစ်သည့်အပြင် ဖျားခြင်း၊ နှာရည်ယိုခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ မျက်လုံးနီလျက် မျက်ဝတ်ထွက်ခြင်းနှင့် ခန္ဓာကိုယ်အနံ့တွင် အနီရောင်အပိန်များထွက်ခြင်း

စသည့် လက္ခဏာများဖြစ်ပွားတတ်ပြီး နောက်ဆက်တွဲရောဂါများ အနေဖြင့် မျက်စိကွယ်ခြင်း၊ ဦးနှောက်ရောင်ရမ်းခြင်း၊ ဝမ်းလျှော့ပြီး ပြင်းထန်စွာအရည်ခန်းခြောက်ခြင်း၊ နားပြည်ယိုခြင်းနှင့် ပြင်းထန်အဆုတ်ရောင်ခြင်း(နမီးနီးယား) တို့ကို ဖြစ်စေတတ်သော ရောဂါဖြစ်သည့် အတွက် ဝက်သက်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို အစုလိုက် တစ်ပြိုင်တည်း ထိုးပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝက်သက်ရောဂါကာကွယ်ဆေး အစုလိုက်ထိုးပေးခြင်းကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လှိုင်သာယာ၊ တွံတေး၊ သာကေတ၊ အင်းစိန်နှင့် ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်များတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်မှစ၍ တစ်ပြိုင်တည်းဆောင်ရွက်ပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်အထိ ထိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ကာ အသက် ၉ လမှ အသက် ၁၅ နှစ်အတွင်း ကလေးငယ်အားလုံး ယခင်က ဆေးထိုးဖူးသည်ဖြစ်စေ၊ မထိုးဖူးသည်ဖြစ်စေ ကာကွယ်ဆေးထိုးရန် လိုအပ်ကြောင်း ရေကျော် ကျေးလက်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဌာနမှ ကျန်းမာရေးမှူး ဦးစိုးဝင်းထွန်း၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

မျိုးလှိုင် (တွံတေး)



ပခုက္ကူ ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ပခုက္ကူမြို့နယ် ကြီးရွာကျေးရွာရှိ သုတအလင်း စာကြည့်တိုက်တွင် ထားရှိအသုံးပြုရန်အတွက် စာအုပ်စာစောင်နှင့် ထိုင်ခုံများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်က ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲတွင် စာကြည့်တိုက်တွင် ထားရှိရန်အတွက် သုတ/ရသ စာအုပ်စာစောင်မျိုးစုံ ၆၃၉ အုပ်နှင့် ပလတ်စတစ်ထိုင်ခုံ ၁၀လုံးကို မကျေးတိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးညွန့်နိုင်နှင့် ခရိုင်ဦးစီးအရာရှိ ဦးဇော်ဌေးအောင်တို့ကလည်းကောင်း၊ မကျေးမြို့ ပုဒ္ဓဂုဏ်ရည်စာကြည့်တိုက်က သုတ/ရသ စာအုပ် ၁၁၉ အုပ်ကိုလည်းကောင်း ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်းဖြစ်သည်။

ထို့နောက် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့သည် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ စာကြည့်တိုက်ကော်မတီဝင်များနှင့် ရပ်မိရပ်ဖများနှင့် တွေ့ဆုံကာ စာကြည့်တိုက် ရေရှည်ရှင်သန် ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

စာကြည့်တိုက်ကို ဆရာတော် ဦးဓမ္မပီယ၊ နိုင်ငံခြားရောက် ကျေးရွာလူငယ်များနှင့် ကျေးရွာနေပြည်သူများ စုပေါင်းကာ ငွေကျပ် ၆၄ သိန်း အကုန်ကျခံ၍ တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ **ကိုဇော်(စာတ)**

ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်သို့ စာအုပ်စာစောင်နှင့် ထိုင်ခုံများ လှူဒါန်း



Strand Restaurant ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
မြန်မာနိုင်ငံ၏ အထင်ကရတယ်တစ်ခုဖြစ်သည့် The Strand Yangon တွင် ၁၆ နှစ်တိုင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော Fine Dining Restaurant ကို မြောက်လကြာ ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ပြီးနောက် The Strand Restaurant ဟူသော အမည်သစ်ဖြင့် ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက်မှစ၍ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ထားပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

The Strand Restaurant တွင် The Strand Hotel ၏ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သည့် အမှုဆောင် စားဖိုမှူးသစ် Christian Martena က ဦးစီးကာ မြန်မာနိုင်ငံမှ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့်သစ်သီးဝလံများဖြင့် ဖန်တီးချက်ပြုတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကောင်းဆုံး သဘာဝထွက် ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် သစ်သီးဝလံများ ရရှိနိုင်ရန် နေရာအနှံ့အပြားမှ ဟင်းချက်ပစ္စည်းများနှင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းများ သို့ သွားရောက်လေ့လာပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ The Strand Restaurant တွင် မြည်းစမ်းနိုင်သော အထူးဟင်းလျာအဖြစ် မြေထဲပင်လယ်ဟင်းလျာမိနူးနှင့်အတူ အထင်ကရဟင်းလျာများ ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အပတ်စဉ် အင်္ဂါနေ့မှ စနေနေ့အထိ ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သွန်းဝသန်

သွားဘက်ဆိုင်ရာဆရာဝန်များ ဝင်မြို့၌ အခမဲ့ဆေးကုသ

ဂွ ဖေဖော်ဝါရီ ၈
မြန်မာနိုင်ငံ သွားဘက်ဆိုင်ရာဆရာဝန်များအသင်းမှ ပါမောက္ခဒေါက်တာစောထွန်းအောင် ဦးဆောင်သည့် ဆရာဝန် ၂၀ ပါအဖွဲ့သည် ဝင်မြို့နယ်မှ သွားနှင့်ခံတွင်းဝေဒနာရှင်များအား အခမဲ့ဆေးဝါးကုသမှုများကို ဝင်မြို့အထကကျောင်း၌ အခြေပြု၍ ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက်နှင့် ၅ ရက်က ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခမဲ့ဆေးဝါးကုသပေးရာတွင် ဝင်မြို့ပေါ်နှင့် မြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာများမှ သွားနှင့်ခံတွင်းဝေဒနာရှင် ၄၀၀ ကျော်ကို ကုသပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် သွားနှင့်ခံတွင်းဝေဒနာရှင်များအား ပါမောက္ခဒေါက်တာစောထွန်းအောင်နှင့် ဆရာဝန်များက သွားနှင့်ခံတွင်းရောဂါများ ကင်းဝေးအောင် ဆောင်ရွက်/ရှောင်ရန်အချက်များကို အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြပြီး Signal သွားတိုက်ဆေးမှလည်း သွားတိုက်ဆေးဘူးများကို ကုသိုလ်ပြုပေးဝေခဲ့ကာ မြန်မာနိုင်ငံ သွားဘက်ဆိုင်ရာဆရာဝန်များအသင်းက ဝင်မြို့နယ် ထာဝရမေတ္တာ နာရေးကူညီမှုအသင်းသို့ အလှူငွေ ကျပ်နှစ်သိန်းကိုလည်း ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)**

အရည်အသွေးမြင့်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးဆောင်ရွက်

ဂန့်ဂေါ ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ဘေးအန္တရာယ်ကင်းသော လယ်ယာထုတ်ကုန်များ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် ဂန့်ဂေါမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် တောင်သူများအား ပညာပေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဈေးကွက်တွင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်သည့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်သီးနှံများ မျိုးပွားဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ စမ်းသပ်ကွက်၊ စံပြကွက်များ စိုက်ပျိုးခြင်းတို့ကို ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ် စိုက်ပျိုးရာသီအတွင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“မျိုးကောင်းမျိုးသန့် အထွက်နှုန်းကောင်းတဲ့ သီးနှံများကို စိုက်ပျိုးတာ တောင်သူများအတွက် အကျိုးများပါတယ်။ ဌာနအနေနဲ့တော့ နည်းပညာများ ပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ယခု သီးနှံများအပါအဝင် မျိုးကောင်းမျိုးပွားခြင်းတွေမှာ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးသွားဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်” ဟု မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးကပြောသည်။

ဂန့်ဂေါမြို့နယ် အတွင်းမှ တောင်သူများအနေဖြင့် သီးနှံစိုက်ပျိုးရာတွင် အဓိကအားဖြင့် ဘိုမပဲ၊ ဘိုစားပဲ၊ မကျေး(၁၆)နှင့် ဆင်းပဒေသာ(၁၁)မြေပဲမျိုးများ ရေဆင်းစပ်မျိုး(၁)နေကြားများကို အများဆုံး စိုက်ပျိုးကြရာ အရည်အသွေးမီသီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **(၁၀၀)**

၂၀၁၇ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲအထောက်အကူပြု သမိုင်းဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများ

ဒေါက်တာမာဂရက်ဝေါင်း ၊ ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး ၊ သမိုင်းဌာန ၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဆိုကြမယ့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် သမိုင်းဘာသာရပ်သိကောင်းစရာ များကို တင်ပြသွားပါမယ်။ ပထမဦးစွာ မြန်မာ့သမိုင်း သင်ခန်းစာများမှ သိကောင်းစရာတွေကို တင်ပြပါမယ်။ မြန်မာ့သမိုင်းမှာ နှစ်ပိုင်းပါဝင်တယ်။ ကိုလိုနီခေတ်နဲ့ လွတ်လပ်ပြီး ခေတ်တော်ဖြစ်တယ်။

ကိုလိုနီခေတ်ကို လေ့လာမယ်ဆိုရင် ပထမဦးစွာ သူ့ကျွန်ဘဝကိုကျရောက်ခဲ့ရတာကို မခံမရပ်နိုင်ဖြစ်ရတဲ့ တိုင်းရင်းသားတွေ တောင်ပေါ် မြေပြန့်ကျဲ ရရာလက်နက်စွဲကိုင်ပြီး နယ်ချဲ့အင်္ဂလိပ်ကို တော်လှန်ခဲ့ကြပုံကိုလေ့လာဖို့ လိုပါတယ်။

ကိုလိုနီခေတ်ဦး လက်နက်ကိုင်တော်လှန်မှုများ ကျဆုံးပြီးနောက် ငှပ်လျှိုးသွားခဲ့တဲ့ မြန်မာတို့ရဲ့ အမျိုးသား စိတ်ဓာတ် မကြာမီပြန်လည်နိုးကြားလာတဲ့အပိုင်းကိုလေ့လာတဲ့အခါ ပိုင်အိမ်ဘီအေ ဦးဆောင်တဲ့ အမျိုးသားလှုပ်ရှားမှု၊ ဂျီစီဘီအေဦးဆောင်တဲ့ အမျိုးသားလှုပ်ရှားမှုဟူ၍ လေ့လာသင့်တယ်။

ပိုင်အိမ်ဘီအေဦးဆောင်တဲ့ အမျိုးသားလှုပ်ရှားမှုအပိုင်းကို ခုနှစ်အပိုင်းအခြားဖြင့်လည်း လေ့လာသင့်တယ်။ ၁၉၀၆ မှ ၁၉၂၀ ကာလအတွင်း အမျိုးသားစိတ်ဓာတ်နိုးကြားလာခြင်းဆိုပြီး မေးရင်လည်း ပိုင်အိမ်ဘီအေဦးဆောင်တဲ့ အမျိုးသားလှုပ်ရှားမှုကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိဖို့လိုအပ်တယ်။ သမိုင်းဘာသာရပ်မှာ ခုနှစ်သက္ကရာဇ်တိုင်း သိရှိဖို့ မလိုအပ်ပေမယ့် အရေးပါတဲ့ ခုနှစ်၊ သက္ကရာဇ်တွေကို သိရမှာဖြစ်တယ်။ ၁၉၂၀ ပြည့်မြောက်တော်တောက်တဲ့ ပိုင်အိမ်ဘီအေ ညီလာခံအပြီးမှာ ပိုင်အိမ်ဘီအေဟာ နိုင်ငံရေးကို ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုတော့တာတွေ ရတယ်။ ပိုင်အိမ်ဘီအေရဲ့ နေရာမှာ နိုင်ငံရေးဆောင်ရွက်မည့် အသင်းကြီး တစ်သင်းထွက်ပေါ်လာတယ်။ အဲဒါက ဂျီစီဘီအေဖြစ်တယ်။

၁၉၂၀ မှ ၁၉၃၀ ကာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလှုပ်ရှားမှုကို ဦးဆောင်ခဲ့တဲ့ အဖွဲ့အစည်းမှာ ဂျီစီ ဘီအေခေါ် မြန်မာ့အသင်းချုပ်ကြီးဖြစ်တယ်။ ဂျီစီဘီအေအသင်းကြီးဟာ ၁၉၃၀မှာ အစိတ်စိပ် အမြွှာမြွှာပြိုကွဲသွားတယ်။ အဲဒီကာလ နယ်ချဲ့ဆန့်ကျင်ရေးတိုက်ပွဲမှာ မြန်မာအမျိုးသမီးများ၏ ကုမ္ဘာ့ရီအသင်းသည်လည်း တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ခဲ့ကြတယ်။

ဂျီစီဘီအေ အစိတ်စိပ်အမြွှာမြွှာပြိုကွဲသွားလို့ နယ်ချဲ့ဆန့်ကျင်ရေးအတွက် ခိုင်မာတောင့်တင်းတဲ့ အသင်းကြီး တစ်သင်းပေါ်ပေါက်ဖို့ ပြည့်သူတို့မျှော်လင့်နေချိန်မှာ ပေါ်ပေါက်လာတဲ့အသင်းဟာ တို့ဗမာအစည်းအရုံးဖြစ်တယ်။ တို့ဗမာအစည်းအရုံးကို ၁၉၃၀ မေ ၃၀ မှာ စတင်ဖွဲ့စည်းတာဖြစ်တယ်။ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့အင်္ဂလိပ်နယ်ချဲ့ဆန့်ကျင် ရေး အမျိုးသားလှုပ်ရှားမှုသမိုင်းမှာ "တို့ဗမာအစည်းအရုံး"ရဲ့ အခန်းကဏ္ဍမှာလည်းအရေးပါပါတယ်။ တို့ဗမာအစည်း အရုံးရဲ့ကာလအပိုင်းအခြားဟာ ၁၉၃၀ မှ ၁၉၄၁ အထိ ဖြစ်တယ်ဆိုတာလည်းသိထားသင့်တယ်။

၁၉၃၀ ပြည့်နှစ်မှာတော့ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆရာစဉ်ဆောင်တဲ့ တောင်သူလယ်သမားအရေးတော်ပုံ ပေါ်ပေါက် ခဲ့တယ်။ နယ်ချဲ့တိုက်နက်စွဲကိုင်တော်လှန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်တယ်။ တောင်သူလယ်သမားအရေးတော်ပုံမှာ အရေးတော်ပုံ မတိုင်မီ လယ်သမားတို့အခြေအနေ၊ လယ်သမားအရေးတော်ပုံ ပေါ်ပေါက်လာခြင်းတို့ကို သီးခြားလေ့လာလို့ရတယ်။ တို့ဗမာအစည်းအရုံးကာလအတွင်းမှာပဲ ခွဲရေး တွဲရေးပြဿနာ ပေါ်ပေါက်လာပြန်တယ်။ ခွဲရေး တွဲရေးပြဿနာဟာ အင်္ဂလိပ်တို့ရဲ့သွေးခွဲရေးစီမံချက်တစ်ခုဖြစ်တယ်။

မြန်မာ့သမိုင်းတွင် မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၀၀ ပြည့် ခရစ်နှစ် ၁၉၃၈ ဟာ ထူးခြားတဲ့နှစ်ဖြစ်တယ်။ ဒီနှစ်အတွင်း ပေါ်ပေါက်လာတဲ့ နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုကို ၁၃၀၀ ပြည့်အရေးတော်ပုံလို့ မော်ကွန်းတင်ခဲ့တယ်။ ၁၃၀၀ ပြည့် အရေးတော်ပုံဝယ်ကကြောင့် မြန်မာတိုင်းရင်းသားတွေရဲ့နယ်ချဲ့ဆန့်ကျင်မှုနဲ့ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုဟာ ပိုမိုပြင်းထန် လာခဲ့တယ်။ ၁၃၀၀ ပြည့်အရေးတော်ပုံ ဖြစ်ပွားတဲ့ကာလမှာ ခရစ်သက္ကရာဇ်အားဖြင့် ၁၉၃၈-၁၉၃၉ ကာလ ဖြစ် တယ်ဆိုတာကိုလည်းသိထားရမှာဖြစ်တယ်။

ဒီကာလမှာ ဥရောပမှာ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီးစတင်ရန် နီးကပ်လာတဲ့အချိန်ဖြစ်တယ်။ အာရှမှာလည်း ဖက်ဆစ် ဂျပန်တို့ရဲ့ခြိမ်းခြောက်မှုဟာ ပိုမိုများပြားနေတဲ့အချိန်ဖြစ်လို့ မြန်မာတို့က အင်္ဂလိပ်အစိုးရ-ဗမာအချက်အပြင် လွတ်လပ်ရေးရန်ပိုမိုဆောင်ရွက်လာရာမှ ဗမာ့ထွက်ရပ်တိုင်းဆိုတာ ပေါ်ပေါက်လာတယ်ဆိုတာ သိထားရမှာဖြစ် တယ်။

မြန်မာ့သမိုင်းမှာ ၁၉၄၀-၁၉၄၅ အထိ ကာလအပိုင်းအခြားဟာ အမျိုးသားလွတ်မြောက်မှု တော်လှန်ရေးဆင်နွှဲတဲ့ အပိုင်းဖြစ်တယ်။ ဒီအပိုင်းကို အဆင့်နှစ်ဆင့်ခွဲခြားပြီး လေ့လာသင့်တယ်။ ပထမအဆင့်မှာ ၁၉၄၀-၁၉၄၂ ကာလ အတွင်း အင်္ဂလိပ်တို့ကိုတော်လှန်တိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်တယ်။ အင်္ဂလိပ်တို့အား တော်လှန်တိုက်ခိုက်ခြင်းကိုလည်း ထပ်မံ ပိုင်းခြားလေ့လာလို့ရတယ်။ ဥပမာ- ရဲဘော်သုံးကျိပ်၊ ဘီအိုဒီအေ၊ ဘီဒီအေဆိုပြီး ခွဲခြားလေ့လာနိုင်ပါတယ်။

အမျိုးသားလွတ်မြောက်မှု တော်လှန်ရေးဆင်နွှဲတဲ့ ဒုတိယအဆင့်မှာ ဖက်ဆစ်ဂျပန်တော်လှန်ရေး (၁၉၄၂- ၁၉၄၅) ဖြစ်တယ်။ ဒီအပိုင်းမှာ ဖက်ဆစ်ဂျပန်တော်လှန်ရေးဆင်နွှဲရန် ဖန်တီးပေးတဲ့ အခြေအနေများ၊ အခြေခံ သဘောထားနှင့်အစီအမံများ၊ အောင်မြင်မှုများဟူ၍ အပိုင်းပိုင်းပြီး လေ့လာဖို့ လိုပါတယ်။

လွတ်လပ်ရေးရယူခြင်းအပိုင်းကို လေ့လာရာတွင် ဖဆပလအဖွဲ့အနေဖြင့် ဘုရင်ခံအမှုဆောင်ကောင်စီတွင် မပါဝင်မီနဲ့ ပါဝင်ပြီးနောက်ပိုင်း အခြေအနေတို့ကို လေ့လာဖို့လိုတယ်။ လွတ်လပ်ရေးအရယူခြင်း ခေါင်းစဉ်ရဲ့အောက် မှာ စက္ကူဖြူစာတမ်း၊ နေသူရိန်လူထုအစည်းအဝေး၊ ကန့်ကွက်ဖရင့်၊ အလယ်ပစ္စည်းအစည်းအဝေး၊ အောင်ဆန်းအက် တလီစာချုပ်၊ ပင်လုံညီလာခံ၊ န-အက်တလီစာချုပ် ဆိုပြီးရှိတယ်။

အင်္ဂလိပ်ခေတ်၊ တစ်နည်းအားဖြင့် ကိုလိုနီခေတ်ကို လေ့လာရာမှာ ကိုလိုနီခေတ်အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုဆိုပြီး သီးခြားခွဲလေ့လာရမှာဖြစ်တယ်။ အုပ်ချုပ်ရေးမှာ ဒိုင်အာဒီမိုကရက်စီ အုပ်ချုပ်ရေး၊ ဒိုင်အာဒီအုပ်ချုပ်ရေး၊ ဥပမာ အုပ်ချုပ်ရေးဆိုပြီးရှိတယ်။ ဒိုင်အာဒီအုပ်ချုပ်ရေးဟာ ၁၉၂၃ မှ ၁၉၃၇ အတွင်း အုပ်ချုပ်ခဲ့တဲ့ အင်္ဂလိပ်တို့ရဲ့အုပ်ချုပ်ရေးဖြစ်တယ်ဆိုတာကို သိထားရမယ်။ ဒီအုပ်ချုပ်ရေးဟာ သွေးခွဲရေးအုပ်ချုပ်ရေး ဖြစ်လို့ ပြည့်သူတို့က မကျေနပ်တဲ့အတွက် အုပ်ချုပ်ရေးအသစ် ဖန်တီးပေးဖို့ အင်္ဂလိပ်တို့က စီစဉ်လာပြန်တယ်။ အဲဒါကြောင့် ဥပမာ အုပ်ချုပ်ရေး ပေါ်လာတယ်။ ဒီ ဥပမာ အုပ်ချုပ်ရေးကို ၁၉၃၇ မှ ၁၉၄၀ အတွင်းအုပ်ချုပ် ခဲ့တယ်။ ဥပမာ အုပ်ချုပ်ရေးအတွင်းမှာပဲ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီး ဖြစ်ပွားခဲ့တယ်။ စစ်အပြီးမှာ အင်္ဂလိပ်တို့ရဲ့ အုပ်ချုပ်ရေးပြန်စလတ်တဲ့အခါ စစ်အုပ်ချုပ်ရေး၊ ခြုံ့ပြအုပ်ချုပ်ရေးနဲ့ အမျိုးသားယာယီအစိုးရဆိုပြီးတွေ့ရမယ်။ အဲဒါတွေဟာ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ပြီးခေတ် အင်္ဂလိပ်တို့ရဲ့အုပ်ချုပ်ရေးဖြစ်တယ်။ ကိုလိုနီခေတ်အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ကို လေ့လာပြီးတဲ့နောက်မှာ ကိုလိုနီခေတ်စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကို ဆက်လက်လေ့လာရမှာဖြစ်တယ်။

ဂျပန်ခေတ်ကိုလေ့လာရာမှာ ဂျပန်ခေတ်အုပ်ချုပ်ရေး၊ ဂျပန်ခေတ်စီးပွားရေးဆိုပြီး လေ့လာသင့်သလို လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍကိုလည်း လေ့လာသင့်တယ်။

လွတ်လပ်ပြီးခေတ် မြန်မာနိုင်ငံအခြေအနေကိုလေ့လာရာမှာ ၁၉၄၈-၁၉၅၈ ခုနှစ် ကာလအပိုင်းအခြားဟာ ဖဆပလ အစိုးရအုပ်ချုပ်တဲ့ကာလဖြစ်တယ်။ ဒီကာလအတွင်း ပြည်တွင်းရောင်စုံ သောင်းကျန်းသူများပေါ်ပေါက်လာပုံ၊ ဖဆပလပြိုကွဲပုံတွေကို လေ့လာရမှာဖြစ်တယ်။ ပြည်တွင်း ဆူပူသောင်းကျန်းမှုများအပြင် ပြည်ပအန္တရာယ်ဖြစ်တဲ့ တရုတ်ဖြူ ကိုမင်တန်ကျူးကျော်မှုကိုလည်း တွေ့ရမှာဖြစ်တယ်။ ဖဆပလပြိုကွဲခြင်းကြောင့် အိမ်စောင့်အစိုးရ ပေါ်ပေါက်လာခြင်းဖြစ်တယ်ဆိုတာ သိရပါမယ်။

မြန်မာ့သမိုင်းတွင် ၁၉၅၈-၁၉၆၀ ကာလဟာ အိမ်စောင့်အစိုးရ တာဝန်ယူတဲ့ကာလဖြစ်တယ်။ ဒီအပိုင်းမှာ အိမ်စောင့်အစိုးရပေါ်ပေါက်လာပုံ၊ အိမ်စောင့်အစိုးရအဖွဲ့ရဲ့လုပ်ငန်းစဉ်ကြီးလေးရပ်၊ အိမ်စောင့်အစိုးရရဲ့အောင်မြင်မှု

ဒါမှမဟုတ် ဆောင်ရွက်ချက်များကို လေ့လာသင့်တယ်။

မြန်မာ့သမိုင်းတွင် ၁၉၆၀-၁၉၆၂ အထိကာလဟာ ပြည်ထောင်စု(ပထစ)အစိုးရ တာဝန်ယူခဲ့တဲ့ ကာလဖြစ်တယ်။ ဒီကာလအတွင်း ပြည်ထောင်စုကြီး ပြိုကွဲရမယ့်အခြေအနေနဲ့ ရင်ဆိုင်ခဲ့ရပုံတွေကို လေ့လာသင့်တယ်။ ဒီအခြေအနေ ဟာ တော်လှန်ရေးကောင်စီကို ပေါ်ပေါက်လာစေတယ် ဆိုတာလည်း သိထားရမယ်။

မြန်မာ့သမိုင်းသင်ခန်းမှာ ဖဆပလ၊ အိမ်စောင့်အစိုးရ၊ ပထစအစိုးရများလက်ထက် ယေဘုယျအခြေအနေတွေကို ထည့်သွင်းထားတယ်။ ယေဘုယျအခြေအနေများဖြစ်တဲ့ နိုင်ငံရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု အခြေအနေတွေကိုလည်း လေ့လာသင့်တယ်။

လွတ်လပ်ပြီးခေတ် မြန်မာ့သမိုင်းမှာ ၁၉၆၂-၁၉၇၄ အထိကာလကို တော်လှန်ရေးကောင်စီအစိုးရက တာဝန် ယူအုပ်ချုပ်ခဲ့ပြီး ၁၉၇၄-၁၉၈၈ အထိကာလဟာ ပြည်ထောင်စုဆိုရှယ်လစ်သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဖြစ်တယ်။ တော်လှန်ရေးကောင်စီခေတ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဆိုရှယ်လစ်သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ကာလရဲ့ ယေဘုယျအခြေအနေ များဖြစ်တဲ့ နိုင်ငံရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုများကိုလည်း လေ့လာသိရှိဖို့ လိုအပ်တယ်။

ဒါ့အပြင် နိုင်ငံတော်ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှုတည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့အစိုးရနဲ့ နိုင်ငံတော်အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး ကောင်စီအစိုးရများလက်ထက် အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုအခြေအနေတွေကို လေ့လာရမှာ ဖြစ် တယ်။

ဆက်လက်ပြီး ကမ္ဘာ့သမိုင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး သိကောင်းစရာတွေကို တင်ပြသွားပါမယ်။

ပထမဦးစွာ ပထမကမ္ဘာစစ်အကြောင်းကို လေ့လာမယ်ဆိုရင် စစ်ဖြစ်ပွားရတဲ့အကြောင်းရင်းတွေကို သိရှိဖို့ လိုပါတယ်။ စစ်ဖြစ်ပွားရတဲ့အကြောင်းရင်းမှာလည်း အခြေခံအကြောင်းရင်းနဲ့ လတ်တလောအကြောင်းရင်းဟူ၍ နှစ်ပိုင်းရှိတယ်။ အခြေခံအကြောင်းရင်းတွေဟာ လေးချက်ရှိတယ်။ အဲဒါတွေက

- ကိုလိုနီအပြိုင်အဆိုင်ရာဖြစ်ခြင်း
- အမျိုးသားစိတ်ဓာတ်ပြင်းထန်လာခြင်း
- မဟာမိတ်စစ်အုပ်စုအပြိုင်အဆိုင်ဖွဲ့စည်းခြင်း
- လက်နက်အပြိုင်တပ်ဆင်ခြင်း

တို့ဖြစ်တယ်။ စစ်ဖြစ်ပွားရတဲ့အခြေခံအကြောင်းရင်းအပြင် လတ်တလောအကြောင်းရင်းကိုလည်း လေ့လာ ရမှာဖြစ်တယ်။ ဒီအခြေအနေမှတစ်ဆင့် ပထမကမ္ဘာစစ်ကြီးဖြစ်ပွားလာရတယ်။

ပထမကမ္ဘာစစ်ရဲ့ အကျိုးသက်ရောက်မှုများအနေနဲ့ ပါရီမြို့ပိတ်ပိတ်ရေးညီလာခံ၊ ဗာဆိုးစာချုပ်တွေကို လေ့လာဖို့ လိုပါတယ်။ ဗာဆိုးစာချုပ်မှာပါတဲ့ နယ်မြေပိုင်းခြားသတ်မှတ်ရေး၊ ဂျာမနီလက်နက် လျှော့ပေါ့ရေး၊ စစ်လျော်ကြေးနဲ့ အထွေထွေစီမံချက်များဟာ မဟာမိတ်တို့အလိုကျ တစ်ဖက်သတ်ချုပ်ဆိုထားတဲ့စာချုပ်ဖြစ်တယ်။ ဒါ့ကြောင့် ဂျာမနီ အင်အား ပြန်ကောင်းလာတဲ့အခါ ဗာဆိုးစာချုပ်ပါအချက်များကို ချိုးဖောက်လာရာက ဥရောပနိုင်ငံရေးမှာ ပြဿနာများပေါ်ပေါက်လာပြီး ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ဖြစ်ရသည့် အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိခဲ့ရကြောင်းကို လေ့လာသိရှိဖို့ လိုအပ်တယ်။

နိုင်ငံပေါင်းချုပ်အသင်းကြီးကို လေ့လာမယ်ဆိုရင် ရည်ရွယ်ချက်၊ ဖွဲ့စည်းပုံနဲ့ နိုင်ငံပေါင်းချုပ်အသင်းကြီးရဲ့ လူမှုရေးလုပ်ငန်းများနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများကို လေ့လာရမှာ ဖြစ်တယ်။

ကမ္ဘာ့သမိုင်းမှာ ပထမကမ္ဘာစစ်အပြီး ထူးခြားတဲ့ဖြစ်စဉ်ကတော့ ဆိုရှယ်လစ်ရှုထောင့်နိုင်ငံ ပေါ်ပေါက်လာခြင်းဖြစ် တယ်။ ဆိုရှယ်လစ်ရှုထောင့်နိုင်ငံနဲ့ပတ်သက်ပြီး လေ့လာရာမှာ ၂၀ ရာစုဦး ရှုထောင့်အခြေအနေ၊ ၁၉၀၅ တော်လှန်ရေး၊ ၁၉၁၇ ဖေဖော်ဝါရီတော်လှန်ရေး၊ ၁၉၁၇ အောက်တိုဘာတော်လှန်ရေးဆိုပြီး သီးခြားလေ့လာရမှာဖြစ်တယ်။ ဒါ့အပြင် ဖေဖော်ဝါရီတော်လှန်ရေးဟာ ဘူဇတော်လှန်ရေး ဖြစ်တယ်ဆိုတာ၊ အောက်တိုဘာတော်လှန်ရေးဟာ ဆိုရှယ်လစ်တော်လှန်ရေး ဖြစ်တယ်ဆိုတာကိုလည်း သိထားသင့်တယ်။

ပထမကမ္ဘာစစ်အပြီးမှာ အမျိုးသားလှုပ်ရှားမှုများ ပိုမိုအားကောင်းလာတယ်။ အမျိုးသားလှုပ်ရှားမှုအပိုင်းကို လေ့လာမယ်ဆိုရင် အိန္ဒိယ၊ အရှေ့တောင်အာရှ၊ တရုတ်ဟူ၍ ဒေသအလိုက် လေ့လာသင့်တယ်။

အိန္ဒိယမှာလည်းစစ်ပါရီအရေးတော်ပုံ၊ အိန္ဒိယအမျိုးသားတွန်းကန်မှု၊ တီလတ်ဇာ၊ ဆွာရရှိခေါ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ် ရေးလှုပ်ရှားမှုနဲ့ ဂန္တီရဲ့ အမျိုးသားလှုပ်ရှားမှုကို အပိုင်းလိုက်လေ့လာရမှာဖြစ်တယ်။ ဂန္တီရဲ့ အမျိုးသားလှုပ်ရှားမှု အပိုင်းမှာလည်း ဂန္တီနဲ့ဂန်ဂါလက်ပါတီလှုပ်ရှားမှုနဲ့ ၁၉၂၁ နောက်ပိုင်း ဂန္တီ၏ဦးဆောင်မှုဟူ၍ ပိုင်းခြားပြီးလေ့လာ နိုင်တယ်။

အရှေ့တောင်အာရှအမျိုးသားလှုပ်ရှားမှုလည်း နိုင်ငံအလိုက်သီးခြားခွဲပြီး လေ့လာကျက်မှတ်ရမယ်။ အရှေ့တောင် အာရှနိုင်ငံတွေရဲ့ အမျိုးသားလှုပ်ရှားမှုမှာ ထိုင်း၊ မလေးရှား၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ အင်ဒိုချိုင်းနား၊ ဖိလစ်ပိုင်တို့ပါရှိတယ်။ တရုတ်အမျိုးသားလှုပ်ရှားမှုတွေမှာလည်း ရှေးဦးအမျိုးသားလှုပ်ရှားမှု၊ ၁၉၁၁ ဘူဇတော်လှန်ရေး၊ မေ ၄ အရေးတော်ပုံဆိုပြီး ပါရှိတယ်။

ပထမကမ္ဘာစစ်အပြီး ဥရောပနိုင်ငံတွေမှာ ကြီးမားတဲ့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးပြဿနာတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်ခဲ့ရတယ်။ ဒီမှိုကရေစီအုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ကိုချမှတ်ပြီး ပြဿနာများကိုဖြေရှင်းပေးမယ့် မအောင်မြင်ခဲ့တဲ့ အခြေအနေတွေ့ရတယ်။ ဒါ့ကြောင့်နိုင်ငံအချို့မှာ အမျိုးသားဝါဒနဲ့ စစ်ဝါဒကိုအခြေခံတဲ့ အရင်းရှင်စနစ်ရဲ့အကြမ်းတမ်းဆုံးနဲ့ အဆိုးရွားဆုံးဖြစ် တဲ့ ဖက်ဆစ်အာဏာရှင်စနစ်ပေါ်ပေါက်လာခဲ့တယ်။ ဖက်ဆစ်စနစ်ဟာ အီတလီမှာ ရှေးဦးစွာပေါ်ပေါက်လာပြီး ဂျာမနီ၊ ဂျပန်နိုင်ငံတွေမှာ ဆက်လက်ပေါ်ပေါက်ခဲ့တယ်။

ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီး ဖြစ်ပွားရတဲ့အကြောင်းရင်းတွေကိုလေ့လာရင် အခြေခံအကြောင်းရင်းများနဲ့ လတ်တလော အကြောင်းဟူ၍ နှစ်ပိုင်းလေ့လာဖို့လိုတယ်။

စစ်ဖြစ်ရသည့် အခြေခံအကြောင်းရင်းများကို သီးခြားခေါင်းစဉ်ခွဲများဖြင့် ဖော်ပြထားတယ်။ အဲဒီအခြေခံ အကြောင်းရင်းများမှာ

- အရင်းရှင်နိုင်ငံအချင်းချင်းပဋိပက္ခဖြစ်ခြင်း
- နိုင်ငံပေါင်းချုပ်အသင်းကြီးအားနည်းလာခြင်း
- မဟာမိတ်စစ်အုပ်စုများ အပြိုင်အဆိုင်ဖွဲ့စည်းလာခြင်း
- လက်နက်အပြိုင်တပ်ဆင်ခြင်း
- ဖက်ဆစ်နယ်ချဲ့ကျူးကျော်မှုကြောင့် ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးပျက်ပြားလာခြင်း

တို့ဖြစ်တယ်။ ဖက်ဆစ်နယ်ချဲ့ကျူးကျော်မှုများမှာ မန်ချူးရီးယားအရေး၊ အီသီယိုးပီးယားအရေး၊ စပိန် ပြည်တွင်းစစ်၊ ဩစတြီးယားကိုသိမ်းပိုက်ခြင်းနဲ့ ချက်ကိုလော့ဘေးကိုသိမ်းပိုက်ခြင်းစသည်တို့ ဖြစ်တယ်။ ဒါတွေကို တစ်ခုချင်းလေ့လာရမှာဖြစ်တယ်။ အဆိုပါ ကျူးကျော်မှုတွေဟာ စစ်ဖြစ်ဖို့ ဦးတည်လာခြင်းဖြစ်တယ်။ အဲဒီအခြေအနေမှာ ပိုလန်ကို ဂျာမနီတို့ ကျူးကျော်လိုက်ရာမှတစ်ဆင့် ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီး ဖြစ်ပွားရတယ်။

ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ရဲ့ အကျိုးသက်ရောက်မှုတွေကတော့ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုထိပ်သီးအင်အားကြီး နိုင်ငံ ဖြစ်လာခြင်း၊ ဆိုဗီယက်နိုင်ငံ ထိပ်သီးအင်အားကြီးနိုင်ငံဖြစ်လာခြင်းနဲ့ ကိုလိုနီလက်အောက်ခံနိုင်ငံများ လွတ်လပ်ရေး ရရှိလာခြင်းတို့ ဖြစ်တယ်။

စာဖျက်နှာ (၂၁) မှ

ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ပြီးကာလ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ချုပ်ကြီးကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ခြင်းဟာလည်း ကမ္ဘာ့သမိုင်းမှာ ထူးခြားတဲ့ဖြစ်ရပ်တစ်ခုဖြစ်တယ်။ အသင်းကြီးပေါ်ပေါက်လာပုံ၊ ဖွဲ့စည်းပုံနဲ့ ဆောင်ရွက်ချက်များကို သီးခြားလေ့လာ သိရှိဖို့ လိုအပ်တယ်။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ပြီးကာလတွင် ဥရောပ၌ ဆိုရှယ်လစ်စနစ်ကျယ်ပြန့်လာတယ်။ ဂျာမန်လက်အောက်ခံ အရှေ့ဥရောပနိုင်ငံများတွင် နာဇီဆန့်ကျင်ရေး၊ ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေး စစ်ပွဲများ ဆင်နွှဲရာမှာ ဆိုဗီယက်နိုင်ငံမှ အကူအညီပေးပေးခဲ့တယ်။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ပြီးကာလတွင် အရှေ့ဥရောပနိုင်ငံတွေဟာ ဆိုဗီယက်အကူအညီနဲ့ ဆိုရှယ်လစ်စနစ်များကို ထူထောင်ခဲ့ကြတယ်။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အပြီးတွင် လွတ်မြောက်သော အရှေ့ဥရောပနိုင်ငံများအား စုစည်းကာ ဆိုဗီယက်ဦးဆောင်တဲ့ ဆိုရှယ်လစ်အုပ်စုအဖြစ် ပေါ်ပေါက်လာခြင်းဟာ ထူးခြားတဲ့ သမိုင်းဖြစ်ရပ်တစ်ခု ဖြစ်တယ်။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ပြီးကာလမှာ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့တဲ့စစ်အေးဟာလည်း ထူးခြားတဲ့ သမိုင်းဖြစ်ရပ် တစ်ခုဖြစ်တယ်။ စစ်အေးအကြောင်းလေ့လာတဲ့အခါ စစ်အေးရဲ့သဘောနဲ့ ပေါ်ပေါက်လာပုံတို့ကို လေ့လာသင့်တယ်။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ပြီးဆုံးတဲ့အခါ အမေရိကန်နိုင်ငံဟာ စစ်ဒဏ်မှကင်းလွတ်ပြီး ထိပ်သီး အင်အားကြီးနိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည်လာနိုင်ခဲ့တယ်။ စစ်ဒဏ်ကြောင့် အင်အားကျဆင်းခဲ့ရတဲ့ ဥရောပ အင်အားကြီးနိုင်ငံများဖြစ်ကြတဲ့ အင်္ဂလန်၊ ပြင်သစ်၊ ဂျာမနီ၊ အီတလီနိုင်ငံတို့ကို စစ်ရေး၊ စီးပွားရေး အကူအညီပေးပေး၍ ခေါင်းဆောင်နေရာကို ရယူခဲ့တယ်။ ဒါကြောင့် အမေရိကန်ဦးဆောင်တဲ့ အုပ်စုကို အနောက်အုပ်စု (သို့) အရှေ့အုပ်စု (သို့) လက်ယာအုပ်စုလို့ခေါ်တယ်။ ဆိုဗီယက်နိုင်ငံဟာ စစ်ဒဏ်ခံခဲ့ရတဲ့ ပိုလန်၊ ချက်ကိုစလိုဗားကီးယား၊ ရုရှမေးနီးယား၊ ဘူလဂေးရီးယား၊ ဟန်ဂေရီစတဲ့ အရှေ့ဥရောပနိုင်ငံများကို ဦးဆောင်လာပြီး ဆိုဗီယက်ဦးဆောင်တဲ့အုပ်စုကို အရှေ့အုပ်စု (သို့) ကွန်မြူနစ် အုပ်စု (သို့) လက်ဝဲအုပ်စုလို့ခေါ်တယ်။ ဒီအုပ်စုနှစ်ခုဟာ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး ခံယူချက် တူညီမှုမရှိသကဲ့သို့ အမြင်ချင်းတူညီမှုလည်း မရှိတာကိုတွေ့ရတယ်။ အနောက်ဥရောပနိုင်ငံများအနေနဲ့လည်း စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့တယ်။ အမေရိကန်နဲ့ ဥရောပနိုင်ငံတွေဟာ စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများအပြင် စစ်ရေးအရလည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ကြိုးပမ်းလာကြတယ်။ ထင်ရှားတဲ့သဘောကတွေကတော့ -

- ၁။ မြောက်အတ္တလန္တိတ်စာချုပ်အဖွဲ့ (NATO)
- ၂။ အင်္ဂလန် (ANZUS)
- ၃။ အရှေ့တောင်အာရှစာချုပ်အဖွဲ့ (SEATO)
- ၄။ ဗဟိုစာချုပ်အဖွဲ့ (CENTO)

များဖွဲ့စည်းခြင်းဖြစ်တယ်။ ဆိုဗီယက်နိုင်ငံကလည်း အရှေ့ဥရောပနိုင်ငံများမှာ ဆိုဗီယက်နိုင်ငံကဲ့သို့သော ကွန်မြူနစ်စနစ် အခြေခံသော စီးပွားရေးစီမံကိန်းများချမှတ်၍ စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့တယ်။ စစ်ရေးအရ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဝါဆော (Warsaw) စစ်စာချုပ်အဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့တယ်။ ဒီလိုနဲ့ ဆိုဗီယက်ဦးဆောင်တဲ့ အရှေ့အုပ်စုနဲ့ အမေရိကန်ဦးဆောင်တဲ့ အနောက်အုပ်စုတို့ဟာ စစ်အုပ်စုများအပြင်အဆိုင် ဖွဲ့စည်းပြီးနောက် မဟာဗျူဟာလက်နက်များ အပြိုင်အဆိုင်တပ်ဆင်လာကြတယ်။ စစ်အေးကာလမှာ နိုင်ငံတကာအရေးအခင်းများလည်း ပေါ်ပေါက်လာတယ်။ ထင်ရှားတဲ့ နိုင်ငံတကာအရေး အခင်းတွေကတော့

- ၁။ ဂျာမန်ပြဿနာ၊ ဘာလင်ပိတ်ဆို့မှု
- ၂။ ကိုရီးယားစစ်
- ၃။ စူးအက်အရေးအခင်း
- ၄။ ကျူးဘားခုံပွဲအရေးအခင်း

တို့ဖြစ်တယ်။ နိုင်ငံတကာအရေးအခင်းတွေ ဘယ်လိုပေါ်ပေါက်လာပြီး ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးကို မည်ကဲ့သို့ ခြိမ်းခြောက်ခဲ့ပုံကို လေ့လာသင့်တယ်။ ကမ္ဘာ့သမိုင်းတွင် ဆိုရှယ်လစ်ရုရှားနိုင်ငံအပြောင်းအလဲဖြစ်ခြင်း၊ ဆိုရှယ်လစ်အုပ်စုပြိုကွဲခြင်းနှင့် စစ်အေးကာလ

ပြီးဆုံးခြင်း ခေါင်းစဉ်တွေကလည်း နိုင်ငံတကာရေးရာမှာ ထူးခြားတဲ့ ခေါင်းစဉ်များ ဖြစ်တဲ့အတွက် လေ့လာသင့်တယ်။ ကမ္ဘာ့သမိုင်းသင်ရိုးတွင် အာရှနိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်တဲ့ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အကြောင်းကိုလည်း လေ့လာရမှာ ဖြစ်တယ်။ အလားတူ အာရှနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်တဲ့ ဂျပန်နိုင်ငံကိုလည်း လေ့လာသင့်တယ်။ ၁၉၄၅ မှ ၁၉၅၂ အထိ အသိမ်းပိုက်ခံကာလအနေအထားနဲ့ ခေတ်ပြိုင်ဂျပန်နိုင်ငံ အနေအထားတွေကို သိရှိရမှာဖြစ်တယ်။ ကမ္ဘာ့သမိုင်းကိုလေ့လာရာမှာ အရှေ့တောင်အာရှဒေသကိုလည်း လေ့လာသင့်တယ်။ အရှေ့တောင် အာရှ ဒေသမှာ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်းရဲ့ နိုင်ငံသစ်များပေါ်ပေါက်လာခြင်းနှင့် နိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေး ကြိုးပမ်းမှုများကို လေ့လာသိရှိရမှာဖြစ်တယ်။ အရှေ့တောင်အာရှသမိုင်းကို လေ့လာရာမှာ အာဆီယံ(အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများအသင်း) ဟာ အရေးပါတဲ့ အတွက် လေ့လာသင့်တယ်။ ဆက်လက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဘက်မလိုက်လှုပ်ရှားမှု၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဘင်းမိတ်ဆက်အဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် မဟာမိတ်ခေါင်းစေ့သို့ ဖွဲ့စည်းတိုးတက်ရေးတို့ကိုလည်း လေ့လာသိရှိဖို့လိုအပ်တယ်။ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ၊ သမိုင်းဘာသာရပ်ရဲ့ မေးခွန်းဟာ အပိုင်း (က)၊ အပိုင်း (ခ)၊ အပိုင်း (ဂ)၊ အပိုင်း (ဃ) ဟူ၍ အပိုင်းလေးပိုင်း ပါဝင်မှာဖြစ်တယ်။ မေးခွန်းအပိုင်း လေးပိုင်းလုံးကို ဖြေဆိုရမှာဖြစ်တယ်။ မေးခွန်း အပိုင်း (က) မှာ နံပါတ် ၁။ (က)၊ ၁။ (ခ)၊ ၁။ (ဂ)၊ ဆိုပြီး ပါရှိမှာဖြစ်တယ်။ နံပါတ် ၁။ (က) မေးခွန်းက 'အောက်ပါကွက်လပ်များ၌ ဖြည့်စွက်ရမည့် အဖြေများကို အဖြေစာအုပ်တွင် ရေးပါ။' ဟူ၍ဖြစ်တယ်။ မြန်မာ့သမိုင်းမှ (၅) ပုဒ်၊ ကမ္ဘာ့သမိုင်းမှ (၅) ပုဒ်၊ စုစုပေါင်း (၁၀) ပုဒ် ပါရှိမှာဖြစ်တယ်။ တစ်ပုဒ်ရဲ့ ရမှတ်ဟာ (၁) မှတ်ဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း ရမှတ်မှာ (၁၀) မှတ် ဖြစ်တယ်။ မေးခွန်း အပိုင်း (က) နံပါတ် ၁။ (ခ) မေးခွန်းမှာ 'အောက်ဖော်ပြချက်များကို 'မှား' သို့မဟုတ် 'မှန်' ဖြေဆိုပါ။ ဖြေဆိုချက်များကို အဖြေစာအုပ်တွင် ရေးပါ။' ဟူ၍ဖြစ်ပြီး 'မှား' သို့မဟုတ် 'မှန်' ကိုရေးဖြေရန်ဖြစ်တယ်။ နံပါတ် ၁။ (ခ) မေးခွန်းမှာ မြန်မာ့သမိုင်းမှ (၃) ပုဒ်နဲ့ ကမ္ဘာ့သမိုင်းမှ (၂) ပုဒ်၊ စုစုပေါင်း (၅) ပုဒ် ပါရှိမှာဖြစ်တယ်။ တစ်ပုဒ်ရဲ့ ရမှတ်မှာ (၁) မှတ်ဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း ရမှတ်မှာ (၅) မှတ်ဖြစ်တယ်။ မေးခွန်း အပိုင်း (က) နံပါတ် ၁။ (ဂ) မေးခွန်းမှာ 'အောက်ဖော်ပြပါ မေးခွန်းတစ်ခုစီအတွက် ဖေးထားသော အဖြေ (က) (ခ) (ဂ) တို့အနက်မှ အဖြေမှန်တစ်ခုကို အဖြေစာအုပ်တွင် ရေးပါ။' ဟူ၍ဖြစ်တယ်။ မှန်တဲ့အဖြေကို အဖြေစာအုပ်မှာ ရေးမှတ်ရမှာဖြစ်တယ်။ နံပါတ် ၁။ (ဂ) မေးခွန်းမှာ မြန်မာ့သမိုင်းမှ (၂) ပုဒ်နဲ့ ကမ္ဘာ့သမိုင်းမှ (၃) ပုဒ်၊ စုစုပေါင်း (၅) ပုဒ် ပါရှိမှာဖြစ်တယ်။ တစ်ပုဒ်ရဲ့ ရမှတ်မှာ (၁) မှတ်ဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း ရမှတ်မှာ (၅) မှတ်ဖြစ်တယ်။ မေးခွန်း အပိုင်း (ခ) မှာ မှတ်စုတိုမေးခွန်းဖြစ်ပြီး မြန်မာ့သမိုင်းမှ (၄) ပုဒ်နဲ့ ကမ္ဘာ့သမိုင်းမှ (၄) မှတ်စုတို (၄) ပုဒ်တို့ ပါရှိမှာဖြစ်တယ်။ ယင်းတို့အနက်မှ ကြိုက်နှစ်သက်ရာ မှတ်စုတို (၄) ပုဒ်ကို ဖြေဆိုရမှာဖြစ်တယ်။ မှတ်စုတို တစ်ပုဒ် ရမှတ်မှာ (၅) မှတ်ဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း ရမှတ်မှာ (၂၀) မှတ်ဖြစ်တယ်။ မေးခွန်း အပိုင်း (ဂ) မှာ မြန်မာ့သမိုင်း မေးခွန်းများဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း (၅) ပုဒ် ပါရှိမှာ ဖြစ်တယ်။ ယင်း (၅) ပုဒ် အနက်မှ ကြိုက်နှစ်သက်ရာ (၂) ပုဒ်ကို ဖြေဆိုရမှာဖြစ်တယ်။ တစ်ပုဒ်ရဲ့ ရမှတ်မှာ (၁၅) မှတ်ဖြစ်ပြီး (၂) ပုဒ်အတွက် စုစုပေါင်း ရမှတ်မှာ (၃၀) မှတ် ဖြစ်တယ်။ မေးခွန်း အပိုင်း (ဃ) မှာ ကမ္ဘာ့သမိုင်း မေးခွန်းများဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း (၅) ပုဒ် ပါရှိမှာ ဖြစ်တယ်။ ယင်း (၅) ပုဒ် အနက်မှ ကြိုက်နှစ်သက်ရာ (၂) ပုဒ်ကို ဖြေဆိုရမှာဖြစ်တယ်။ တစ်ပုဒ်ရဲ့ ရမှတ်မှာ (၁၅) မှတ်ဖြစ်ပြီး (၂) ပုဒ်အတွက် စုစုပေါင်း ရမှတ်မှာ (၃၀) မှတ် ဖြစ်တယ်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို မှာချင်တာကတော့

- ၁။ သမိုင်းဘာသာရပ်ကိုလေ့လာရာတွင် သမိုင်းစဉ် ဆက်စပ်မှုကို သတိထားရန်
- ၂။ ခေါင်းစဉ်ကိုရွေး၍ မလေ့လာရန်
- ၃။ ပြဋ္ဌာန်းစာအုပ်ကိုအလေးပေးလေ့လာရန်
- ၄။ မေးခွန်းကိုသေသေချာချာဖတ်ရန်
- ၅။ မေးသည်ကိုသာဖြေဆိုရန် ဖြစ်ကြောင်းတင်ပြရေး ပို့ချချက်ကို ရုပ်နားလိုက်ပါတယ်။

ဂျပန်ကုလားပဲ မျိုးသန့်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမှုကွင်းသရုပ်ပြ

ကြက်သွန်နီဈေးကောင်းရ၍ တောင်သူများအဆင်ပြေ



ချောင်းဦး ဖေဖော်ဝါရီ ၈
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ချောင်းဦးမြို့နယ် ပေါက်အင်းစိုက်ကွင်း၏ ၂၀၀၆-၂၀၁၇ စိုက်ပျိုးရာသီတွင် ဂျပန်ကုလားပဲသီးနှံများဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်နေမှုနှင့် မျိုးသန့်ပွားများ ထုတ်လုပ်ခြင်း သုတေသနစိုက်ခင်းများ၊ စံပြုကွက်များပြုသည့် ဒုတိယအကြိမ် တောင်သူပညာပေးကွင်းသရုပ်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်က ပေါက်အင်းစိုက်ကွင်း၏

ပေါက်တောစခန်းကွင်း ဧရိယာတွင်ပြုလုပ်ရာ အခမ်းအနားသို့ တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး ဦးကမာဇာ၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာရဲတင်ထွန်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးပညာရှင်များအဖွဲ့ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်ဆန်း၊ ကော်ဖီ-ရာသီသီးနှံဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမြင့်ဆွေနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ အဆိုပါကွင်းသရုပ်ပြပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးက အမှာစကားပြောကြားပြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ စိုက်ကွင်းမှူး ဦးဇော်ဝင်းက လက်ရှိစိုက်ပျိုးနေသော ရေဆင်း-၁၁ ကုလားပဲမျိုးနှင့် 12th SAWYT - 44 ဂျိုးမျိုးစေ့များ၏ မှီရောဂါဒဏ်၊ အပူဒဏ်ခံနိုင်မှုများအကြောင်းကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး စိုက်ကွင်း၏ ဂျပန်ကုလားပဲစိုက်ကွက် ၁၄၀၀ စိုက်ပျိုးနေမှုနှင့် အဆိုပါ ကုလားပဲ/ဂျိုးမျိုးစေ့များနှင့် နေကြာစပ်မျိုးများကို တောင်သူများသို့ ဖြန့်ဝေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပေါက်အင်းစိုက်ကွင်းမှ သုတေသနနှင့် မျိုးစေ့တာဝန်ခံများကလည်း ဂျပန် ကုလားပဲမျိုးများ၏ သုတေသနလုပ်ငန်းများအကြောင်း ရှင်းလင်းကာ တောင်သူများ သိလိုသည့်များကို ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ရေစကြို ဖေဖော်ဝါရီ ၈
 ယခုနှစ် ရေစကြိုမြို့နယ်အတွင်း၌ ကြက်သွန်နီဈေး အတက်အကျဖြစ်နေသည် ကြားမှ ဖေဖော်ဝါရီလပထမပတ်အတွင်း ကြက်သွန်နီတစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၇၀၀ မှ ၁၅၀၀၊ ၁၅၅၀ ဈေးအထိ ဈေးကောင်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ရေစကြိုမြို့နယ်တွင်း မိုးစိုက်ကြက်သွန်များမှာ စက်တင်ဘာလနှင့် အောက်တိုဘာလအတွင်း ရွာသွန်းသောမိုးကြောင့် တစ်နယ်လုံးနီးပါးပျက်စီးခဲ့ရပြီး ရသမျှ ကြက်သွန်မှာလည်း ပွဲရုံအဖွင့် ဈေးတစ်ပိဿာ ငွေကျပ်၃၀၀ နှင့် ၄၀၀ သာရသဖြင့် အရှုံးပေါ်ခဲ့သည်။ အချို့သောတောင်သူများက ပျက်စီးသွားသော ကြက်သွန်ခင်းများတွင် ပြန်လည်စိုက်ခဲရာ ကြက်သွန်ဖော်ချိန်တွင် တစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၁၂၀၀ ရသဖြင့် အကျိုးအမြတ်ရရှိကြောင်း သိရသည်။ ယခုအခါ ကြက်သွန်နီဈေးနှုန်း မြင့်တက်လာမှုကြောင့် ကြက်သွန်ဖော်ရမည့် အချိန်မတိုင်မီ အနုများကိုဖော်၍ ရောင်းချလျက်ရှိပြီး အဆိုပါ ကြက်သွန်များမှာ အထားမခံသဖြင့် ပွဲရုံများကလည်း ဈေးကွက်သို့ ချက်ချင်းပို့ဆောင်ရောင်းချနေရ ကြောင်း သိရသည်။

လယ်ယာမြေရှုခင်းအလှူ ရောင်စုံဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲ ဆုရရှိသူများ စာရင်းထုတ်ပြန်

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ကျေးလက်ဒေသ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ၏ အလှူရှုခင်းများကို ဖော်ထုတ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ရောင်စုံဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲအား "လယ်ယာမြေရှုခင်းအလှူ" ရောင်စုံဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲဟူသော ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စီစဉ်ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါရောင်စုံဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့အပြားမှ ဓာတ်ပုံပညာရှင် ၂၀၉ ဦးက ပြိုင်ပွဲဝင် ဓာတ်ပုံ ၉၉၆ ပုံကို ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး ပထမဆုရလင်းထွန်း(လှသရဖူ) ဒုတိယဆုကို ကိုဆန်း၊ တတိယဆု မင်းမင်းထွန်းတို့က ရရှိခဲ့ကြသည်။ အထူးဆုများအဖြစ် ရန်မျိုးအောင်(T.G.I) ခန့်ခေါ်၊ ကိုကိုခေါ်၊ ငွေဝင်း(ရမ္မာဝတီ)၊ ပြည့်စုံ (နန်းတော်ရှေ့)တို့က ရရှိခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ ဆုရရှိသူများအား ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ဆုများချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဆုပေးပွဲကျင်းပ မည့်ရက်ကို ထပ်မံအကြောင်းကြားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖေထွက်ခေ (ရေစကြို)



၇၀% ဆောက်ပြီး၊ ၁၂-၂၀၁၇၊ Keyအပ်

သေရပြီး
အဆုံးပြန်တုန်းလျှင်
10 နှစ်
ခန့်ရနိုင်သည်

KEY 50%
AFTER KEY

လစဉ်
9 နှစ်
ခန့်

အတိုး ၀ ယူ

လ 50
ငွေချေပုံနည်း

i GREEN

ISM ကျောင်းနှင့်
သီရိမင်္ဂလာဈေးအနီး

11,12-Feb-2017 (၂) ရက်ထဲသာအောက်ဖော်ပြပါလိပ်စာတွင်ရောင်းချမည်

မြို့ထဲဆင်မလိုက်မှဘုရင့်နောင်လမ်းအတိုင်းလာ သီရိမင်္ဂလာဈေးသစ်ကျော် ISM ကျောင်းတွေ့လျှင်ညာချိုး
မြန်မာ့အလင်းအတိုင်းသွား (၄) လမ်းမြောက်ရောက်လျှင် ဘယ်ချိုး ၊ ၇၃-စီ၊ မြန်မာ့အလင်း(၄)လမ်း။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနနှင့် ခရိုင်/မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများကို ဒုတိယအကြိမ် ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ပါ၍ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများ တင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ **ဈေးနှုန်းတင်သွင်းလွှာပုံစံများ** - ၇-၂-၂၀၁၇ရက် စတင်ရောင်းချမည့်ရက် တင်ဒါပိတ်မည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၁၇-၂-၂၀၁၇ရက် ညနေ ၄နာရီ

၃။ တင်ဒါစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းချက်များနှင့် ပစ္စည်းများစာရင်း အသေးစိတ်ကို သိရှိလိုပါက နေ့စဉ် ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာတွင် လာရောက်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

တိုင်းဒေသကြီးပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူးရုံး
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးမြို့
ဖုန်း-၀၂-၃၃၁၇၂၊ ၀၂-၂၀၁၂၁

မြန်မာနိုင်ငံ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးခွဲကျောက်ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း

ဖွဲ့စည်းဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် ဖိတ်ကြားခြင်း

ကျွန်တော်များ မြန်မာနိုင်ငံဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးခွဲကျောက်ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီမှ မြန်မာနိုင်ငံ ဒေသအသီးသီးရှိ အဆိုပါ လုပ်ငန်းနှင့် ဆက်သွယ်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီ၊ အသင်းအဖွဲ့ ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်တို့အား လေးစားစွာဖြင့် ဖိတ်ခေါ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည် -

အထက်ပါ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းကို မြန်မာနိုင်ငံ ဒေသအသီးသီး၌ ပြန့်ကျယ်လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်နေကြသော ကုမ္ပဏီအဖွဲ့အစည်း ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်တို့အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြောင်းလဲလာသော ဒီမိုကရေစီစနစ်နှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တိုးတက်စည်ပင်ပြောရေးအတွက် တည်ဆောက်နေကြသော ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း အသီးသီးတို့၏ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးခွဲကျောက် ဖြည့်ဆည်းရေးတွင် အတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ၎င်းမြန်မာနိုင်ငံ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးခွဲကျောက် ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းကို မကြာမီ တရားဝင်ဖွဲ့စည်းတော့မည် ဖြစ်ပါသဖြင့် လိုအပ်သည်များကို အကြံပြုနိုင်ပါရန် ကျွန်တော်များ အသင်းဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီနှင့် ဆက်သွယ်နိုင်ပါကြောင်း သက်ဆိုင်သူ လုပ်ငန်းရှင် အများသိရှိစေရန် မေတ္တာ ၊ စေတနာဖြင့် ကြေညာအပ်ပါသည်။

အသင်းဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ
(၀၉ - ၅၁၄၅၀၁၇ ၊ ၀၉ - ၄၂၂၅၀၀၂၀)

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း (၁/၂၀၁၇)

၁။ မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်းမှ အောက်ဖော်ပြပါပစ္စည်းများကို တင်ဒါခေါ်ယူလိုပါသည်-

မြန်မာ့ကျပ်စ်ဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်း
(က) Pontoon (80'x20'x6') ပြုပြင်ခြင်း
မြန်မာ့ကျပ်စ်ဖြင့်ဝယ်ယူခြင်း
(က) စက်နှင့်စက်အရန်ပစ္စည်းများ- Receiver Gauge, Temperature Gauge & Pressure Gauge(3)Items, Filter Element (12) Nos, Cooler Tubes for Gas Cooler (E-1703)(325) Nos, Variable Frequency Drive(1) No, High Energy Ignition Unit with Igniter(1)Set

၂။ တင်ဒါများအတွက် တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၉-၂-၂၀၁၇ ရက် တင်ဒါပိတ်မည့်ရက်၊ အချိန် - ၉-၂-၂၀၁၇ ရက် (၁၂:၀၀)နာရီ

၃။ တင်ဒါပုံစံနှင့်အသေးစိတ် အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန
မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်း၊ စီမံရေးဌာန၊ ဘဏ္ဍာရေးဌာန
ရုံးအမှတ်(၄၄)၊ နေပြည်တော်
ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၁၂၃၂

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေဖြင့် ဖြတ်ခရိုင်အတွင်းဆောင်ရွက်မည့် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေဖြင့် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းနှစ်ခုဖြစ်သော ဖြတ်ခရိုင်၊ ဖြတ်မြို့နယ်၊ ဖြတ်တောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ တရုတ်တန်း-ရွှေပြည်တန်းကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းပေါ်ရှိ သံကူကွန်ကရစ်တံတား တစ်စင်း(၇၀') (Lot-၂)နှင့် ဖြတ်မြို့နယ်၊ ဖြတ်တောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ အင်းလေးကမ်း-ဖြတ်တောင်ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းပေါ်ရှိ ဦးသွယ်ချောင်းကူး သံကူကွန်ကရစ်တံတား တစ်စင်း (၁၆၅') (Lot-၃) ဆောက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါကို အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပါသည်။

(က) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစတင်ရောင်းချမည့် - ၂-၂-၂၀၁၇ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)
(ခ) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပိတ်မည့်ရက်/အချိန် - ၂၈-၂-၂၀၁၇ရက် (အင်္ဂါနေ့) ၁၂:၀၀ နာရီ

(ဂ) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်နေရာ - ဖြတ်ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ဖြတ်မြို့ (ဖူး-၀၇၉-၄၁၁၂၊ ၀၇၉-၄၁၁၂)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ငွေရေးကြေးရေးကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန ရုံးအမှတ် (၃၄)၊ နေပြည်တော်

အငယ်တန်းစာရေးရာထူး စာမေးပွဲဖြေဆိုရန်ရေးဖြေစာမေးပွဲ ကျင်းပမည့်ရက် အသိပေးကြေညာခြင်း

၁။ ဒက္ခိဏဇာရိုင်၊ အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန၌ ကြော်ငြာထားသည့် ငွေရေးကြေးရေးကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနအတွက် အငယ်တန်းစာရေးရာထူးဖြေဆိုရန် မှတ်ပုံတင်ထားသူများအား အရည်အချင်းစစ်ဆေးမှု ရေးဖြေစာမေးပွဲကျင်းပမည့်ဖြစ်၍ အောက်ဖော်ပြပါအစီအစဉ်အတိုင်း လာရောက်ဖြေဆိုရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။

(က) ရေးဖြေစာမေးပွဲကျင်းပမည့်ရက် - ၂၀-၂-၂၀၁၇ရက် (တနင်္လာနေ့)

(ခ) ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက် ၁၀နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂နာရီအထိ မြန်မာစာနှင့် အင်္ဂလိပ်စာ မွန်းလွဲ ၁နာရီမှ ညနေ ၃နာရီ အထိ အထွေထွေဗဟုသုတ - ရုံးအမှတ် (၃၄)၊ နေပြည်တော်

(ဂ) ကျင်းပမည့်နေရာ - ယူဆောင်လာရမည့် စာရွက်စာတမ်းများ

(၃) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား

(ခ) လျှောက်လွှာနှင့်ပူးတွဲတင်ပြထားသည့် စာရွက်စာတမ်း(မူရင်း)များ ယူဆောင်လာရန် ပျက်ကွက်ပါက စာမေးပွဲဝင်ရောက်ဖြေဆိုခွင့် ပြုမည်မဟုတ်ပါ။

၃။ စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ရရှိသူများ၏ ခုံအမှတ်များအား ငွေရေးကြေးရေးကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ် (၃၄)၊ နေပြည်တော် ကြော်ငြာသင်ပုန်းတွင် ၉-၂-၂၀၁၇ရက် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည့် လူကိတ်ဝိုင်သော်လည်းကောင်း၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၀၂၄၂၊ ၀၆၇-၄၁၀၁၇၄ တို့သို့ စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ မြန်မာ့ပုလဲထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်းမှ မှတ်ပုံတင်ရာများကို ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် နိုင်ငံသားဆိုင်ရာမဆို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပေးသွင်းနိုင်ပါရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

(က) **ပစ္စည်းကြည့်ရမည့်နေရာ** - အမှတ် (၆၉/၇၁)၊ မြိမာလာလမ်း၊ သာကောစက်မှုဇုန်၊ ရန်ကင်း

(ခ) **တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်နေရာ** - မြန်မာ့ပုလဲထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြတိုက်၊ နေပြည်တော်

(ဂ) **တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်နေရာ** - သယ်စာတင်ဆောင်ရာဝန်၊ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ပေးပို့ရန်အတွက် (၀၆၇) ဖုန်း၊ ရုံးအမှတ်(၃၉)၊ နေပြည်တော်

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံများကို နေပြည်တော်(ရုံးချုပ်)နှင့် ရန်ကင်း(ရုံးခွဲ) တွင် တစ်ခုလျှင် ၂၀၀၀/- (ကျပ်နှစ်ထောင်)နှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ပြီး တင်ဒါပုံစံများကို ၁၃-၂-၂၀၁၇ ရက်မှစတင်၍ ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါသည်။ တင်ဒါပိတ်သိမ်းမည့်ရက်မှာ ၆-၃-၂၀၁၇ ရက် ၁၆:၀၀ နာရီဖြစ်ပြီး တင်ဒါဖွင့်ဖောက်မည့်ရက်အား ထပ်မံအကြောင်း ကြားပါမည်။

၃။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဝယ်ယူလိုလျှင်မြန်မာ့ပုလဲထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း(ရုံးချုပ်)၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၄၀၈၃၊ ၀၆၇-၄၁၄၀၈၄ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

မြန်မာ့ပုလဲထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း

ဖခင်အမည်မှန်
အုတ်တိုင်းမြို့နယ်၊ အထက(၁) ပင်းလင်းပင်ဇလဝတီမှ မှုမန်းဇော်ဦး၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစော်မင်းထွေး ၇/ကတ(နိုင်)၁၇၄၂၉ ဖြစ်ပါသည်။

အမည်မှန်
နေပြည်တော်၊ ဒဂုံအသိရှိမြို့နယ်၊ အထက(၁၉) တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(B)မှ (ဘ)ဦးသိန်းဆောင်၏အမည်မှန်မှာ မာသန်းသန်းထွေးဖြစ်ပါကြောင်း။

အမည်မှန်
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(B) ဒဂုံအသိရှိမြို့နယ်

ဖခင်အမည်မှန်
ကျိုင်းတုံမြို့၊ အထက(၅)၊ တတိယတန်း(B)မှ မာသန်းဆွမ်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးကျော်လယ် ၁၃/ကတ(နိုင်) ၁၃၀၇၄ ဖြစ်ပါကြောင်း။

အမည်မှန်
နေပြည်တော်၊ လယ်ခေါင်မြို့နယ်၊ စက်ပိုင်းရပ်နေ ဦးပေါင်၏သားမောင်စော်လေး၏ အမည်မှန်မှာ မောင်သိန်းသန်းဇော်ဖြစ်ပါသည်။

ဖခင်အမည်မှန်
ဖခင်သိန်းသန်းဇော်

အမည်မှန်
ဇော်လမြိုင်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၆)၊ အထက(၁)၊ မာမတန်း(က)မှ မောင်အောင်ကိုလတ်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးကျော်စောဖြစ်ပါကြောင်း။

အမည်ပြောင်း
ဦးညိုညိုနိုင်၏သမီး ဒီဝယ်ဇော်မြို့နယ်၊ ဒီဝယ်ဇော် အထက၊ တတိယတန်းမှ မလွင်မြို့အဆား မနှင်းလဲ့ရွှေရည်ဟု ပြောင်းလဲအပ်ပါရန်။

ဖခင်အမည်မှန်
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရေဦးမြို့၊ အထက(၁)၊ မာမတန်း(၁) မှ မလွင်မိုးနိုင်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးကျော်မိုးနိုင် ၅/မရ(နိုင်)၀၅၃၆၄ ဖြစ်ပါသည်။

ဖခင်အမည်မှန်
ဦးကျော်မိုးနိုင်

အမည်ပြောင်း
ဦးမျိုးဝင်းထွန်း၏သမီး ပုလဲမြို့၊ အထက တတိယတန်းမှ မကြည်ရွှန်းလဲ့အား မသုတူခိုင်ထွန်းဟု ပြောင်းလဲအပ်ပါရန်။

အမည်ပြောင်း
မသုတူခိုင်ထွန်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန SMVTI သက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်း

သင်တန်းသားသစ်များခေါ်ယူခြင်း
4th Intake: May 2017

၁။ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်ပြီး အသက် (၁၆)နှစ်နှင့်အထက် မည်သူမဆို လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

၂။ သင်တန်းကာလမှာ (၆)လတာရောက်ရမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းပြီးဆုံးပါက အသိအမှတ်ပြုအောင်လက်မှတ် (Certificate)ရရှိပါမည်။

၃။ ခေတ်မီ Lab ပစ္စည်းများအသုံးပြု၍ စာတွေ့လက်တွေ့သင်ကြားပို့ချပေးပါမည်။

၄။ Engineering and Technologyနှင့် Hospitality and Tourism ဘာသာရပ်များအတွက် လုပ်ငန်းခွင်ကျွမ်းကျင်သော သင်တန်းသားများ မွေးထုတ်ပေးရန် ရည်ရွယ်ပါသည်။

၅။ လျှောက်လွှာလာရောက်လျှောက်ထားစဉ် ပတ်(စ်)ပို့ဆိုင်ခံ စာတံပုံကို (Soft Copy and Hard Copy)ဖြင့် ယူဆောင်လာရန် အမှတ်စာရင်း မူရင်းနှင့် မိတ္တူ၊ လျှောက်ထားသူ၏ မှတ်ပုံတင်နှင့်မိတ္တူ(သို့မဟုတ်) (၃)လအတွင်းပြုလုပ်ထားသော ရပ်ကွက်ထောက်ခံစာနှင့် ရှစ်ခန်း ထောက်ခံစာ မူရင်း၊ သန်းခေါင်စာရင်းမိတ္တူနှင့်တကွ ပူးတွဲလျှောက်ထားရမည်။

၆။ ပဏာမရွေးချယ်ခံရပြီး အောင်မြင်သူများ (Interview)ထပ်မံ ဖြေဆိုရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ဖွင့်လှစ်မည့်သင်တန်းများ-
Courses Available for Hospitality and Tourism in May 2017 Intake

1. Front Office Operations
2. Housekeeping Operations
3. Restaurant Operations
4. Retail Operations

Courses Available for Engineering and Technology in May 2017 Intake

1. Residential Air-Conditioning
2. Building Fixtures and Equipment
3. General Welding
4. Mechatronics (Basic Services)

သင်တန်းဖွင့်လှစ်မည့်ရက်
၂၀၁၇ခုနှစ်၊ မေ (၆)ရက်

သင်တန်းခမျာ
SMVTI သက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်း၊ အမှတ် ၁၂၃၊ နတ်မောက်လမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး။

ဆက်သွယ်စုံစမ်းရန်ဖုန်း - ၀၉-၇၈၁၀၀၂၅၇၁ (Engineering and Technology)
- ၀၉-၇၈၁၀၀၂၅၇၂ (SMVTI General Office)
- ၀၉-၇၈၁၀၀၂၅၇၃ (Hospitality and Tourism)

သင်ကြားမည့်ဘာသာရပ်နှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းမှုများကို ၂၀-၂-၂၀၁၇ ရက်မှ ၁-၃-၂၀၁၇ရက်အထိ နံနက် ၉နာရီမှ ညနေ ၄နာရီ အတွင်း ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပြီး စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။ လျှောက်ထားမှုများကို ရှင်းလင်းမှုများကို ၂၀-၂-၂၀၁၇ရက်မှ ၁-၃-၂၀၁၇ရက်အတွင်း လာရောက်လျှောက်ထားရမည် ဖြစ်ပါသည်။

မှတ်ချက်။ ။ အစိုးရ ရုံးပိတ်ရက်များပိတ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ကြော်ငြာစာ

အမွေဆက်ခံခြင်းအက်ဥပဒေပုဒ်မ-၃၀၇(၁/၂) ၂၀၁၆ ခုနှစ် တရားမထွေထွေမှုအမှတ် -၁၁၈

ကွယ်လွန်သူ ဒေါ်ခင်ဝင်း၏ ကျန်ရစ်သောပစ္စည်းနှင့်စပ်လျဉ်းသည့်အမှု။

၁။ ဦးလွင်ကိုဦး လျှောက်ထားသူများ

၂။ ဦးညိုညိုလွင်

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၈)ရပ်ကွက်၊ သီရိလမ်း၊ အိမ်အမှတ်(၄၂/၈)၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ်(က)တွင်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၄၂/၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂-၀)၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၁၁၆ ဧကရှိ လန(၃၉)ရရှိပြီး မြေကွက်ပေါ်၌နေထိုင်ခဲ့သော ကွယ်လွန်သူ ဒေါ်ခင်ဝင်း၏ အမွေထိန်းစာလက်မှတ် ရရှိသူများဖြစ်သော ဦးလွင်ကိုဦးနှင့် ဦးညိုညိုလွင်တို့မှ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၈)ရပ်ကွက်၊ သီရိလမ်း၊ အိမ်အမှတ်(၄၂/၈)၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ်(က)တွင်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄၂/၈)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၂-၀)၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၁၁၆ ဧကရှိ လန(၃၉)ရရှိပြီး မြေပိုင်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ ရွှေပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများ မရွှေပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများ အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို ရောင်းချလိုကြောင်း လျှောက်ထား လာသည့်ဖြစ်၍ လျှောက်ထားမှုကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက် (၁၃၇၈ ခုနှစ် တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်)၌ ဆိုင်ဆိုကြားနာရန်ချိန်းဆိုထားသော ကြောင့် အထက်ဖော်ပြပါမြေပိုင် အကျိုးခံစားခွင့်ကို သက်တမ်းကုန်ဆုံးအထိဆိုင်ရသူ တို့သည် ချိန်းဆိုထားသော နံနက် ၁၀ နာရီ၌ မိမိတို့ကိုယ်တိုင်သော်လည်းကောင်း၊ နည်းလမ်းတကွ လွှဲအပ်ထားသော ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးဖြစ်သော်လည်းကောင်း၊ လာရောက်၍ ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများ တင်ပြကန့်ကွက် နိုင်ကြောင်း ဆင့်ဆိုလိုက်သည်။ ၎င်းကဲ့သို့ လာရောက်ရန် ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် ရုံးတော်ကဆိုခဲ့သော လျှောက်ထားမှုများဖြစ်သော ဦးလွင်ကိုဦးနှင့် ဦးညိုညိုလွင် တို့၏ လျှောက်လွှာအပေါ်၌ စစ်ဆေးကြားနာ၍ စီရင်ဆုံးဖြတ်လိုမည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်ခဲ့၍ ကျွန်ုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။

ခင်ဆွေဦး
ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး(၁၄)
ရန်ကင်းအရှေ့ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ဝါးခမ်းမြို့နယ်၊ ကျွဲမငေးမြို့၊ သီရိဗောဓိရပ်ကွက်ရှိ မြေဧကပေါင်း၇၀၀ အမှတ် ၈၉၁၊ ကျွဲမငေးမြို့နယ်၊ သီရိဗောဓိရပ်ကွက်ရှိ မြေဧကပေါင်း၇၀၀ အမှတ် ၃၀၂၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၄၇၉၈ ဧကရှိ မြေအား (၁၉၉၉ အောက်တိုဘာ ၅ ရက် ရက်စွဲပါစာအမှတ် ၄/၂၀၀/ဦး ၆ အရ ကျွဲမငေးတိုင်းချုပ်၊မြေအဖြစ် လ/န ၃၉ ခွင့်ပြုမိန့်ရရှိပြီးသည့် မြေဧရိယာ အတွင်းပါဝင်) ကျွဲမငေးမြို့၊ မီးသတ်စခန်းမြေနေရာအဖြစ် မြေပေးအပ်ရန်လျှောက်ထားမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ကန်ကွက်လိုသူများရှိပါက ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၄ ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဝါးခမ်းမြို့နယ်

ဦးခင်မောင်ဝင်း ၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၅၃၁၄၂ အား Facebook မှတစ်ဆင့် ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆိုင်ရာ ပုတ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ အနူးအညွတ်ဝန်ချတောင်းပန်ကြောင်း

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့၊ သာကောမြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ ပြည့်စုံလမ်းလမ်း၊ မြွေညှိ၊ အိမ်ရာ၊ အမှတ် (၃) အ ကိုကျော်နိုင် (PZDG -၀၀၈၈၈၁)၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက် အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကျွန်ုပ်တို့၏ထိခံစွေဒုက္ခမှု ကိုကျော်နိုင်မှ ဦးခင်မောင်ဝင်း ၁၂/ကမရ(နိုင်) ၀၅၃၁၄၂နှင့် ပတ်သက်၍ ၎င်းသုံးစွဲလျက်ရှိသော လူမှုကွန်ရက်(သို့)ဆက်သွယ်ရေးကွန်ရက်အဖြစ်သည့် Facebook စာမျက်နှာမှတစ်ဆင့် Kyaw Naing ဟုသော Account ဖြင့် ဦးခင်မောင်ဝင်းအား ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆိုင်ရာပုတ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ၊ ဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းစေရန်၊ အသေပျက်စေရန် ရေးသားခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သဖြင့် ဦးခင်မောင်ဝင်း၏ စီးပွားရေးလုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ အသိမိတ်ဆွေအပေါင်းအသင်းများမှ ဦးခင်မောင်ဝင်းအပေါ်တွင် အထင်အမြင် လွှဲပေးခြင်း၊ ဦးခင်မောင်ဝင်းကုမ္ပဏီ၏ကောင်းမွန်သော ဂုဏ်သိက္ခာတို့ကိုလည်း ကျဆင်းစေခြင်း၊ လုပ်ငန်းထိခိုက်နစ်နာခြင်းတို့ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သဖြင့် ဦးခင်မောင်ဝင်းမှ တရားလိုပြုလုပ်၍ ကိုကျော်နိုင်အပေါ်တွင် မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့မရဲစခန်း - (၀) ၂၅/၂၀၁၇၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်တရားရုံး၊ ရာဇဝတ်ကြီးအမှုအမှတ် ၅၃/၂၀၁၇၊ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ-၆၆(ဃ)ဖြင့် အမှုဖွင့်တရားစွဲဆိုခဲ့ပါသည်။ ယခုအခါ ကိုကျော်နိုင်မှ အကြောင်းအကျိုးစုံလင်စွာ သိရှိခဲ့ပြီးဖြစ်၍ ၎င်းအနေဖြင့် ဦးခင်မောင်ဝင်းအပေါ်တွင် နားလည်မှုအထင်အမြင်လွှဲပေး၍ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့၏ ပြုလုပ်မှုများကြောင့် ဦးခင်မောင်ဝင်းတွင် များစွာထိခိုက်နစ်နာမှုများဖြစ်ခဲ့ရသည့်အပေါ် ၎င်းမှ ဦးခင်မောင်ဝင်းအား အနူးအညွတ်ဝန်ချတောင်းပန်ပါကြောင်း၊ ဦးခင်မောင်ဝင်းအား (လ-၀-က) ရုံး၊ အစိုးရဌာနဆိုင်ရာ ရုံးများနှင့် တိုင်ကြားမည်ဖြစ်ကြောင်း ခြိမ်းခြောက်ပြောဆိုခဲ့ခြင်းများအပေါ်တွင်လည်း အနူးအညွတ်တောင်းပန်ပါကြောင်းနှင့် နောက်ဆောင် ထိုသို့ လုံးဝမပြုလုပ်တော့ပါကြောင်း ထို့အပြင် ကိုကျော်နိုင်မှ ဦးခင်မောင်ဝင်း၏ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်ရှိ နေအိမ်နှင့် ၎င်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရာ Win Winner Travel & Tours Co.,Ltd. ၊ Win Winner Construction Co.,Ltd. ရဲ့ ရုံးခန်း၊ လွှဲပြောင်းမြို့နယ်ရှိ ဝင်းဘိုလမ်းမြေနှင့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းမျိုးစုံ ရောင်းဝယ်ရေးစင်တာ၊ တောင်ငူကွယ်မြို့နယ်ရှိ 119 စတိုးဆိုင်များနှင့် အဆိုပါ ပတ်ဝန်းကျင်များသို့ သွားရောက်ခြင်း၊ ဦးခင်မောင်ဝင်းနှင့်မိသားစုဝင်များအား ဆဲဆိုခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ ကိုယ်ထိလက်ရောက်ကျူးလွန်ခြင်း၊ ဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းစေရန် ပြုမူပြောဆိုခြင်း၊ တစ်စုံတစ်ရာထိခိုက်နစ်နာစေရန် တစ်နည်းနည်းဖြင့် အခြားသူများအား စေခိုင်းခြင်းလုံးဝမပြုလုပ်ပါဟု ဝန်ခံကတိပြုပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုကျော်နိုင်၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကိုကျော်နိုင်၏လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဦးသန်းအောင်
LL.B,DL-101 WIPO
(Switzerland)
ဦးသန်းဇော်လွင်
LL.B,D.B.L,DL-101WIPO
(Switzerland)

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၅၆၉၁) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၃၈၇၁၀) အမှတ် (၉/၁၁)၊ (၃၀၂/D)၊ (၃၆)လမ်း(အောက်လမ်း)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့

အမည်မှန်
နေပြည်တော်၊ လယ်ခေါင်မြို့နယ်၊ စက်ပိုင်းရပ်နေ ဦးပေါင်၏သားမောင်စော်လေး၏ အမည်မှန်မှာ မောင်သိန်းသန်းဇော်ဖြစ်ပါသည်။

အမည်မှန်
ဇော်လမြိုင်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၆)၊ အထက(၁)၊ မာမတန်း(က)မှ မောင်အောင်ကိုလတ်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးကျော်စောဖြစ်ပါကြောင်း။

အမည်ပြောင်း
ဦးညိုညိုနိုင်၏သမီး ဒီဝယ်ဇော်မြို့နယ်၊ ဒီဝယ်ဇော် အထက၊ တတိယတန်းမှ မလွင်မြို့အဆား မနှင်းလဲ့ရွှေရည်ဟု ပြောင်းလဲအပ်ပါရန်။

ဖခင်အမည်မှန်
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရေဦးမြို့၊ အထက(၁)၊ မာမတန်း(၁) မှ မလွင်မိုးနိုင်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးကျော်မိုးနိုင် ၅/မရ(နိုင်)၀၅၃၆၄ ဖြစ်ပါသည်။

ဖခင်အမည်မှန်
ဦးကျော်မိုးနိုင်

အမည်ပြောင်း
ဦးမျိုးဝင်းထွန်း၏သမီး ပုလဲမြို့၊ အထက တတိယတန်းမှ မကြည်ရွှန်းလဲ့အား မသုတူခိုင်ထွန်းဟု ပြောင်းလဲအပ်ပါရန်။

အမည်ပြောင်း
မသုတူခိုင်ထွန်း

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်မှတ်ပုံ ၅၂၀/၃၅၆၂ Race Horse 125 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစံရွှေ ၁၀/သထန်(နိုင်)၁၄၀၃၀၇ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိတ်ထုတ် လာရောက်လျှောက်နိုင်ပါသည်။

ကညန်း၊ ခရိုင်ရုံး(သထုံ)



အောင်နိုင်

(ရွတ်သိပ်ဆုရှင် - CPA)

B.Com(Q), CPA, FLCCI (London-UK), DA(LCCI-UK), FFA(IFA-UK)

U Aung Naing-LCCI (Official page)

အမှတ် - ၂၄၄ (တတိယထပ်)၊ ဖိလ်ပိုင်နှင့်ခုံးတံတားကြား၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း (ထက်)။ **Tel: 01-377610, 01-384175, 09-730 66231, 09-730 99752, 09-320 60060**

LCCI & ACCA

စာရင်းကိုင်သင်တန်းများ **Level I, II, III**
for 2017, September Exam

ခွဲနံပါတ်ကြိုတင်ယူ၍ ကျောင်းအပ်နိုင်ပါပြီ။



ရွှေကြေးစည် မှ ကျွန်ုပ်တို့၏/မော်တင်ဗွန်း

- ▲ အလောင်းတော်ကဏ္ဍ၊ ပုဂ္ဂိုလ်အဖွဲ့ (သို့မဟုတ်) အဖွဲ့အစည်း၊ ပြည်ပလုပ်ငန်း
- ▲ တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ ပေတော်ကတ္တူ၊ ထမိန်စမ်းရိုက်မှု အပတ်စဉ်
- ▲ ဆက်၍ - (လှိုင်ကော်၊ ထီးဆိမ်း) (မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်) (ပုဂံ၊ ပုဗ္ဗသိ) **သေကြာ**
- ▲ ပုဂံ၊ ညောင်ဦး၊ ပုဗ္ဗသိ၊ စွယ်တော်လေး၊ ပခုက္ကူ - သီဟိုဠ်ရှင်
- ▲ ပုဂံ၊ ညောင်ဦး၊ စွယ်တော်လေး၊ ပုဗ္ဗသိ၊ ပခုက္ကူ၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ကျောက်စိမ်းဘုရား
- ▲ ကျိုက္ကမ်း၊ မော်လမြိုင်၊ စက်ဝဲ၊ ဘူးလှိုင်တောင် - (အားလုံးရင်းနှီးမြှုပ်နှံ၊ မောင်းမကန်)
- ▲ (မြဝတီ + မဲဆောက်၊ ဘားဆံ) (ဘားဆံအဖွဲ့၊ တောင်ပိုင်း၊ ချစ်သူမြိုင်) (လွန်)

01-240860/01-372290 ခေါ် 09-49282825, 09-43202968, 09-262784651

နစ်နာအတန်ကြာပျောက်ကွယ်နေရာမှပြန်လည်ထွက်ပေါ်လာပါပြီ

မေ့စရာရိယာဦးမောင်မောင်လေး

ပိဋကတ်အနှစ်ချုပ် ဒီဃနိကာယ်

ရောင်းချေး ၇၅၀၀ ကျပ်

ပါးပြီ ၂၃၀၊ ၂၉ လမ်း၊ ပန်းဘဲတန်း၊ ရန်ကုန်
၂/၄၊ ကမ္ဘာ့အေးဝေတီတော်မူဦးစောင်းတန်း၊ ရန်ကုန်
စာပေ ၂၉၅၊ ဈေးအရှေ့လမ်း၊ ထားဝယ်

ဖာံ ဂယာရွှေပြည် ဗုဒ္ဓဂယာ - သီရိလင်္ကာဘုရားဖူးအဖွဲ့ ဖာံ

ဒေါ်ဝင်းဝင်း ကိုယ်တိုင်ဦးဆောင်သော ဂယာရွှေပြည် ဘုရားဖူးအဖွဲ့ဖြင့် လိုက်ပါကုသိုလ် ယူကြမည့် မွေမိတ်သစ်/ဟောင်း အပေါင်းတို့အား နွေးထွေးလှိုက်လှဲစွာ ကြိုဆိုပါသည်။

၁၅ ရက်ခရီးစဉ် Feb 27, Mar - 5, 28 ၊ ၇ ရက်ခရီးစဉ် APR - 8 (သင်္ကြန်ပိတ်ရက်)
သီရိလင်္ကာ - ကန့် (ဗုဒ္ဓမြတ်စွယ်တော်) ၂ - ဗကြိုတင် စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။
၇ ရက်ခရီးစဉ် APR - 12 (သင်္ကြန်ပိတ်ရက်) , May - 10 (ကဆုန်လပြည့်နေ့)

အမှတ်(၁၀/၁)၊ ၁၀-လမ်း(လယ်)၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်။ ဖုန်း- ၀၁၂၂၀၅၆၆၊ ၀၉၇၇၃၀၄၇၂၅၇၊ ၀၉၇၉၅၄၁၂၀၂၅ မန္တလေးရုံးခွဲ - ၀၉၄၀၂၅၀၂၀၄၀၊ ၀၉၃၂၂၇၄၇၄၇

ချာချီးယား ဒဂုံမြို့သစ်

အရှေ့ပိုင်း ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း
များရှိမြေကွက်များကို
ဈေးကောင်းပေးပါသည်။

09-450026077
09-510 1862

ထွန်းခန့်မောင်
ညီအစ်ကို

ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်း၊
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊
ဆိပ်ကမ်းရှိ မြေကွက်များ
ဝယ်လိုသည်။

09 -250009921
09 -425033582

ခေရအိုင် မြစ်ဆုံရယ်

မသက်ငင် ထွက်ပြီ ၃၀၀၀ ကျပ်

ရန်ကုန်မြို့နှင့်အပြိုအနှံ့အနယ်နယ်ရှိ စာအုပ်ဆိုင်တိုင်းတွင်ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ။
ဖြန့်ချိရေး-ဝန္တဝင်ပညာအိမ်စာအုပ်တိုက်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၀၁၈၅၃၃၃၉၊ ၀၉ ၃၉၅၅၅၂၂၅၇၂၊ ၀၉ ၂၅၄၁၈၂၄၈၆။

စွန့်ပစ်စက္ကူ (Recycle Paper) အမျိုးမျိုးဝယ်ယူလိုပါသည်။
စွန့်ပစ်စက္ကူ (Recycle Paper) အမျိုးမျိုးအားဈေးကောင်းပေး
ဝယ်ယူလိုပါသည်။
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း 09972545565 / 097627230665
09252605430 / 09762723066 / 09762723067

ပင်လယ်ကမ်းခြေရှိ
(KTV, Restaurant, Salon) တွင်
ခရီးစဉ် မ(၉) ဦး
၂-အလုပ်သင် မ(၉) ဦး
အမြန်အလုံလုံပါသည်။
09 252541155
09 307355773

" ဝါရွှေစင် " ဗိုးထည်

(Big Sales Promotion Up to 30% to 70% Off)

" ဝါရွှေစင် ဗိုးထည် " ၏ Big Sales အရောင်းမြှင့်တင်ရေး
အထူးဈေးရောင်း ပွဲတော်ကြီးကိုဖေဖော်ဝါရီ (၁၀) ရက်နေ့မှ (၁၂) ရက်နေ့အထိ
(၃) ရက်တိုင်တိုင် (30% to 70%) အထိအထူးဈေးနှုန်းများဖြင့်
ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း " ဝါရွှေစင် " ချစ်
မိတ်ဟောင်းမိတ်သစ် Customer များကို သတင်းကောင်း
ပါးအပ်ပါသည်။ အထူးကံစမ်းမဲ အစီအစဉ်များလည်း ပါရှိပါသည်။
အားပေးမှုကိုကျေးဇူးအထူး တင်ရှိပါသည်။

နေရာ။ ။ အမှတ်(၁၇၁)၊ သစ္စာလမ်းမကြီး၊ မိုးကောင်းမှတ်တိုင်အနီး၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်။
ဖုန်း - ၀၉ ၅၁၁ ၂၅၀၆၊ ၀၉ ၄၀၀၀ ၂၈၈၇၇၊ ၀၉ ၄၂၀၀၀၆၅၅၅၊ ၀၉ ၄၉၃၄၄၅၅၃

တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲမှာ ... အမှတ်များလိုသူများ အတွက်

ဂုဏ်ထူးဦးဆောင်ချင်

2017 English Question 5 Sets
၂၀၁၇ အင်္ဂလိပ်စာ မေးခွန်း ၅ စုံ

၂၅၂ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ရန်ကုန်။ 01 252 919, 09 964 252 919



အားကစားခန်းမ

Mon to Sat
6 am to 8 pm





အားကစားပစ္စည်း အရောင်းဆိုင်

Gym ဖွင့်ရန်ရွေးချယ်မှုအကောင်းဆုံး
များနှင့်စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။

- Gym ခန်းမသုံးအားကစားစက်ပစ္စည်းများ
- အိမ်သုံးအားကစားပစ္စည်းများ
- အားကစားဝတ်စုံများ

လိပ်စာ - အမှတ်(၄-၁)၊ ဝန်းလွန်းဂူကျောင်းလမ်း၊ ဘောက်ထော်၊ ရန်ကင်း၊ ရန်ကုန်။ Email - mygymygn@gmail.com
ဖုန်း - 09456808880 / 09456808889 / 09456722228 Facebook - My Gym Fitness - Yangon





“လူကြီးနှင့် ကလေးများ၏ နှလုံးရောဂါ အမျိုးမျိုးအား အဆင့်မြင့်ဆေးပညာရပ်များဖြင့် စွဲစိတ်ကုသမှု ပေးနိုင်သော နိုင်ငံခြားမှ နှလုံးစွဲစိတ်ပါရဂူကြီးသည် ပန်းလှိုင်စီလုံဆေးရုံသို့ လာရောက်ပါမည်”

- နှလုံးမရပ်ဘဲ ခွဲစိတ်ကုသခြင်း
- နှလုံးသွေးကြော ခွဲစိတ်ခြင်း
- နှလုံးအဆို့ရှင်နှင့် နှလုံးသွေးကြော အစားထိုးလဲလှယ်ခြင်း
- အကြီးစားရင်ဘတ်ဖွင့် နှလုံးခွဲစိတ်မှုအစား အပေါက်ဝယ်လေးသာ ဖောက်ပြီး မှန်ပြောင်းဖြင့် နှလုံးခွဲစိတ်ခြင်း

စသည့် ခက်ခဲနက်နဲသည့် နှလုံးခွဲစိတ်မှု အမျိုးမျိုးကို ကျွမ်းကျင် ပိုင်နိုင်စွာ ခွဲစိတ်ပေးနေသည့် ဆရာဝန်ကြီး ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၁၇ ဖေဖော်ဝါရီလ (၁၈ - ၁၉) ရက် တွင် ပြသနိုင်ပါပြီ

Pun Hlaing Siloam Hospitals
Pun Hlaing Golf Estate Avenue, Hlaing Tharyar Township,
Yangon, Myanmar.

ဆက်သွယ်စာရင်းပေးသွင်းရန် - **၀၁-၆၈၄၄ ၃၃**

နံနက် (၈:၀၀) နာရီမှ ညနေ (၅:၀၀) နာရီအတွင်း စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကြီးကျယ်ဆုံး ကလေးအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ

အရောင်းပြပွဲကြီး KIDS FAIR ငုတ်ယုတ်ကြိမ်မြောက် လာပါတော့မည်!

ကလေးများနှင့် ပတ်သက်သည့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ၊ ပညာရေးပစ္စည်းများ၊ အစားအစာများ၊ ဆေးဝါးလုပ်ငန်းများ၊ ဘက်များ စသည့် ကဏ္ဍပေါင်းစုံ စီစဉ်ထားသည့် ကျွန်တော်/ကျွန်းမတို့၏ KIDS FAIR တွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ရန် စိတ်ဝင်စားသောလုပ်ငန်းရှင်များအား စိတ်ဝင်စားအပ်ပါသည်။

ပူးပေါင်းပါဝင်ရန် စိတ်ပါဝင်စားသောလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ အသေးစိတ် စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

09-425302963 09-799407860
09-793613100 09-5401729

Diamond Sponsor



Platinum Sponsor



Platinum Sponsor



Media Sponsor



Playground sponsor





February 10, 11, 12
Tatmadaw Hall
(တပ်မတော်ခန်းမ)

Organized by
EMG MARKETING GROUP

ရောင်းမည်

သင့်တင့်သောဈေးဖြင့်အိမ်ရောင်းမည်။ အင်းစိန်၊ သီရိမင်္ဂလာလမ်း (ဂျပန်လမ်း) လမ်းမကြီးမေးတင်(30'x50') နှစ်ထပ်တိုက်သစ် 1MBR ရေမီး၊ ဂရုန် လုပ်ငန်းရ အသင့်နေနိုင်။ (3950) သိန်း

☎ : 09: 30534567 , 09-260008899,
09-795557775 , 09-49311555

ADD MORE ACADEMIC AND LIFE SKILLS TO YOUR CHILDREN IN A COOL, FUN-FILLED AND ENERGISING ENVIRONMENT THIS SUMMER

- From March through May
- For ages 3 to 14 years

TOTAL SUMMER SCHOOL

Explore, Experience, Enhance

"Fit Brains Gain More"
BRAINWORKS
K-12 INTEGRATED SCHOOL

Enroll & Get a Special Offer @




Kamayut
(95)9 3 171 4586

Sanchaung
(951) 526 456

Bayint Naung
(95)9 7 314 3280

Aung Zay Ya
(95)9 2 6293 444 1 - 2

Thingangyun
(951) 8551360 - 3

North Dagon
(95)9 79 620 6884

Kyi Myin Daing
(951) 230 0715 - 6

Tamwe
(951) 40 1592 - 4

41st Street
(951) 37 6010, 22

Taunggyi
(95)081- 20 6765, 20 6841 - 4

www.brainworks-total.com

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် ဖိတ္တုလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၃၃၃/၆၆၈၇၃ Honda Wave 125 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ဝါဝါ လင်း ၃၀/၁၁/၅၆(နိုင်)၀၇၈၂၇၄၇(ကမ-၃) ဖျောက်ဆုံး၍ ဖိတ္တုထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကဏ္ဍ၊ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးရုံး(မော်လမြိုင်မြို့)

နတ်တလင်းအသင်း (ရန်ကုန်) နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး

နေ့ရက် - ၁၂-၂-၂၀၁၇ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)

အချိန် - နံနက် ၉နာရီ

နေရာ - ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဓမ္မာရုံ

လမ်းညွှန် - YBSအမှတ်(၁) (၁၁)စီးပြီး ရွှေတိဂုံဘုရား တောင်ဘက် မုခ်မှတ်တိုင်တွင် ဆင်းရန်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း

နေပြည်တော်၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ ဘောဂဝတီရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် ၃၂/ပေါင်းလောင်း (၂)၊ မြေကွက် အမှတ် ၄၆၁၊ စရိယာ ၀၃၁မဝ၅၅၅၅၅၅ ဒေါ်ခင်လှ အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက် အား ဒေါ်မြသီတာမွှေး ၉/၂၀၁၁(နိုင်) ၀၀၇၄၆ (ဘ) ဦးမြင့်ဦးမှ မြေပေးစီနီ မူရင်း၊ နှစ်ဦးသဘောတူ အရပ်ကတိ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်၊ တရားရုံးကျွမ်း ကျိန်လွှာမူရင်း၊ နှစ်ဦးသဘောတူ ကတိ ဝန်ခံချက်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင်၊ အိမ်ထောင်စုစာမူ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ် ရုံးမှူးထောက်ခံချက်၊ ရုံးစခန်းထောက်ခံ ချက်များတင်ပြ၍ မြေငှားစာချုပ်သစ် လျှောက်ထားလာရာ ကန့်ကွက်လိုသူများ အနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်း များ၊ တရားရုံးအိမ်နီးနီးကန့်ကွက်နိုင်ခြင်း အထောက်အထားနှင့်လုံစုံစွာ တင်ပြ၍ နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော် မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန သို့ ၁၅ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

မြန်မာနိုင်ငံ လက်မှတ်ရပြည်သူ့စာရင်းကိုင်များအသင်းမှ အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန် အသိပေးဖိတ်ကြားခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံ လက်မှတ်ရပြည်သူ့စာရင်းကိုင်များအသင်း၏ ထပ်မံ လိုအပ်သော အလုပ်အမှုဆောင် ၁၇ ဦးကို ဆက်လက်ရွေးချယ်ရန် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သော အစည်းအဝေး၏ ဖြည့်စွက်အစည်းအဝေး(Supplementary AGM)ကို ၂၀၁၇ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ရက် (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီ (တိတိ)တွင် စတင် ကျင်းပမည် ဖြစ်ပါသည်။ မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် စတင်ပါမည်။ ၂၀၁၇ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သော အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသော မဲပေးရန်လက်ခံထားသည့် စာရင်းအရသာ မဲလက်မှတ်ထုတ်ပေး ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပါသည်။ တက်ရောက်လာသူ အားလုံးကို CPD နှင့် ခွင့်ပြုပေးမည် ဖြစ်ပါ သည်။

အလုပ်အမှုဆောင်အသစ်ရွေးကောက်ပွဲကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့

Since 1996 **Home** Think of House, Think of Home

Kitchen Cabinet Special Promotion

Buy

4 Kitchen Set

→

Get 1Box

လက်ဆောင်

ပထမဆုံးဝယ်ယူသူ (၃၀)ဦးအထိသာ

~~ယာဉ်ရေး 168,000~~

ယာဉ်ရေး 149,000

➤ အမှတ် (E-11A) လေးထောင့်ကန်လမ်းပကြီး၊ ဘိအိမ်မှတ်တိုင်၊ သက်နီးကျွန်း၊ ရန်ကုန်မြို့။

➤ အမှတ်(၄/၄၆၇)(၂)ရပ်ကွက်၊ အပိုင်(၄)၊ တောင်ရွှေလမ်း၊ ပဟာမြိုင်မှတ်တိုင်အနီး၊ ပဲခူးမြို့။

**HOTLINE: 09-79 700 70 71
09-79 700 70 81**

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

လားရှိုးမြို့၊ ရပ်ကွက်(၈)၊ အတွက် အမှတ် (၁၁-၁၁)၊ မန်ဆွတ်ရားကုန်းရပ်(၂)၊ ဦးပိုင် (၈၁)၊ မြေစရိယာ ၀၃၁မဝ၅၀၃ ကေဂျီ မြေကုန်အမှုအမှတ် ၆၄၅-၅/၁၉၉၅-၉၆(အေ)ဖြင့် ဦးစော်ယွန်း အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သည့် မြေကုန် သည့် အိမ်ခြေပေးရောင်းပျောက် ဆုံးသွားပါ၍ မြေကုန်မိတ္တူမူရင်းလျှောက် ထားမည်ဖြစ်ရာ ကန့်ကွက်လိုပါက ရက်ပေါင်း ၂၀အတွင်း လားရှိုးခရိုင် ထွေ/အုပ်ရုံးသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင် ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဦးစော်ယွန်း ၁၃/ကမ(နိုင်)၀၄၄၀၉

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မော်ဘီမြို့၊ အမှတ်(၄)တိုးချဲ့ရပ်ကွက်၊ ထာဝရလမ်း၊ ၈၁၂၊ ဦးမြင့်ဦး(ဘ)ဦးမြင့်အောင် အမည်ပေါက် အကျယ် အဝန်း ပေ(၄၀x၆၀)ရှိ ပါမစ်မြေအား အရပ်စာချုပ်အဆင့်ဆင့်ဖြင့် ရရှိသူ ဒေါ်တင်မျိုးသူ ၁၂/မရက(နိုင်)၀၄၄၀၄၄ မှ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း၊ ရောင်းချ ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံသဖြင့် ကျွန်မ ဒေါ်ရီရီသင်းက ငွေအကျေ ပေးချေ ထားပြီးဖြစ်ရာ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက နိုင်ငံလုံးသော အထောက် အထားစာရွက်စာတမ်းများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ ခုနစ်ရက် အတွင်းကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဥပဒေအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်ရီရီသင်း
၁၂/ဥကတ(နိုင်)၁၃၄၅၁၉
ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ-၁၂၃၊ စကားဝါလမ်း၊
(က) ရပ်ကွက်၊ သစ်ခင်းကျွန်း၊ ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၁၇၇၇၃၉

အမည် ပြောင်း မကွေးမြို့၊ အထက(၄)ပဉ္စမတန်း(၆)မှ (၁၁)ဦးပိုင်အဖွဲ့၊ ဟိန်း ၈/ရန်ခ(နိုင်)၀၈၀၁၀၀၈၈၈၈ မောင်ရဲဝင့်မြင့်မြတ်အား မောင်တော်ထက်အောင်ဟု ပြောင်းလဲအပ်ပါရန်။ မောင်တော်ထက်အောင်

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

လားရှိုးမြို့၊ ရပ်ကွက် (၁၂)၊ ကွင်းအမှတ် (၄၃/ရမ်းမေးတန်း)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၁၃)၊ မြေစရိယာ ၀၃၁မဝ၅၆၈၇၃ ဦးခင်မောင်လတ် အမည်ပေါက်မြေကွက်အား ကျွန်မ ဒေါ်မိုးကလွာမှ တရားဝင်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပြီး ယင်းမြေကွက်အရပ်အတွက် ကျွန်မ၏လက်ဝယ် ထားရှိစဉ် စီးခသေတ္တာဖောက်ထွင်းဖျက်ဆီးသည့်အထဲတွင် ပါဝင်ပျက်စီးပျောက်ဆုံးသွား ပါသဖြင့် မြေငှားကုန်မိတ္တူမူရင်း လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ရာ ကန့်ကွက်လိုပါက ရက် (၂၀) အတွင်း လားရှိုးခရိုင်ထွေ/အုပ်ရုံးသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာလိုက်သည်။ ဒေါ်မိုးကလွာ ၁၂/အမ(နိုင်)၀၆၄၅၆၇

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

လားရှိုးမြို့၊ ရပ်ကွက် (၁၂)၊ ကွင်းအမှတ် (၄၃/ရမ်းမေးတန်း)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၂၄)၊ မြေစရိယာ ၀၃၁မဝ၅၆၈၇၃ ဦးခင်မောင်လတ် အမည်ပေါက်မြေကွက်အား ကျွန်မ ဒေါ်မိုးကလွာမှ တရားဝင်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပြီး ယင်းမြေကွက်အရပ်အတွက် ကျွန်မ၏လက်ဝယ် ထားရှိစဉ် စီးခသေတ္တာဖောက်ထွင်းဖျက်ဆီးသည့်အထဲတွင် ပါဝင်ပျက်စီးပျောက်ဆုံးသွား ပါသဖြင့် မြေငှားကုန်မိတ္တူမူရင်း လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ရာ ကန့်ကွက်လိုပါက ရက် (၂၀) အတွင်း လားရှိုးခရိုင်ထွေ/အုပ်ရုံးသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာလိုက်သည်။ ဒေါ်မိုးကလွာ ၁၂/အမ(နိုင်)၀၆၄၅၆၇

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

တောင်ငူမြို့၊ အမှတ်(၆)ရပ်ကွက်၊ ဘုရားလမ်းနှင့် (၂)လမ်းထောင့်ရှိ ၆/၂၂၈ တည်ရှိရာမြေကွက်မှာ ကျွန်တော် ဦးသန်းဝင်း၊ ကျွန်မ ဒေါ်ခင် စန်းမြင့်တို့ပိုင် ခြံမြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်၊ ကျွန်မတို့သည် လက်ရှိတွင် မော်လမြိုင်မြို့၌ ခေတ္တရောက်ရှိနေပါသည်။ ဖော်ပြပါမြေ မြေကွက်အား ကျွန်တော်၊ ကျွန်မတို့ သိရှိ သဘောတူညီမှုမပါရှိဘဲ ရောင်းချခြင်း၊ ပေါင်နံခြင်း၊ ငှားရမ်းခြင်း၊ လဲလှယ်ခြင်းတို့အပါအဝင် တစ်နည်းနည်းဖြင့် လွှဲပြောင်းခြင်း၊ လွှဲပြောင်းရယူခြင်းတို့ မပြုလုပ်ကြရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ ခြံမြေနှင့်ပတ်သက်ပြီး သီးခြားလုပ်ဆောင် ခွင့်ရရန် မည်သည့်သားသမီးကိုမှလည်း အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာ၊ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာတို့ဖြင့် လွှဲအပ်ထားခြင်းမရှိကြောင်းကို အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဦးသန်းဝင်း ၇/တငန(နိုင်)၀၈၂၆၄၉ ဒေါ်ခင်စန်းမြင့် ၇/တငန(နိုင်)၀၇၄၅၇၃

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

လားရှိုးမြို့၊ ရပ်ကွက်(၁၂)၊ အတွက် အမှတ် (၃၆-ရမ်းမေးတန်းရပ်)၊ ဦးပိုင် (၃၆/က)၊ မြေစရိယာ ၀၃၁မဝ၅၅၅၅၅ မြေကုန်အမှုအမှတ် ၁-၅/၂၀၀၀-၂၀၀၁(အေ)ဖြင့် ဦးလောတယ်(ခ)ကျန်ချီ ရှေ့အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သည့် ဦးချိန် ကွမ်းကျွန်းမှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီးဖြစ်ပါ၍ ဦးပိုင်ခွဲစိတ်ခွင့်လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ရာ ကန့်ကွက်လိုပါက ရက်ပေါင်း ၂၀အတွင်း လားရှိုးခရိုင် ထွေ/အုပ်ရုံးသို့ လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါ သည်။ ဦးချိန်ကွမ်းကျွန်း ကောအယ်လ်စီ-၀၆၅၇၅၅

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၉)ရပ်ကွက်၊ ဝါယာလက် ၃လမ်း၊ အမှတ် ၃၁၁၊ ပထမထပ် (ခေါင်းရင်းဘက်ခြမ်း)၊ (A-1)၊ အကျယ် အဝန်း ပေ (၂၀x၆၀)ရှိ တိုက်ခန်း (၁)ခန်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို ဒေါ်အမာစိန် ၁၂/မရက(နိုင်)၀၆၇၃၅၃ မှ ပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံပြောဆိုသောကြောင့် ကျွန်တော်မှအပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေ တစ်စိတ် တစ်ဒေသကိုပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများသည် ဤကြော်ငြာ ပါသည့် ရက်မှစ၍ ၁၄ရက်အတွင်း နိုင်ငံလုံးသောအထောက်အထား စာရွက်စာတမ်း မူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်တော်သို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက် မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်စာချုပ်ပြုလုပ် ချုပ်ဆိုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးမျိုးသန်းဝင်း ၉/မရမ(နိုင်)၀၀၃၉၇၀
အမှတ် ၃၇၊ နီလာလမ်းသွယ် (၁)လမ်း၊
ရတနာအိမ်ရာ၊ သာကောတမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

လားရှိုးမြို့၊ ရပ်ကွက်(၇)၊ အတွက် အမှတ် (မောင်ခိုင်ရိုးချဲ့)၊ ဦးပိုင်(၃၆၂)၊ မြေစရိယာ ၀၃၁မဝ၅၆၈၇၃ မြေကုန် အမှုအမှတ် ၁၅၅-၅/၂၀၀၃-၂၀၀၄(စီ) ဒေါ်ခင်အေးအမည်ပေါက် ပိုင်ဆိုင်သည့် မြေကွက်အား ၄-၁၂-၂၀၀၄ရက်တွင် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ပါ (၅၂/၂၀၀၃)ဖြင့် ဒေါ်အေးခင် ရန်မှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီးဖြစ်ပါ၍ အမည် ပြောင်းလဲလျှောက်ထားမည်ဖြစ်ရာ ကန့်ကွက်လိုပါက ရက်ပေါင်း ၂၀ အတွင်း လားရှိုး ခရိုင်ထွေ/အုပ်ရုံးသို့ လာရောက် ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဒေါ်အေးခင်ရန် ၁၃/လရမ(နိုင်)၀၇၅၀၀၀

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

လားရှိုးမြို့၊ ရပ်ကွက်(၇)၊ အတွက် အမှတ် (မောင်ခိုင်ရိုးချဲ့)၊ ဦးပိုင်(၃၀၆၂)၊ မြေစရိယာ ၀၃၁မဝ၅၆၈၇၃ မြေကုန် အမှုအမှတ် ၁၅၅-၅/၂၀၀၃-၂၀၀၄(စီ) ဒေါ်ခင်အေးအမည်ပေါက် ပိုင်ဆိုင်သည့် မြေကွက်အား ၄-၁၂-၂၀၀၄ရက်တွင် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ပါ (၅၂/၂၀၀၃)ဖြင့် ဒေါ်အေးခင် ရန်မှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီးဖြစ်ပါ၍ အမည် ပြောင်းလဲလျှောက်ထားမည်ဖြစ်ရာ ကန့်ကွက်လိုပါက ရက်ပေါင်း ၂၀ အတွင်း လားရှိုး ခရိုင်ထွေ/အုပ်ရုံးသို့ လာရောက် ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဒေါ်ခင်အေးရန် ၁၃/လရမ(နိုင်)၀၇၅၀၀၀

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

လားရှိုးမြို့၊ ရပ်ကွက်(၇)၊ အတွက် အမှတ် (မောင်ခိုင်ရိုးချဲ့)၊ ဦးပိုင်(၃၀၆၂)၊ မြေစရိယာ ၀၃၁မဝ၅၆၈၇၃ မြေကုန် အမှုအမှတ် ၁၅၅-၅/၂၀၀၃-၂၀၀၄(စီ) ဒေါ်ခင်အေးအမည်ပေါက် ပိုင်ဆိုင်သည့် မြေကွက်အား ၄-၁၂-၂၀၀၄ရက်တွင် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ပါ (၅၂/၂၀၀၃)ဖြင့် ဒေါ်အေးခင် ရန်မှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီးဖြစ်ပါ၍ အမည် ပြောင်းလဲလျှောက်ထားမည်ဖြစ်ရာ ကန့်ကွက်လိုပါက ရက်ပေါင်း ၂၀ အတွင်း လားရှိုး ခရိုင်ထွေ/အုပ်ရုံးသို့ လာရောက် ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဒေါ်ခင်အေးရန် ၁၃/လရမ(နိုင်)၀၇၅၀၀၀

ဦးလှထွန်း

သတင်းထောက်ကြီး(ငြိမ်း)

လုပ်သားပြည်သူ့နေ့စဉ်သတင်းစာ

မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းဝင်

အသက်(၈၃)နှစ်

ပြည်ခရိုင်၊ ပန်းတောင်းမြို့၊ ကြာခတ်ရပ်နေ(ဦးမောင်ကျော်-ဒေါ်မြရီ)တို့၏ သား၊ ဦးတင်ညွန့်၏အစ်ကို၊ ဒေါ်သန်းအေး၏ခင်ပွန်း၊ ဦးဝင်းနိုင်ဦး(MAB)-ဒေါ်ချိုချိုဦး၊ ဦးသောင်းဝင်း-ဒေါ်မျိုးသူစ၊ ဦးအောင်မြင့်(တောင်ကြီးသင်္ဘော)၊ ဦးမြတ်စ၊ ဦးဇော်ထွန်း၊ ဦးကြည်ဆန်း-ဒေါ်သန်းသန်းထွန်းတို့၏ချစ်လှစွာသော ဖခင်၊ မမဇော်ငြိမ်း(MAB)၊မမဇော်ဝင်း(MAB)၊မောင်ဥက္ကဋ္ဌ(ပထမနှစ်၊ Law)၊ မောင်ဝဏ္ဏအောင်(ဒုတိယနှစ်၊ Chem)၊ မောင်ဥက္ကဋ္ဌ(အထက-၁)၊ လာသာ)၊ မယဉ်မြတ်နိုးဦး(အထက-၂၊ လာသာ)၊ မောင်လပြည့်အောင်(အထက-၁၊ လာသာ)တို့၏အဘိုးသည် ၈-၂-၂၀၁၇ရက်(ပုဒ်မ)မွေးဖွား၍ ၁၂-၂-၂၀၁၇ရက်(ပုဒ်မ)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။

စန္ဒရားဦးကွန်းဇော်

အသက်(၇၂)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ပြည်လမ်း၊ အမှတ် ၅၊ အခန်း ၂၊ မြန်မာ့ အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားဝန်ထမ်းအိမ်ရာနေ (ဦးကွန်းလှ-ဒေါ်ညွန့်ရီ)တို့၏သား၊ ဒေါ်လှလှဝင်း(တေးသံဂီတသုတေသန)၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဂီတ(ငြိမ်း)၊ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၏ခင်ပွန်း၊ ဦးဇော်သူလင်း-ဒေါ်နန်းလှလင်း၊ ဦးတင်ကိုင်း-ဒေါ်နန်းချယ်ရီအေး၊ ဒေါ်ခိုင် သဏ္ဍာ(Sky Net. Up to Date Channel)တို့၏ဖခင်၊ ဖီဘီကုန်းဇော်၊ ရယ်ရန် ကွန်းဇော်၊ ဒင်ပယ်ကွန်းဇော်တို့၏အဘိုးသည် ၈-၂-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် အမှတ်(၂)တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၀-၂-၂၀၁၇ရက်(သောကြာနေ့) ညနေ ၄နာရီတွင် ရေစေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါသည်။

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

စန္ဒရားဦးကွန်းဇော် (ရန်ကုန်မြို့)

အသက်(၇၂)နှစ်

မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားမှ ကျွမ်းကျင်သူ ဒေါ်လှလှဝင်း (တက္ကသိုလ်လှလှ)၏ခင်ပွန်းဖြစ်သူ စန္ဒရားကွန်းဇော် အသက်(၇၂)နှစ် သည် ၈-၂-၂၀၁၇ရက် (ပုဒ်မ)မွေးဖွား၍ နံနက်တွင် အမှတ်(၂)တပ်မတော် ဆေးရုံ ရန်ကုန်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့်ထွေး-ဇနီး ဒေါ်မိုးစန္ဒာမြင့်နှင့် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်တင်ကြွေ(ခ)ရွှေမကြီး အရှေ့မရမ်းကုန်းအထည်စက်ရုံ(ငြိမ်း)

အသက်(၇၂)နှစ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒလမြို့နယ်၊ အုံကြီးအရှေ့ရပ်ကွက်နေ(ဦးတိုး)-ဒေါ်သန်းခင်တို့၏သား၊ (ဦးညွန့်-ဒေါ်တင်မေ)တို့၏သမီးရွှေမ၊ ဦးဝင်းမောင် (စစ်မှန်ထမ်း၊ ငြိမ်း)၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဦးကိုကိုလတ်-ဒေါ်ရီရီသွယ်(ဆုထူး ယန်ကျောက်မျက်ကုမ္ပဏီ)၊ ဦးဝင်းကျော်(Inno Co.,Ltd.)-ဒေါ်ရီရီခိုင်(Inno Co.,Ltd.)တို့၏မိခင်၊ မမသဲချယ်(Grade-6, B, အထက-၂၊ စမ်းချောင်း) တို့၏အဘွားသည် ၈-၂-၂၀၁၇ရက်(ပုဒ်မ)မွေးဖွား၍ နံနက် ၇း၄၀နာရီတွင် ကွယ်လွန် သွားပါသည်။ ၁၀-၂-၂၀၁၇ရက်(သောကြာနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေစေး သုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၄-၂-၂၀၁၇ရက်(အင်္ဂါနေ့)တွင် ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဦးစိုးမင်းဦး

(ကြို့ပင်ကောက် ရွှေသမင်ဆေးတိုက်)

အသက်(၆၃)နှစ်

Grand Golfers Group ၏ အဖွဲ့ဝင် ဦးစိုးမင်းဦးသည် ၇-၂-၂၀၁၇ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

Grand Golfers Group, Yangon Golf Club

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်မူမူလေးမောင်(မန္တလေး) အသက်(၅၉)နှစ်

မန္တလေးမြို့၊ ၂လမ်း၊ ၆၄-၆၅ လမ်း၊ အမှတ် ၅နေ ဦးလေးမောင်(မော်ကွန်း ဝင်ဒုတိယဆင့်၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ပိုင် တို့၏သမီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဗိုလ်စိန်မှန်လမ်း၊ အမှတ် ၃၃(လေးလွှာ)နေ ဒေါက်တာမောင်မောင် [Technical Consultant (RV-MediTech Co.,Ltd. MPF-Pyin Oo Lwin)] စက်ရုံမှူး၊ ငြိမ်းမြန်မာနိုင်ငံဆေးဝါးလုပ်ငန်းစက်ရုံ(ပြင်ဦးလွင်)၏ဇနီး၊ ဝဏ္ဏကျော် ထင် ဦးဟန်ရီ(တရားရုံးချုပ် တရားသူကြီး၊ ငြိမ်း)-အဂ္ဂမဟာသံရီသုဓမ္မသိင်္ဂီ ဒေါ်မြမြလေး၊ (ဦးသောင်းညွန့်လေး)-ဒေါ်စုစုမြင့်၊ ဦးစိုးဝင်းအောင်(ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ လယ်စိုက်ရင်း၊ ငြိမ်း)-(ဒေါ်ချိုချိုလေး)တို့၏ညီမ၊ ဦးသန်းလွင်-ဒေါ် သန်းသန်းဝင်းလေး၊ ဦးဝင်းကိုကို-ဒေါ်ခင်စန်းရွှေ၊ ဦးတင်ထွေး(လယ်စိုက်ရင်း)-ဒေါ်ဌေးဌေးနိုင်လေး၊ဒေါ်သင်္သန်းလေး(အထက်တန်းကျေး)တို့၏အစ်မ၊ ကိုမိုး မြေမောင်မောင်(Thu Htet Gabar Computer Sales & Service)-မစုမြတ် ထွေး(လ/ထမန်နေဂျာ၊ မြန်မာ့ဆေးဝါးလုပ်ငန်း)၊ ဒေါက်တာသာယာမောင်မောင်(သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်၊ မန္တလေး)-ဒေါက်တာနေနွယ်အောင်(သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်၊ရန်ကုန်)ကိုရိုက်ပြောမောင်မောင်(Associate Layout Engineer Marvel Asia Pte Ltd Singapore)-မသင်းသင်းအောင်(Assistant Sale Manager, Nichias Singapore Pte Ltd.)တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မောင်သူထက်မောင်မောင်၊ မောင်တော်ကျောင်းမောင်မောင်တို့၏အဘွားသည် ၆-၂-၂၀၁၇ရက် ဂျပန်စံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ကွယ်လွန်ခဲ့ပြီး တိုက်ကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၂-၂-၂၀၁၇ရက်တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ တိုက်ကြီး၌ သင်္ဂြိုဟ် မည်ဖြစ်ပါသည်။ (၁၅-၂-၂၀၁၇ရက်တွင် မန္တလေးမြို့၊ ကြာနီကန်သုသာန်၌ အရိုးအိုးဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၂-၂-၂၀၁၇ရက်တွင် အထက်ပါရန်ကုန်မြို့နေအိမ်နှင့် မန္တလေးမြို့ နေအိမ်တို့သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးကျော်ငြိမ်း

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(ငြိမ်း)

အသက်(၉၁)နှစ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ ဝိုးတန်းရပ်၊ နယ်မြေ(၂)နေ (ဦးလှ ဘ-ဒေါ်စောရင်)တို့၏သား၊ (ဒေါ်ချစ်စိန်)၊ (ဗိုလ်မှူးကျော်စိန်-ငြိမ်း)တို့၏ မောင်/ညီ၊ (ဦးအောင်စန်းကျော်)၊ ဗိုလ်မှူးသက်ထွန်းကျော်-ဒေါ်အေးမူသွယ်၊ ဦးပြည့်ဖြိုးကျော်တို့၏ဖခင်၊ ဒေါ်ကြင်စန်း၏ခင်ပွန်းသည် ၈-၂-၂၀၁၇ရက် (ပုဒ်မ)မွေးဖွား၍ နံနက် ၁၁း၅၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၉-၂-၂၀၁၇ရက် (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် နေအိမ်မှ မြို့မသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်းအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ရီရီချစ်

အထက(၁)ရန်ကင်း၊ အလက(၅)ရန်ကင်း (ငြိမ်း)

အသက်(၈၀)

ရန်ကုန်မြို့နေ (ဦးချစ်စံ-ဒေါ်လှတင်)တို့၏သမီး၊ ဗုံရွာမြို့နေ (ဦးရိန်-ဒေါ်ခင်လှ)တို့၏ ချွေးမ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အရှေ့ရန်ကင်း၊ တိုက် ၂၀၀၊ အခန်း ၁၅နေ ဦးဝင်းရိန်(လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန၊ ငြိမ်း)၏ဇနီး၊ ဦးနေမျိုးရိန်၏မိခင်၊ ဦးစိုးမြင့်-ဒေါ်ကြည်ကြည်ချစ်၊ (ဦးတင်မောင်)-ဒေါ်စန်းစန်းချစ်၊ ဦးစိုးမြင့်-ဒေါ်သန်းသန်း ချစ်တို့၏အစ်မ၊ တူတူမ ရှစ်ယောက်တို့၏အဒေါ်သည် ၇-၂-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၈နာရီတွင်ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၉-၂-၂၀၁၇ရက်(ကြာသပတေးနေ့) မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် ရေစေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ် မှကားများ နံနက် ၁၀နာရီတွင်ထွက်ခွာပါသည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၃-၂-၂၀၁၇ရက်(တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ အရှေ့ရန်ကင်း၊ (၂)ရပ်ကွက်မော့ရုံသို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ဒေါ်တင်ရွှေ (ဌေးစင်သွန်း စတိုး)

အသက်(၈၀)

ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊ (၄၅)ရပ်ကွက်၊ အမှတ် ၈၅နေ (ဦးဘိုးအောင်)ဇနီး၊ ဦးစောရွှေအောင်-ဒေါ်နုနုရီ၊ ဦးအောင်ကျော်ဌေး-ဒေါ်စာစာဝင်း၊ ဒေါ်ခိုင်မာလာမြင့်(ဒဂုံတက္ကသိုလ်)၊ ဦးမြင့်ကျော်-ဒေါ်သန္တာဝင်းတို့၏မိခင်၊ မောင်အောင်ပြည့်ဖြိုး-မစုစန္ဒီဝင်း၊ မောင်အောင်ရဲအောင်-မဝင့်ရည်ဦး၊ မောင်ထူး မြတ်ရွှေအောင်၊ မောင်ကျော်ပြည့်၊ မောင်ဝင်းထွဋ်အောင်၊ မောင်ကောင်းဆက် ဟိန်းတို့၏အဘွား၊ သက်ထားစန္ဒီအောင်၏ဘွားဘွားကြီးသည် ၈-၂-၂၀၁၇ရက် (ပုဒ်မ)မွေးဖွား၍ နံနက် ၈း၀၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၂-၂၀၁၇ရက် (သောကြာနေ့) မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် ရေစေးအအေးတိုက်မှ ရေစေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁နာရီတွင် ထွက်ခွာပါသည်။)

ဒေါ်ခင်ခင် (သမိုင်း)

အသက်(၈၀)

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ ဦးအောင်ဘွင့်လမ်း၊ အမှတ် ၁၃နေ (ဦးဘရင်-ဒေါ်ဌေး)တို့၏သမီး၊ ထန်းတပင်မြို့နယ်နေ (ဦးမောင်ကြီး)-ဒေါ်ဌေးလှိုင်တို့၏သမီးချွေးမ၊ ဦးအောင်တင်-(ဒေါ်ခင်အေး)တို့၏ညီမ၊ ဦးကျော် သန်း(ဦးကိုထွဋ်)-ဒေါ်မြင့်မြင့်တို့၏အစ်မ၊ ဦးလှဦး-ဒေါ်ခင်ဌေးလှိုင်၊ ဦးစိန်ခိုင်-ဒေါ်စန်းစန်းဌေး(မချိုကြီး)တို့၏မိခင်၊ မောင်တင်ထွဋ်အောင်-မအေးအေးမြင့်၊ မသဉ္ဇာခင်၊ မောင်ရဲထွဋ်အောင်၊ မောင်ဟိန်းထက်စော်တို့၏အဘွား၊ မောင်ခန့် ရည်သူဟိန်း၊ မသော်တာကြယ်စင်(ဖူးဖူး)တို့၏ဘွားဘွားကြီး၊ ဦးကြည်စိန်၏ ချစ်လှစွာသောဇနီးသည် ၇-၂-၂၀၁၇ရက် ည ၁၀း၀၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါ သဖြင့် ၉-၂-၂၀၁၇ရက် မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ် မည်ဖြစ်ပါသည်။(နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ထွက်ခွာပါသည်။)

ရဟန်းဒါယကာ ဦးတင်လှ (ရန်ကုန်မြို့)

အသက်(၇၇)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄၅)ရပ်ကွက်၊ စိန်ပန်း လမ်း၊ အမှတ်(၇၇၄/မ)နေ ဒေါ်ကြည်ကြည်အေး၏ခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်သော်လှ (Performance Aera Co.,Ltd.)-ဒေါ်စန္ဒာအောင်၊ ဦးထွန်းမင်းအောင်- ဒေါ်ချို သော်လှ(Original Group Co.,Ltd)၊ ဒေါ်ယဉ်မင်းလှ၊ ဦးသော်စင်လှ (IBTC Co.,Ltd) (တောင်ကြီးရုံးခွဲ)-ဒေါ်ယဉ်မျိုးဦး၊ မောင်ဟိန်းအာကာသော်လှတို့၏ ဖခင်၊ မြေးသုံးယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၈-၂-၂၀၁၇ရက် (ပုဒ်မ)မွေးဖွား၍ နံနက် ၁နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၂-၂၀၁၇ရက် (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ရေစေးအအေးတိုက်မှ ရေစေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂါဟ အပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။(နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁နာရီ တွင် ထွက်ခွာပါသည်။)

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း Pr. ဦးညွန့်ကြည်

အသက်(၇၄)နှစ်

(ဦးဘိုးငြိမ်း-ဒေါ်ချစ်တင်)တို့၏သား၊ဒေါ်ခင်မာကြည်၏ခင်ပွန်း၊ (ဦးထွန်း ရီ-ဒေါ်ခင်ကြည်)၊ (ဒေါ်ခင်ရင်-ဦးဘလှိုင်)၊ ဒေါ်ခင်သိန်း-ဦးကျော်ငြိမ်း၊ (ဒေါ်ချစ်အေး-ဦးပန်းအေး)တို့၏ဖခင်၊ ဒေါ်ခင်အေးမေ-ဦးအိုင်းစက်တို့၏အစ်ကို၊ ဦးခင်မောင်ကြည်-ဒေါ်Graceကြည်၊ ဒေါ်အိအိချော - ဦး Honest Rodgen ဦးမောင်မောင်ညွန့်-ဒေါ်ဖိုးဖိုးထွန်း၊ ဒေါ်ညီညွန့်၊ ဒေါ်ခိုင်စန္ဒာညွန့်-ဦးဇော်လင်း ဦး၊ ဒေါ်ရွှေစင်ညွန့်၊ ဦးစန္ဒာနိုင်ဝင်း-ဒေါ်စန်းမေလှိုင်တို့၏ဖခင်သည် ၆-၂-၂၀၁၇ ရက် (တနင်္လာနေ့)မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၂-၂၀၁၇ရက်(သောကြာနေ့)မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင်မြောင်းမြမြို့ သတ္တမနေ့ အသင်းတော်ကျောင်းဝင်း၌ မြေမြှုပ်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ် သင်္ဂါဟများအား လိုက်ပါပို့ဆောင်ပါရန်နှင့် ၁၁-၂-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၈နာရီတွင် ကျန်ရစ်သူမိသားစုများနှင့်အတူ အောက်မေ့ဖွယ် ဝတ်ပြုဆုတောင်းခြင်း အခမ်း အနားသို့ ကြွရောက်နိုင်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးမောင်မောင် ဒုမန်နေဂျာ(ငြိမ်း)

လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန အသက်(၆၅)နှစ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှည်းကူးမြို့၊ ရုံးဟောင်းလမ်း၊ ရိပ်သာရပ်ကွက်၊ ဆန်စက်ပိုင်းနေ (ဦးအောင်သိန်း-ဒေါ်တင်အေး)တို့၏သား၊ ဒေါ်ရီနွယ်အောင် (မြဲပယ်)ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ ဦးခင်ဇော်ဦး-ဒေါ်ခိုင်သဇင်ဦး(နီလာရိမေဆီဆိုင်) တို့၏ဖခင်၊ မစုစန္ဒီသော်၏အဘိုး၊ ဒေါ်တင်မာ(ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးကုင်းဆင်း ဌာန)၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်းသည် ၈-၂-၂၀၁၇ရက် (ပုဒ်မ)မွေးဖွား၍ နံနက် ၅း၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၂-၂၀၁၇ရက် (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် လှည်းကူးမြို့နယ်သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေး ရပ်နီးမှ မိတ်ဆွေများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးညွန့်ရိန် (မှော်ဘီမြို့)

မော်ကွန်းဝင်(ဒုတိယဆင့်)

အသက်(၉၂)နှစ်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဓနုမြူမြို့ နယ်၊ ကျိုတန်းနေ (ဦးချက်ကြီး-ဒေါ်စိန်ဥ)တို့၏သား၊ မှော်ဘီမြို့ (၃)ရပ် ကွက်၊ သရက်တောလမ်း၊ အမှတ် ၄၄၈ နေ (ဒေါ်သန်းကျင်)၏ခင်ပွန်း၊ ဦးအေး ကျော်-ဒေါ်ခင်စန်းဝင်း၊ ဦးဇော်ကြီး၊ ဦးမော်လေး-ဒေါ်ဌေးဌေးလှိုင်တို့၏ဖခင်၊ ကိုရဲဝင့်မော်၊ ကိုပြည့်စုံသန်းဆွေ-မဆ မြတ်အောင်၊ မသူသူအောင်၊ (ကိုစည်သူ မော်)၊ ကိုဇော်အောင်ကျော်၊ ဗိုလ်ကြီးဝေယံ မော်၊ မဝင်းသက်သက်ဟန်၊ ကိုမင်း သီဟလှိုင်တို့၏အဘိုးသည်၈-၂-၂၀၁၇ ရက်(ပုဒ်မ)မွေးဖွား၍နံနက် ၁၁း၅၀နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ယင်းနေ့ တွင်ပင် မှော်ဘီသူသာန်၌သင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ် ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၄-၂-၂၀၁၇ရက်(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀နာရီအထိနေအိမ်သို့ရက်လည် ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါ ရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ဒေါ်သန်းစိန် အသက်(၇၇)နှစ်

(ကျောင်းဆရာမ၊ ငြိမ်း)

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ကျိုက္ကဆံ ရပ်ကွက်၊ နီလာလမ်း၊ အမှတ် ၁၃နေ (ဦးဘညွန့်-ဒေါ်ကုင်ရွှေ)တို့၏သမီး၊ဦးမြင့် ကြည်၊ ဦးအောင်ဆင့်-ဒေါ်မြမြတည် တို့၏ညီမ၊ ဦးသိန်းဝင်း-ဒေါ်မြမြဝင်း၊ ဦးသန်းရွှေ -ဒေါ်အေးအေးတို့၏အစ်မ၊ ၇၃ ငါးယောက်၊ တူမ ခုနစ်ယောက်တို့၏ အသိုက်အသင်္ဂါမိမိတို့၏အဘိုးသည် ၇-၂-၂၀၁၇ရက်(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါ သဖြင့် ၉-၂-၂၀၁၇ရက်(ကြာသပတေး နေ့)နံနက် ၁၀နာရီတွင် ရေစေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီး ရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂါဟတို့အား သိအောင်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၈နာရီတွင် ထွက်ခွာပါသည်။) [ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၁၃-၂-၂၀၁၇ရက်(တနင်္လာနေ့)တွင်အထက်ပါ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရား တော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ် ပါသည်။]

နတ်တလင်းမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) ဦးမောင်မောင်ကြီး ရာသက်ပန်အသင်းသားအမှတ်-၈၁ အသက်(၇၇)နှစ်

တာမွေမြို့နယ်၊ ကျိုက္ကဆံအိမ်ရာ၊ တိုက် ၁/၃၃နေ(ဒေါ်တင်ရီ)၏ခင်ပွန်း၊ နတ်တလင်းအသင်း၏ တက္ကသိုလ်မှူး၊ ဦးစိန်စိန်-ဒေါ်ခင်စန္ဒာမြင့်တို့၏အစ်ကို မြို့နယ်အမှုဆောင် ဦးမောင်မောင်ကြီး သည် ၇-၂-၂၀၁၇ရက် နံနက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၉-၂-၂၀၁၇ ရက် မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ရေစေးသုသာန် သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း အသင်းသားများ လိုက်ပါ ပို့ဆောင်နိုင်ပါရန် အသိပေးအကြောင်း ကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁နာရီတွင် ထွက်ခွာပါသည်။) အမှုဆောင်အဖွဲ့

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး ဂန်ဂေါမြို့နယ်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌဟောင်း ဟိတ်းဟံသာဆောက်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်(မန်နေဂျာ)ဒါရိုက်တာ ဦးဇော်မင်း (ဂန်ဂေါ)

အသက်(၇၀)

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဂန်ဂေါမြို့၊ စည်ပင်သာယာရပ်ကွက်နေ (ဦးစိုးလှ- ဒေါ်မြသိုက်)တို့၏သား၊ (ဦးမျှင်- ဒေါ်မေ)တို့၏သား၊(ဆရာမအောင်- ဒေါ်မေ)၏ခင်ပွန်း၊ ကိုဇော်မျိုးထက်- မနန်းယုယုသန်း၊ (ကိုကျော်မျိုးသက်)၊ (ကိုရဲမင်းလတ်)-မတင်တင်နွယ်၊ မစိစိ ကို၊ ကိုဇော်ဇော်ကိုတို့၏ဖခင်၊ မောင် စိုင်းတေအောင်၊ မယုစိစိလတ်တို့၏ အဘိုးသည် ၇-၂-၂၀၁၇ရက်(အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၇း၃၀နာရီတွင် ဂန်ဂေါမြို့နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၂-၂၀၁၇ ရက် (သောကြာနေ့)မွန်းတည့် ၁၂နာရီ တွင် ဂန်ဂေါမြို့စည်ပင်သာယာသုသာန် သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂါဟ အပေါင်းအား အသိပေးအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးထွန်းဝင်း (စစ်တွေ)

အသက်(၄၁)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ကျောက် မြောင်းကြီးရပ်ကွက်၊ ကျောက်ရေတွင်း လမ်း၊ အမှတ် ၁၅ (ငါးလွှာ-A)နေ (ဦးကျော်ဇော်) - ဒေါ်အေးလှစိန်တို့၏ သားကြီး၊ ဒေါ်ကျော်ကျော်-ဦးမောင် တင်ညွန့်တို့၏မောင်၊ (ကိုထွန်းနိုင်)၊ မခင်ခင်သန်းတို့၏အစ်ကို၊ တူ၊ တူမ သုံးယောက်တို့၏ဦးလေးသည် ၈-၂-၂၀၁၇ရက် ညနေ ၄နာရီတွင် ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၁၀-၂-၂၀၁၇ရက်ညနေ ၄နာရီတွင် ရေစေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁၂း၃၀နာရီတွင်ထွက် ခွာပါသည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း ဘဒ္ဒန္တပညာသိရီဘိဝံသ

သက်တော်(၈၈)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၆၈)ဝါ မန္တလေးမြို့၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ ဒေးဝန်းအရှေ့ရပ်ကွက်၊ မဟာဘိဝံသ၊ ရဲတိုက်သစ်၊ ရွှေကျင်နိကာယရတ္တည၊ မဟာနာယက၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ မင်္ဂလာစိမ္မာန်ကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တပညာသိရီ ဘိဝံသသည် (၁၃၇၈ခုနှစ် တပို့တွဲလဆန်း ၁၂ရက်) ၈-၂-၂၀၁၇ရက် (ပုဒ်မ) မွေး နေ) နံနက် ၆နာရီတွင် တစ်ဝါစန္ဒာလွန်တော်မူသည်ဖြစ်ပါ၍ ကြွင်းကျန်ရစ်သော ဥတုဇရင်ကလာပတော်အား (၁၃၇၈ခုနှစ် တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၁ရက်) ၁၂-၂-၂၀၁၇ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် အန္တိမဈာပန သာဓကီဋ္ဌန သဘင် ဆင်ယင်ကျင်းပပြီး အေးရိပ်ငြိမ်းသုသာန်၌ အဂ္ဂိဈာပနပူဇော်မည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမအပေါင်းတို့အား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ

ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တထေရဝံသ(မဟာထေရ်) (ငါးသိုင်းချောင်း)

သက်တော်(၇၈)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၅၈)ဝါ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ကြားတောရရပ်ကွက်၊ ကျောင်းတော်ရာရွှေကျင် တိုက်၊ ရွှေဘိုကျောင်း၌ သီတင်းသုံးတော်မူသော ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တထေရဝံသ မဟာထေရ်ဖြစ်သည် (၁၃၇၈ခုနှစ် တပို့တွဲလဆန်း ၁၁ရက်) ၇-၂-၂၀၁၇ရက် (အင်္ဂါနေ့) ည ၁၁း၃၀နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် ဆရာ တော်၏ဆန္ဒအတိုင်း (၁၃၇၈ခုနှစ် တပို့တွဲလဆန်း ၁၂ရက်) ၈-၂-၂၀၁၇ရက် (ပုဒ်မ)မွေးနေ့)၌ ရေစေးသုသာန်သို့ပင့်ဆောင်၍ အန္တိမဈာပနပူဇော်ပြီးဖြစ်ပါ ကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ သံဃာတော်များ၊ တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများအား အကြောင်းကြားသိအောင်အပ်ပါသည်။ ရွှေလာသံဝံသသံဃာတော်များ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တထေရဝံသ(မဟာထေရ်) (ငါးသိုင်းချောင်း)

သက်တော်(၇၈)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၅၈)ဝါ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ကြားတောရရပ်ကွက်၊ ကျောင်းတော်ရာရွှေကျင် တိုက်၊ ရွှေဘိုကျောင်း၌ သီတင်းသုံးတော်မူသော ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တထေရဝံသ မဟာထေရ်ဖြစ်သည် (၁၃၇၈ခုနှစ် တပို့တွဲလဆန်း ၁၁ရက်) ၇-၂-၂၀၁၇ရက် (အင်္ဂါနေ့) ည ၁၁း၃၀နာရီတွင် ဘဝနတ်

ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး အစီရင်ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ များစွာစိုးရိမ်မကင်းဖြစ်မိ နိုင်ငံတော်အစိုးရသည် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်မှတစ်ဆင့် စွပ်စွဲချက်များကို စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင်လ ၉

ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး (Office of the High Commissioner for Human Rights -OHCHR) မှ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ ဇူလိုင်လ ၈ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ စေလွှတ်ခဲ့သည့် အစီရင်ခံစာအပေါ် အခြေခံ၍ OHCHR ဘက်မှ Interviews with Rohingyas Fleeing from Myanmar Since 9 October 2016 ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် အစီရင်ခံစာနှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ယနေ့ ရက်စွဲဖြင့် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ်ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပြည့်အစုံမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၁။ ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး (Office of the High Commissioner for Human Rights) သည် "Interviews with Rohingyas Fleeing from Myanmar Since 9 October 2016" ခေါင်းစဉ်ပါ အစီရင်ခံစာတစ်စောင်ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၉ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ အစီရင်ခံစာတွင်ပါရှိသည့် စွပ်စွဲချက်များသည် လွန်စွာစိုးရိမ်ဖွယ်ရာ သဘောသဘာဝရှိသည်ဟု မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရက ထင်မြင်ယူဆပြီး၊ ယင်းအစီရင်ခံစာနှင့်

စပ်လျဉ်း၍ များစွာစိုးရိမ်မကင်းဖြစ်ပါသည်။ သို့ပါ၍ နိုင်ငံတော်အစိုးရသည် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ဦးဆောင်သော စုံစမ်း စစ်ဆေးရေးကော်မရှင်မှတစ်ဆင့် ယင်းစွပ်စွဲချက်များကို စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိပါသည်။ ယင်းသို့ ကျူးလွန်ခဲ့သည့် အထောက်အထားအခိုင်အမာရှိပါက အစိုးရအနေဖြင့် လိုအပ်သော အရေးယူမှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဟု နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာမဟာမင်းကြီး မစ္စတာဇိုင်ယာဒ်အယ်လ်ဟူစီနှင့် ဇူလိုင်လ ၉ ရက်နေ့တွင် တယ်လီဖုန်းပြောကြားစဉ် ရှင်းလင်းစွာပြောကြားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ *

မောင်တောဒေသ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်အစည်းအဝေး အစည်းအဝေးအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင်လ ၉

မောင်တောဒေသ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်အစည်းအဝေး(၄/၂၀၁၇)ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပရာ မောင်တောဒေသ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ဒုတိယသမ္မတက ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး (OHCHR)အဖွဲ့က ရရှိသည့် အစီရင်ခံစာတစ်ရပ်ကို ၃-၂-၂၀၁၇ရက်တွင် ထုတ်ပြန် ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းအစီရင်ခံစာပါအချက်အလက်များနှင့် စွပ်စွဲချက်များအနက် မိမိတို့အလေးထား စုံစမ်းစစ်ဆေးသွားရမည့် အချက်များပါရှိနိုင်ရာ မိမိတို့ ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးရန်လိုအပ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် မှာကြားရှင်းလင်းသည်။

ထို့နောက် ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် ကော်မရှင်၏ (၃/၂၀၁၇)အစည်းအဝေးမှတ်တမ်း ကို အတည်ပြုပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး ဦးဇော်မြင့်ဖေက မိမိတို့ရေးသားလျက်ရှိသည့် ကော်မရှင်အစီရင်ခံစာ၌ အချို့ စွပ်စွဲချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြီးသားရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ဆက်လက်စုံစမ်းသင့်သည်များလည်း ရှိပါကြောင်း၊ ကော်မရှင်၏အစီရင်ခံစာ၌ အချက်အလက်ပြည့်စုံစွာပါရှိရန် စီစဉ်ထား ပါကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ရဲချုပ်ဇော်ဝင်းက ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေး ဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး (OHCHR)အဖွဲ့၏ အစီရင်ခံစာပါ အချက်အလက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များက ဝိုင်းဝန်းအကြံပြုဆွေးနွေး ကြသည်။

ယင်းနောက် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၏ အကြံပြုတင်ပြချက်များအပေါ် ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

(သတင်းစဉ်)



မောင်တောဒေသ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင် အစည်းအဝေး(၄/၂၀၁၇) ကျင်းပစဉ် (သတင်းစဉ်)



ညောင်ချောင်းသာအပန်းဖြေကမ်းခြေ ဖွင့်

သတင်း-ထင်ပေါင်း (ကမာရွတ်)၊ ဓာတ်ပုံ-ထွန်းကျော်(ညောင်တုန်း)

ညောင်တုန်း ဇူလိုင်လ ၉
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ညောင်တုန်းမြို့အနီးရှိ ညောင်ချောင်းသာကမ်းခြေဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီက အဆိုပါကမ်းခြေတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။
အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ အတွင်းရေးမှူး ဦးသန်းဆွေဝင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး ညောင်တုန်းမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မျိုးဝင်းက ကမ်းခြေနှင့်ပတ်သက်သော အကြောင်းအရာများကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၅ *

၂၀၁၇ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အထောက်အကူပြု သမိုင်းဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများ

စာမျက်နှာ (၂၁၊ ၂၂)တွင် ဖော်ပြပါရှိသည်

The Highest Performance Standards of American Petroleum Institute

NASA
TOTAL LUBRICATING SOLUTIONS™

အဆင့်မြင့် စက်ဆီ၊ ချောဆီ

AA HEAVY DUTY

NEW FORMULA 1 DESIGN FOR ALL ENGINE

အင်ဂျင်လည်ပတ်မှုကို အထူးချောမွေ့စေမယ်...

Distributed by **SEIN WUT HMON CO.,LTD.** No(24),Phan Chat Won U Shwe Ohh Street, Industrial Zone (2), Hlaing Thar Yar Township, Yangon.01-684 842, 09-731 26116 swh.com.mm NASA-Lubricants-Myanmar